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روزنامه صبح ایران

نماینده زاهدان تشریح  کرد 

دلایل حادثه تروریستی در چابهار 

رئیس سازمان برنامه و بودجه :

بودجه سال آینده بودجه ای هدفمند است

دستگیری مأمور قلابی در قم

معاون اول رییس جمهوری در گفتگو با خبرگزاری کیودو ژاپن: 

برای تعیین بُرد موشک هایمان 
از هیچ کس اجازه نمی گیریم

کشوردر هنگامه تحریم و فشار به وحدت و انسجام نیاز دارد

آسیب دورخیزهای
 انتخاباتی زودهنگام 
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مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با اشاره به اقدامات صورت پذیرفته در 
جهت حفظ باغ سالاریه گفت: تمام توان مجموعه مدیرت شهری درجهت حفظ باغ سالاریه بوده 
است و همانطور که قبلا گفته ایم اجازه تغییر کاربری باغ را نخواهیم داد.پیام جوادیان با اشاره به 
اقدامات صورت پذیرفته در جهت حفظ باغ سالاریه گفت: در اواخر سال 96 و بعد از گذشت 20 سال 
به کارشناسان فضای سبز سازمان و منطقه اجازه ورود به عرصه باغ داده شده و در این محدوده 
زمانی تا امروز اقدامات مناسبی برای حفظ، نگهداری و حراست از باقی مانده درختان صورت 
پذیرفته است. وی ادامه داد: با تعریف یک پروژه و پس از تامین اعتبارات لازم در کمترین زمان 
اقدامات بهینه ای از قبیل، حذف علف های هرز، سم پاشی، هرس ،مبارزه با آفات و بیماری ها و... در 

قالب 800 نفر روز کارگر صورت پذیرفته و پس ار آن نیز کارگران و ...

معاون اول رییس جمهوری در گفتگو با خبرگزاری 
»کیودو« ژاپن ضمن تاکید بر حفظ استقلال کشورها از 
طریق ایستادگی در مقابل یکجانبه گرایی آمریکا،گفت: 
موشک  به سمت ساخت  ملت خودمان  از  دفاع  برای 
رفتیم و این موشک ها صرفاً یک سلاح دفاعی و بازدارنده 
هستند. از هیچ کس نیز برای تعیین بُرد موشکهایمان 
می کنیم  احساس  که  چیزی  هر  با  نمی گیریم،  اجازه 

تهدید علیه ما است، مقابله خواهیم کرد و متناسب با نیاز 
دفاعی کشورمان موشک می سازیم. اسحاق جهانگیری 
با تاکید بر اهمیت ایستادگی کشور های جهان در برابر 
اصرار  آمریکایی ها  کرد:  تصریح  آمریکا،  سیاست های 
دارند سیاست های یکجانبه خودشان را بر همه دولت ها 
این  که  دارند  اصرار  و  کنند  اعمال  دنیا  کمپانی های  و 

سیاست ها را با تهدید و تحریم ...

آغاز تحرکات زودهنگام انتخاباتی از سوی برخی جریان های سیاسی و وارد کردن کشور به فضای رقابتی غیر ضروری، 
به وحدت و انسجام ملی به عنوان کلید عبور از گردنه چالش های کنونی کشور آسیب می زند. بیش از یک سال به برگزاری 

انتخابات یازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی و بیش از دو سال به سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری ...

* جریان های سیاسی ظرفیت های خود را برای غلبه بر مشکلات کشور متمرکز کنند

امام جمعه با انتقاد از تکمیل نشدن پروژه ها در قم گفت: مسئولان فکری برای پروژه نیمه تمامی 
که در رودخانه اجرا شده بکنند و نباید سرمایه مردم به هدر رود.آیت الله سید محمد سعیدی در 
خطبه های این هفته نماز جمعه قم که در مصلی قدس برگزار شد، اظهار داشت: تا کی باید شاهد 
پروژه های نیمه تمام و رها شده در استان قم باشیم و پروژه نیمه تمامی که در رودخانه اجرا کردند 
باید فکری به حال آنان کرد و نباید سرمایه مردم به هدر رود.وی افزود: وجهه قم مذهبی است و 
جاذبه های گردشگری مذهبی را باید افزایش داد و کسانی که به قم مشرف می شوند توقع دارند 
مردم و مسئولان جهت اهل بیتی قم را رعایت کنند.آیت الله سعیدی ادامه داد: نباید نسخه ای که 
برای همه شهرها می نویسند در قم هم همان اجرایی شود و ترویج موسیقی شایسته قم نیست و 

مردم قم انتظار دارند حرم اهل بیت، حرم اهل بیت)ع( بماند...

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم:

شهرداری با تمام توان 
در صدد حفظ باغ سالاریه است

آیت الله سعیدی در خطبه های نماز جمعه قم:

پروژه های نیمه تمام قم
تکمیل شود

 نائب رئیس اول فراکسیون امید گفت: اصلاح طلبان همه بضاعت 
و توانایی خود را برای موفقیت آقای روحانی در طبق اخلاص قرار 
دادند حال ممکن است در برخی موارد انتقاداتی داشته باشند. 
محمدرضا تابش در واکنش به اظهارات محمدرضا باهنر گفت: به 
هیچ عنوان صحبت از عبور از روحانی وجود ندارد. اصلاح طلبان چه 
در انتخابات سال 92 و چه در زمان انتخابات 96 برای پیروزی آقای 

روحانی سنگ تمام گذاشتند...

عبدالله ناصری عضو شـورای مشـورتی اصلاح طلبان با سـعید 
حجاریان درباره مشـارکت ایـن جریان در انتخابات هم نظر اسـت 
اما تاکیـد می کند که منظور حجاریان تحریم انتخابات نیسـت. به 
گفتـه او اصلاح طلبان باید متناسـب با تحولات و انتظـارات جدی 
جامعـه مدنی، رابطه خود را با موضوع انتخابات روشـن کنند.اصلاح 
طلبـان از صنـدوق رای قهر نمی کنند. ایـن را می تـوان از واکنش 

فعالان سیاسـی اصلاح طلب به اظهـارات اخیر ...

محمد رضا تابش:

 اصلاح طلبان هیچ گاه به دنبال 
عبور از روحانی نبوده اند

عبدالله ناصری:

اصلاح طلبان هیچ وقت از 
تحریم انتخابات حرف نزده اند
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تلاش برای مبارزه با پولشویی؛ نقطه قوت نظام 
سخنگوی وزارت امور خارجه تاکید کرد: 

ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم

88

خطیب نماز جمعه تهران گفت: وقتی قیمت دلار 
روند صعودی داشت همه کالاها گران شد و اکنون با افت 

قیمت دلار، باید بهای کالاها نیز کاهش یابد.
آیت الله »محمدعلی موحدی کرمانی« در خطبه 
دوم نماز جمعه این هفته در جمع نمازگزاران مصلای 
تهران یادآوری کرد: ظلم ستیزی، استکبارستیزی، عدالت 
خواهی و مبارزه با آمریکا جزو جدایی ناپذیر جنبش 

دانشجویی ایران است.
موحدی کرمانی ادامه داد: آمریکا چه در توطئه های 
داخلی و چه در عرصه های بین المللی و توطئه های اخیر 

در مقابل مردم ایران نیز شکست می خورد.
موحدی کرمانی درباره تصویب و تقدیم بودجه سال 
98 به مجلس شورای اسلامی گفت: دشمن همه تلاش 
خود را معطوف کرده است اقتصاد کشور را فلج کند و 
دولت و مجلس و همه مسئولان اجرایی کشور باید با 
اتخاذ تدابیر مناسب و همدلی و هماهنگی این توطئه 

دشمن را خنثی کنند.
»باید به حفظ و افزایش اشتغال، رونق کسب و کار و 

تولید و بهبود میزان صادرات توجه شود و این موارد جهت 
و رویکرد اصلی بودجه 98 باشد«

* افزایش حقوق کارکنان باید بر محور عدل و 
انصاف انجام گیرد

وی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی خواست 
»در تصویب بودجه نگاه ملی حاکم باشد و منافع عمومی، 
رضایت و رفاه عمومی مردم ایران در نظر گرفته شود؛ زیرا 

آنها نمایندگان تمام مردم ایران هستند«.
خطیب نماز جمعه تهران بیان کرد: از نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی می خواهم به پروژه های جدید 
عمرانی رای ندهند تا اعتبارها به طرح های نیمه تمام و 
آن هم با اولویت و بر اساس ضرورت اختصاص یابد. البته 
باید بخش خصوصی را در واگذاری طرح های نیمه تمام 
لحاظ کرد که هم در کاهش هزینه های دولت و هم در 

رونق اقتصادی و ایجاد اشتغال بسیار موثر است.
وی از سه قوه و همچنین دستگاه های نظام خواست 
هزینه های جاری را کاهش دهند و افزود: ریخت و پاش 
ها و سفرها و ماموریت های خارج از کشور و سمینارها و 

نشست ها و پذیرایی ها و بسیاری از این امور که در شرایط 
کنونی کشور ضرورت ندارد باید کم شود؛ اختصاص بیت 
المال به بسیاری از این موارد حتی در زمان غیر تحریم نیز 
قابل تامل است.موحدی کرمانی به پیش بینی دولت برای 
افزایش 20درصدی حقوق کارکنان در سال آینده اشاره 
کرد و گفت: افزایش حقوق کارکنان باید بر محور عدل و 
انصاف انجام گیرد و کارمند مرفهی که حقوق بالاتر دارد 
نباید افزایش حقوقی بیشتر از کارمند ضعیف تر داشته 
باشد؛ این نه عدالت و نه انصاف است.امام جمعه موقت 
تهران یادآوری کرد: بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران 
با تدبیر مناسب به مدیریت بازار ارز پرداخت که ثمره آن 
کاهش نرخ ارز و طلاست؛ این اقدام قابل قدردانی است 
و امیدواریم تداوم یابد اما وقتی قیمت دلار روند صعودی 
داشت همه کالاها گران شد و اکنون با افت قیمت دلار، 

باید بهای کالاها نیز کاهش یابد.
وی گفت: دولت باید همانگونه که بازار ارز را کنترل 
کرد بازار آشفته قیمت اجناس را نیز مدیریت کند و 

اصناف متعهد بازار، دولت را در این امر یاری کنند. 

خطیب نماز جمعه تهران: 

با افت  نرخ ارز، قیمت  کالاها   بایدارزان شود
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فقر و فساد از کجا 
پمپاژ می شود؟ 

 آیا مشکلات اقتصادی مردم را باید فقط از چشم فقط 
دستگاه اجرائی دید؟ آیا می تواند فساد و فقر و مشکلات 
در جائی دیگر که فکرش را نمی کنیم ، ریشه داشته 

باشد؟ امام علی )ع( ، در نامه ۵۳ نهج البلاغه که به مالک اشتر است ؛ در تحلیل زیبایی 
، ریشه فقر و فساد سرتاسری یک جامعه را مشخص نموده و آدرس انواع فسادهای 
سیاسی و اقتصادی و اخلاقی را به مسئولین ناباب داده است .شاگرد مکتبش ؛ امام 
خمینی هم ، باورش را که از نهج البلاغه گرفته ، در مورد یکی ازنهادهای بالادستی 
یعنی؛ حوزه علمیه این گونه ظاهر نمود :اگر خدای نخواسته در حوزه علیمه فسادی به 
وجود آید -ولو در دراز مدت درسرتاسرایران آن فسادپیدا می شود.جمله مورد نظر این 
مقاله از حضرت علی این جمله است :» … وانما یوتی خراب الارض من اعواز وانمایعوز 
اهلها لاشراف انفس الولاه علی الجمع و سوء ظنهم بالبقاء و قله انتفاعهم بالعبر«.

توضیح وتبیین اش در سه بخش است: اول ؛ فساد اقتصادی. اولین عامل فقر وفساد و 
پلشتی در جامعه از دیدگاه امیرالمومنین ؛ فساد اقتصادی در رجال حاکمیت است.می 
فرماید:لاشراف انفس الولاه علی الجمع…  روح و روان حاکمان و دولتمردان بر کسب و 
ذخیره و استفاده از امکانات مالی ، قرار گیرد! در اینکه فساد اقتصادی در میان بالائی ها 
ریشه درخت حکومت را به تمام معنا نابود می کند ، در شرق و غرب عالَم ،کسی تردید 
ندارد.فساد اقتصادی ؛ فقط این نیست که از امکانات عمومی ، فردی برای زندگی خود 
بهره گیرد.بلکه فساد اقتصادی این است که با عنوان اینکه من از مقامات بالاتر اختیار 
دارم  ، از بیت المال به مواردی که صلاح شخصی می داند ، پرداخت کند. و یا با توجیه 
اینکه همه آنچه گرفته ام بعنوان وام بوده و استرداد می شود ، دست در پول کشور 
کند.امام علی )ع( ؛ دادن گردنبدی برای استفاده یک روز دخترش ، یعنی فقط روز 
عید قربان ، فساد اقتصادی تعریف می کند و تهدید به قطع ید می کند! امام علی با این 
غضب مقدسش و حرکت درخشانش ؛ خط بطلان بر خویشاوندسالاری برای همیشه 
کشید.خوب ؛ اگر چنین است بفرمایید : املاک نجومی و حقوق نجومی و وام نجومی 
و کمک نجومی به ، به اصطلاح خیریه ی همسو و… نامش چیست ؟!فساد در ؛ کوه 
خواری ، دریا خواری ، بیابان خواری ، جنگل خواری ، معدن خواری ، هوا وفضا خواری 
، و… که مربوط به عموم شهروندان کشور است ، چگونه فسادی است ؟اگر این حق 
عمومی ، به عده ای خاص سپرده شود، چه نام دارد ؟پس واژه اختلاس برای کجاست؟! 
اجازه دهید دیگر از رشوه و اخاذی  چیزی مطرح نکنیم ! دوم ؛ فساد سیاسی و تبعات 
آن فساد سیاسی خلاصه نمی شود در ؛ دیکتاتوریت و چکمه بر گلوی آزادی خواهان 
و نقّادان ، نهادن .بلکه از دیدگاه امام علی )ع( ؛ برنامه ریزی در راستای ماندن در قدرت 
، فساد سیاسی یک مسئول ، در حاکمیت است .امام می فرماید ؛ سوء ظنهم بالبقاء…  
ترس برآنان چیره میشودکه نکنددرآینده درقدرت نمانند!)این واهمه به برنامه ریزی 
برای ماندن وادارشان می کند(.امروزه در سیستم های سیاسی دنیا ؛ برای بقاء یک 
شخص یا یک تفکر و یا یک جناح ، از قوای مختلف کمک می گیرند ؛مقننه ، قوانین 
حذفی رقیب را می گذراند ! و در قضائیه ، اگر حکم انفصال از خدمت ندهد ، براساس 
گزارشات نهادهای امنیتی ، برای فرد و یا افراد پرونده سازی می شود !واقعا چرا ؟؟چون 
می خواهند  درقدرت بمانند ! نتیجه این پروژه از دیدگاه امام علی )ع( ؛ تباهی جامعه 
و فساد اقتصادی می شود.سوم ؛ فساد اخلاقی: فساد اخلاقی که از ناپاکی در دامن 
شروع می شود تا انواع بی تعهدی ها ، دروغ ها ، بد دهنی ها ، اهانت ها ، حق و باطل 
کردن ها خصوصا در سیاست های جناحی و باندی و نیز استفاده ابزاری از مفاهیم 
دینی و دوگانگی های رفتاری و نفاق و پرونده سازی ها و تخریب ها چهرها و …جملگی 
؛ فساد و آلودگی اخلاقی است .امیرالمومنین در ادامه چنین فرمودند : ..قله انتفاعهم 
بالعبر..  فساد آنجاست که حاکمان و مسئولان چنان غرق دنیای خود شوند که دیگر 
اخلاق برای شان، بی معنا شود..وقتی دنیا خواهی وقدرت طلبی در سطوح بالای یک 
کشوردیده شود ،آنگاه نبایدانتظار داشت که دختروپسر جوان ، درخیابان وپارک به 
شئون اخلاقی احترام گذارد.فساد اخلاقی ،حتی به رقیق ترین شکل آن که بی ادبی 
درتریبون های رسمی باشد ،به مثابه آب آلوده ای است که در لوله کشی یک شهر 
جریان پیدا کند و همگان از آن استفاده کنند ،آیا کسی در شهر ، سالم باقی می ماند؟به 
قول قرآن؛ درجاست که فساد همه دریا وصحرا را خواهدگرفت؛ ظَهَرَ الْفَسادُ فِی الْبَرِّ 
وَ الْبَحْرِ بِما کَسَبَتْ أیَْدِی النَّاس)روم۴۱(.اگر واقعا دنبال ریشه ی فسادهایی مانند آلوده 
دامنی، برهنگی، عرق و ورق، کم فروشی و…هستیم، آدرس درست را امام علی)ع( داد.

منع بازنشستگان
 قانونی خوب اما با دو ملاحظه! 

این روزها مباحث مختلفی در مورد قانون جدید منع 
به کارگیری بازنشستگان و نحوه اجرای آن و نیز موارد 
محدود استثنائات آن در رسانه ها شاهد هستیم. این که 

به نسل جدید و متولدین دهه پنجاه، شصت و هفتاد، فرصت حضور در مناصب 
مدیریتی و تاثیرگذار داده شود، یک انتظار عمومی و مطالبه درست جامعه است؛ اما 

باید درباره این موضوع دو ملاحظه مهم درنظر گرفته شود:
اول: شاهد هستیم کسانی که مجاز به ماندن در مسئولیتهای مدیریتی نیستند، به 
پستهای دیگر نظیر شرکتها منتقل می شوند که این جابجایی هم دور زدن قانون است 
و هم نشان می دهد بعضی ها در برابر قانون مساوی ترند! اگر قرار است چرخش نسلی 

و جانشینی افراد رخ دهد، این گونه موارد باعث نقض غرض می شود.
دوم: اینکه فرد باتجربه و متخصصی به خاطر قانون بازنشسته شود و برود و با اعمال 
نفوذ و استفاده از ژن خوب فردی را به جای او بنشانند وضعیت را بدتر می کند، چه 
خوب است که برای جایگزینی هر مدیر بازنشسته، فراخوان گذاشته شود و بعد به 
صورت شفاف اعلام شود چه فردی با چه تحصیلات ، تخصص و تجربه ای جایگزین 
بازنشسته شده است تا مردم نتایج قانون خوب را لمس کنند.برای کاهش مشکلات 

هم نیاز به قانون خوب داریم، هم اجرای درست و مدبرانه قانون.

حاضری فعال سیاسی اصلاح طلب:

عرصه را برای نشاط دانشجویی تنگ نکنیم 
یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: روندهای غلط بستن فضای آزادی های 
سیاسی در مجامع دانشگاهی به جریانی تبدیل خواهد شد که دیگر آن پتانسیل 
فرهنگ مقاومت برای مقابله با دشمن و استعمار خارجی را نداشته و در مقابل تبدیل 

به خشم فروخورده ای می شود که علیه عوامل داخلی ظاهر می شود. 
علی محمد حاضری با اشاره به برخی تنگ نظری ها در خصوص روز دانشجو گفت: 
گاهی شاهد سیاست هایی هستیم که منجر به جهت گیری به سمت بستن فضای 
سیاسی و محدود کردن فعالیت ها سیاسی می شود که در مقاطعی هم ممکن است از 
سوی برخی نیروهای سیاسی در مسیر تثبیت قدرت حاکمه تلقی شود. وی ادامه داد: 
این درحالی است که این روندهای غلط بستن فضای آزادی های سیاسی در مجامع 
دانشگاهی به جریانی تبدیل خواهد شد که دیگر آن پتانسیل فرهنگ مقاومت برای 
مقابله با دشمن و استعمار خارجی را نداشته و در مقابل تبدیل به خشم فروخورده 
 ی می شود که علیه عوامل داخلی ظاهر می شود. این فعال سیاسی اصلاح طلب در 
پاسخ به این سوال که این محدودیت ها و اعمال نظرهای سلیقه ای در روز دانشجو تا 
چه میزان بر جنبش دانشجویی و جامعه دانشگاهی تاثیر خواهد، گفت: مساله امروز 
ما محدودیت ها در روز دانشجو نیست؛ شاید دانشجویان در این روز از آزادی به مراتب 
بالاتری در فضای دانشگاه برخوردار باشند اما در طول سال و شرایط عادی جامعه فضا 
خفه می شود تا در روز دانشجو شاهد چنین فضایی باشیم.وی افزود: وقتی شوق، ذوق 
و انگیزه را از جریان دانشگاهی می گیریم ببینیم در مقابل این دانشجو دیگر انگیزه ای 
ندارد تا امروز در مسیر همان هدفی قرار بگیرد که اساسا روز دانشجو بر مبنای آن 
شکل گرفته و آن اصل چیزی جز مقابله با نفوذ نبود. قبول کنیم ما در طول سال 
گذشته و سال های گذشته عرصه را بر نشاط دانشجویی تنگ کردیم درحالی کهاین 

کار غلط است.
 

نوروزی عضو فراکسیون نمایندگان ولایی:

 ایجاد نا امیدی در کشور حرام و ممنوع است
یک عضو فراکسیون نمایندگان ولایی مجلس با بیان این که »از واجبات امروز کشور 

ما ایجاد امید است«، گفت: ایجاد یاس و نا امیدی حرام و ممنوع است.
حجت الاسلام حسن نوروزی درباره ضرورت اهتمام به ایجاد امید در جامعه عنوان 
کرد: باید واقعیت ها و کارکردهای انقلاب را در حوزه های گوناگون برای مردم تبیین 
کنیم، به این معنا که مشخص شود، انقلاب اسلامی چه دستاوردهایی برای کشور 
داشته است، وظیفه شرعی، ملی، وجدانی و حتی عقلی مسئولین در قوای سه گانه 
و حاکمیت این است که باید خدمات انقلاب را برای مردم تبیین کنند تا برای مردم 

یک امیدی ایجاد شود.
وی افزود: دائما دمیدن در طبل ناامیدی و بیان این که همه چیز از بین رفته است 
و نابود شده است مشکلی حل نمی کند، به عقیده من درهم کوبیدن اساس نظام و 
انقلاب و ایجاد یاس و ناامیدی حرام و ممنوع است، هر مسئولی باید به این مهم توجه 
کند، در هر نظام و کشوری ضعف و مشکل وجود دارد و وجود مشکل امری بدیهی 

است، نباید موجب ناامیدی در کشور شویم.

رئیس سازمان انرژی اتمی تاکید کرد؛

ضرورت بهره مندی ایران 
از شرایط اقتصادی برجام 

رئیس سازمان انرژی اتمی  گفت :اروپا متعهد شده راهکاری را برای جبران خلای 
به وجود آمده ایجاد کند تا ایران از شرایط اقتصادی برجام بهره مند شود.

علی اکبر صالحی در حاشیه مراسم دوازدهمین مجمع عمومی حزب موتلفه 
اسلامی در جمع خبرنگاران در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه سرانجام تعهدات اروپا 
به کجا رسیده است، گفت: اروپایی ها مدتی است که متعهد شده اند راهکاری را برای 
جبران خلای به وجود آمده ایجاد کنند تا بهره مندی ایران از شرایط اقتصادی برجام 
محقق شود.وی افزود: یکی از راهکار هایی که پیشنهاد کردند تحت عنوان »spv« است 
که مراحل آخر آن طبقه گفته خودشان در حال طی شدن است.رئیس سازمان انرژی 
اتمی گفت: آن ها به ما گفته اند ایجاد اجماع بین بیست و هفت کشور کار آسانی نیست 
ضمن اینکه آمریکایی ها هم همه تلاششان را کرده بودند که نگذارند این راهکاری که 
اتحادیه اروپا اتخاذ کرده به سرانجام برسد، اما مراحل آن در حال طی شدن است.

وی با بیان اینکه بنده در بروکسل بودم و همکاران دیگر از جمله وزارت امور خارجه 
نیز در تماس هستند، افزود: با توجه به قول و وعده ای که داده اند امیدواریم تا قبل از 
سال جدید میلادی این وعده عملی شود.صالحی گفت: البته در بروکسل، آقای کِنیته 
کمیسیر اتحادیه اروپا و آقای ریستوری هر دو گفته بودند که اروپا در نظر دارد برای 
معاملات نفتی خود با کشور های دیگر غیر از ایران که حجمی بالای سیصد میلیارد 
یورو هست از این به بعد این معاملات را با یورو انجام دهد.وی افزود: آقای کنیته این 
را اعلام کرد و قبلا هم به ما گفته بودند، اما اعلام رسمی آن را امروز دیدم. این اتفاق 
بزرگی است یعنی اتحادیه اروپا تصمیم گرفته نفتی را که از سرتاسر دنیا وارد می کرده و 
۸۵ درصد پرداخت آن را به دلار می داده می خواهد به یورو انجام دهد و این اگر محقق 
شود اتفاق بزرگی است که دلار در شرایط دشواری به عنوان یک واحد پول جهانی قرار 

می گیرد و آمریکا از این شرایط یکه تازی خود جدا خواهد شد.
 

نایب رئیس کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس:

 برخورد سلبی با فضای مجازی جواب نمی دهد
 نایب رئیس کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس گفت که امروز برخوردهای سلبی 
با فضای مجازی جواب نمی دهد.محمد کاظمی با اشاره به طرح ٩٠ نفر از نمایندگان 
در مورد اعمال برخی مجازات ها برای برخی فعالان فضای مجازی به عصرایران گفت: 
از فناوریهای نوین امروز بشر هم امکان استفاده های مثبت و هم امکان استفاده های 
منفی وجود دارد.نایب ریس کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس اظهار داشت: در زمینه 
استفاده صحیح از فضای مجازی ما قبل از شلاق و زندان نیاز به کار فرهنگی ریشه 
دار داریم. ملت ما ملتی مسلمان است که باورهای دینی عمیق دارد. ما می توانیم به 
نسل جوان مان این باورها را منتقل دهیم و آنها از اینکه بخواهند از امکان منفی این 
فضا استفاده کنند منصرف کنیم.وی بیان کرد: آیا ما با تعیین مجازات برای استفاده از 
ویدیو در سال های گذشته و ماهواره در سال های اخیر موفقیتی در این زمینه داشتیم؟ 
شدیدترین مجازات را در مورد نگهداری از تجهیزات ماهواره داریم اما اکثریتی از مردم 
از ماهواره استفاده می کنند و نمی توانیم بگویم که همه مردم از ماهواره استفاده منفی 
می کنند چراکه ممکن است برخی طرفدار اخبار، برخی طرفدار راز بقا و برخی طرفدار 
برنامه های علمی و ورزشی باشند. ما نمی توانیم بگویم کسی که از ماهواره استفاده می 
کند حتما از نکات منفی آن استفاده می کند.کاظمی ادامه داد: در مورد فضای مجازی 
هم چنین موضوعی وجود دارد. دیگر امروز برخوردهای سلبی با فضای مجازی جواب 
نمی دهد و موثر نخواهد بود.وی تاکید کرد: آقایان با این طرح به دنبال کنترل هستند 
اما باید بدانند برای کنترل در این بخش ما نیاز به کار فرهنگی و آموزشی داریم که 
متاسفانه در این حوزه ضعیف عمل کرده ایم.نایب رییس کمیسیون قضایی و حقوقی 
خاطر نشان کرد: در لایحه بودجه تعداد زیادی از سازمان ها، دفاتر و گروه ها به عنوان 
تبلیغ بودجه می گیرند. باید به جای برخورد سلبی با فضای مجازی به سراغ این گروه 
ها برویم که این سازمان ها و دفاتر که سالیان سال از این بودجه استفاده کرده اند آیا 

کارنامه موفقی در حوزه کار فرهنگی و تبلیغی دارند؟

آیت الله  حسینی بوشهری: 

نباید حزب را با یک شخص بشناسند 
نایب رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با تاکید بر این که حزب بدون ارتباط با 
رسانه همانند سرباز بدون اسلحه است گفت: احزاب باید برای تحقق آزادی با رسانه های 
گروهی ارتباط داشته باشند. آیت الله سیدهاشم حسینی بو شهری روز پنجشنبه در 
دوازدهمین مجمع عمومی حزب موتلفه اسلامی افزود: حزب و تحزب در گذشته مسبوق 
به سابقه بوده و در تعابیر نورانی قرآن کریم حزب الله و حزب شیطان آمده است که با 
شاخصه های امروزین حزب متفاوت است.وی گفت: حزب در گذشته به عنوان یک 
گرایش اعتقادی مطرح بوده اما امروز ساز و کاری است که در قوا و انتخابات نقش دارد و 
می تواند همگرایی ایجاد کند.آیت الله بوشهری با بیان اینکه امروز نمی توانیم از واژگان قرآن 
برای حزب استفاده کنیم، افزود: آیا با مفهوم برون دینی می توانیم آموزه دینی از حزب 
ذکر کنیم؟ ما باید از حزب به عنوان ابزار و روش استفاده کنیم و آنرا در جهت رسیدن به 
منویات دینی احزاب بومی سازی کنیم.وی با اشاره به اصل شورا در اسلام ادامه داد: چه 
اشکالی دارد حزب و شورای مرکزی تشکیل دهیم و از برآیند مجموع دیدگاه ها به این 
نقطه نظر برسیم. این که شورای مرکزی همه کاره باشد در اسلام چنین چیزی نداریم 
بلکه باید از مجموع افکار استفاده شود. نایب رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: 
اصل امر به معروف و نهی از منکر یک اصل بسیار مهم است که سه خصوصیت دارد 
یکی در حق الله یکی در حق شهروندان و دیگری درباره حکومت و قدرت است. احزاب 
می توانند درباره رابطه حکومت و مردم امر به معروف و نهی از منکر کنند.بوشهری با 
یادآوری این مطلب که بیعت در گذشته بوده و امروز جای خود را به انتخابات داده است 
گفت: احزاب هرچه دارند تقویت و شبکه های اجتماعی فعال در سراسر کشور داشته 
باشند. احزاب ما اساسنامه دارند اما در معرض افکار عمومی جامعه نیستند و بسیاری از 

احزاب را با شخص می شناسند، نباید حزب را با یک شخص بشناسند.

محمد رضا تابش:

 اصلاح طلبان هیچ گاه 
به دنبال عبور از روحانی نبوده اند

 نائب رئیس اول فراکسیون امید گفت: اصلاح طلبان همه بضاعت و توانایی خود 
را برای موفقیت آقای روحانی در طبق اخلاص قرار دادند حال ممکن است در برخی 
موارد انتقاداتی داشته باشند. محمدرضا تابش در واکنش به اظهارات محمدرضا باهنر 
گفت: به هیچ عنوان صحبت از عبور از روحانی وجود ندارد. اصلاح طلبان چه در 
انتخابات سال ٩۲ و چه در زمان انتخابات ٩۶ برای پیروزی آقای روحانی سنگ تمام 
گذاشتند. در واقع اصلاح طلبان همه بضاعت و توانایی خود را برای موفقیت آقای 
روحانی در طبق اخلاص قرار دادند حال ممکن است در برخی موارد انتقاداتی داشته 
باشند این چه منافاتی دارد که برخی آن را عبور از روحانی تعبیر می کنند؟تابش ادامه 
داد: در هر روندی ممکن است انتقاداتی وجود داشته باشد که این انتقادات و مطالبات 
می تواند به پیشرفت کمک کند بنابراین هیچگاه مسئله عبور از روحانی از سوی 
اصلاح طلبان مطرح نبوده است.این نماینده اصلاح طلب مجلس در پاسخ به این سوال 
که اگر عبور از روحانی هیچگاه مدنظر اصلاح طلبان نبوده است چرا اصولگرایان این 
موضوع  را عنوان می کنند؟ گفت: من نمی دانم چرا چنین مباحثی را مطرح می کنند 

باید این سوال را از آنها پرسید اما شاید برای آینده سیاسی خود برنامه ای دارند.

 جهانگیری درپی حادثه تروریستی چابهار:

عزم ایران برای مبارزه با تروریسم 
راسخ تر خواهد شد 

معاون اول رییس جمهوری اقدامات تروریستی را که با هدف تفرقه افکنی در 
صفوف ملت ایران توسط دشمنان طراحی و اجرا می شود، محکوم به شکست دانست 
وتاکید کرد: این قبیل اقدامات عزم جمهوری اسلامیی ایران را برای مبارزه با تروریسم 
راسخ تر می کند. اسحاق جهانگیری در پیامی با ابراز تاسف از حادثه تروریستی چابهار، 
شهادت دو نفر از فرزندان خدوم و غیور ملت ایران در نیروی انتظامی را تسلیت گفت.

در متن پیام معاون اول رییس جمهوری آمده است: حادثه تروریستی انفجار مقابل 
مقر نیروی انتظامی در شهرستان چابهار که منجر به شهادت دو نفر از فرزندان غیور و 
خدوم ملت ایران در نیروی انتظامی و مجروحیت تعدادی از هموطنان بیگناه و مظلوم 
در چابهار شد، موجب تاسف و تاثر فراوان گردید.»یقیناً این دست اقدامات تروریستی 
که با هدف تفرقه افکنی در صفوف منسجم ملت بزرگ ایران توسط دشمنان این ملک 
و ملت طراحی و اجرا می شود محکوم به شکست است و راه به جایی نخواهد برد و 
بر اتحاد و انسجام بیشتر ملی می انجامد.«در ادامه پیام جهانگیری آمده است: ضمن 
تسلیت این حادثه تلخ به ملت ایران به ویژه خانواده های گرامی این عزیزان، مردم 
شریف استان سیستان و بلوچستان بخصوص شهرستان چابهار، از استاندار محترم و 
همه مسئولین انتظامی و امنیتی استان سیستان و بلوچستان می خواهم تمام توان و 
تلاش خود را برای شناسایی و برخورد با مسببان این حادثه تروریستی به کار گیرند. 
از خداوند متعال برای شهدای این حادثه علو درجات و برای خانواده های ارجمندشان 

صبر و اجر و برای مجروحان شفای عاجل مسئلت دارم.

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی با ابراز 
امیدواری از آینده انقلاب و حل مشکلات 
اداره  در  بست  بن  وجود  گفت:  کشور، 
انقلاب و کشور را قبول نداریم. ظرفیت های 
موجود، رافع همه موانع بوده و خواهد بود. 

»محمد نبی حبیبی« صبح پنجشنبه 
حزب  عمومی  مجمع  دوازدهمین  در 
مؤتلفه اسلامی گفت: اگر قوای سه گانه 
در اداره کشور از ظرفیت داخلی ملّت ایران 
همانگونه که درطول ۸ سال دفاع مقدس 
بهره گرفتند در عملی کردن سیاست های 
اصل ۴۴ قانون اساسی و حذف اتکاء به 
درآمد نفت در مدیریت روزمرگی مردم و 
مردمی کردن اقتصاد به جای دولتی بودن 
اقتصادی  کارهای  واقعی  واگذاری  و  آن 
به مردم با حفظ حاکمیت دولت در امر 
نظارت  و  ریزی  برنامه  و  سیاستگذاری 
کامل بر امور اقتصادی، استفاده کامل به 
از مشکلات فعلی  آورند، بسیاری  عمل 
حل خواهد شد.وی یادآور شد: به دشمنان 
خارجی و داخلی اسلام و انقلاب اسلامی 
به خصوص دولتمردان جنایتکار آمریکا 
و در رأس آنها آقای دونالد ترامپ، هشدار 
می دهیم، آقای ترامپ! مدتی پیش رسماً 
اعتراف کرده ای که شما و اذناب حقیر 
منطقه ای و غیر منطقه ای تان حتی با 
صرف هزینه های گزاف و تحمیل جنگ 
سخت و نرمتان به منطقه ما، هیچ کاری 

از پیش نبرده اید و به تعبیرحضرت امام 
رضوان الله تعالی علیه هیچ غلطی نتوانسته 
اید بکنید، مطمئن باشید، شما و گاوان 
عروسک های  و  تان  ای  منطقه  شیرده 
خیمه شب بازی منطقه ای و غیر منطقه 
ای تان در آینده هم هیچ غلطی نمی توانید 
بکنید.وی همچنین گفت: همکاری با بلوک 
شرق از نگاه منافع ملی و رویارویی با غرب 
راهبردی مفید است  در شرایط کنونی 
و باید دیپلماسی اقتصادی بخصوص با 
اولویت کشورهای همسایه فعال و مؤثر و با 
دورنمای مشخص شکل گیرد. البته در هر 
صورت قرار دادن به اصطلاح همه تخم مرغ 
ها را در یک سبد، خلاف احتیاط می دانیم.

وی با اشاره به اینکه در نظام اسلامی اگر 

فساد کم هم باشد باز زیاد است، گفت: در 
ماه های اخیر اقدامات جدیدی به خصوص 
از طرف قوه قضائیه صورت گرفته است 
و در دستگاه دولت هم به نظر می رسد 
حساسیت نسبت به این موضوع بنیان کن 
افزایش یافته است اصولاً ریشه فساد را قبل 
از شکل گیری باید خشکاند. دبیرکل حزب 
همچنان  داشت:  اظهار  اسلامی  موتلفه 
دولت آمریکا را دشمن شماره یک ایران و 
انقلاب اسلامی و جریان مقدس مقاومت 
منطقه می دانیم و تا زمانی که دولتمردان 
آمریکا دست از درنده خویی برندارند هر 
نوع مذاکره با آمریکا را ضرر مردم ایران و 
انقلاب اسلامی و مصلحت مقاومت منطقه 
تلقی می کنیم.وی ادامه داد: تقویت هرچه 

بیشتر بنیه دفاعی کشور را بهترین اهرم 
برای جلوگیری از زیاده طلبی های دولت 
آمریکا و شرکای اروپائی و منطقه ای آن 
دولت می دانیم و با خلوص نیت و اطمینان 
قلبی آمادگی دائمی خود را مانند گذشته 
برای مقابله کارساز با استکبار و ایادیش 
اعلام می داریم.حبیبی تصریح کرد: توسعه 
مناسبات با کشورهایی که با ما دشمنی 
ندارند، با اولویت دادن به کشورها و ملت 
با همسایگان  به خصوص  دوست  های 
خارجی  سیاست  لاینفک  جزء  دوست، 
حزب مؤتلفه اسلامی است.دبیرکل حزب 
موتلفه اسلامی تصریح کرد: فضای شبهات، 
شایعه و نفاق در فضای مجازی و تنگ 
شدن حلقه های محاصره، برای تضعیف 
جریان مقاومت انقلابی، باعنایت خداوند 
حزب مؤتلفه اسلامی مقاوم تر، آگاهانه تر، 
صبورتر و هوشیارتر، سدهای هجمه ها را 
علیه کیان ولایت و انقلاب، شکسته و در 
مدار دائمی تکالیف و وظایف انقلابی اش 
لحظه ای تردید و سستی به خود راه نداد. 

وی افزود: در این شرایط با تحلیل و 
دقت و رصد همه جانبه و نیز بررسی همه 
پیش بینی ها با معرفی یکی از یاران صدیق 
خود به عنوان نامزد انتخابات سال ۱۳٩۶ 
ریاست جمهوری به کمک تحزب ولایی و 
جریان ولایتمدار شتافت و وارد عرصه اداره 

امور با رویکرد حزبی شد.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب با تاکید بر این که »با تغییر مدیران مشکلی از مشکلات 
کشور حل نمی شود«، کلید حل معضلات امروز را در حوزه سیاست داخلی دانست و 

گفت: دولت باید فعالانه تر عمل کند.
داریوش قنبری ،  اظهار کرد: امروز در جامعه اولویت هایی وجود دارد که  مجموعه 
دولت موظف به رعایت کردن آن است، یکی از مهم ترین بحث ها در این حوزه، مدیریت 
سیاست خارجی است.وی ادامه داد: امروز در کشور مشکلات جدی وجود دارد که با 
توجه به متغییر های خارجی و بعضا داخلی این شرایط بر کشور تحمیل شده است. در 
حوزه فشارهای حوزه بین الملل دولت دخالتی بر آن نداشته است؛ به طور مثال تحریم ها از 
بیرون صورت گرفته اما برای برون رفت از این وضعیت دولت باید برنامه عملی داشته باشد.

این عضو حزب مردم سالاری سپس گفت: من قبلا اعلام کردم، با تغییر مدیر مشکلی 
از مشکلات کشور حل نمی شود. کلید حل این معضلات در حوزه سیاست داخلی است. 
دولت باید فعالانه تر عمل کند، وگرنه هیچ مدیری نمی تواند فعالیت سازنده ای داشته باشد.

وی پیشنهاد داد: در شرایطی که بحران برای ما ایجاد شده باید فضای مدیریت کشور 
را عادی کنیم . مدیر نیاز به شرایط مناسب مدیریتی دارد. شروع و ایجاد این فضا هم در 

حوزه سیاست داخلی باید قرار بگیرد؛ چراکه اگر بهترین مدیران دنیا را هم بیاوریم اما 
شرایط را برای شان در حوزه سیاست داخلی حل نکنیم، کاری نمی توانند پیش ببرند.

وی افزود: فراموش نکنیم مشکلات سیاست خارجی از طریق حل مشکلات سیاست 
داخلی برطرف خواهند شد. وضعیتی که داریم عادی نیست،  شرایط امروز فوق العاده  است 
و برای فعالیت های اقتصادی مشکلات زیادی داریم. باید تا اوضاع حادتر و بدتر نشده 

مشکلات مان را در دو حوزه سیاست داخلی و خارجی بر طرف کنیم.
قنبری تصریح کرد: راهکار حل مشکلات اقتصادی پیش از اصلاح مدیران بهبود 
سیاست خارجی و ایجاد فضای باثبات داخلی است. من فکر می کنم دولت باید همچون 
چهار سال ابتدایی ریاست جمهوری حسن روحانی که توجهش به حوزه سیاست خارجی 

بود، عمل کند.
این فعال سیاسی اصلاح طلب در پایان گفت: نباید اجازه دهیم دشمنان علیه ملت 
ایران عمل کنند. منافع ملی عرصه رقابت های جناحی، سیاسی و گروهی نیست و دولت 
در این حوزه هم باید با تمام قوا و نهادها طوری رفتار کند که باهم کشور را از این شرایط 

به خوبی عبور دهند.

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی:

هیچ بن بستی در اداره انقلاب و کشور وجود ندارد 

با تغییر مدیران مشکلی از مشکلات کشور حل نمی شود 

داریوش قنبری :دولت فعالانه تر عمل کند

اخبــار سرمقاله

یادداشت

اخبــار

وزیر بهداشت، گفت: دولت مانند پدری عیال وار با 
امکانات محدود است و فرزندان بسیاری دارد. این پدر در 
درجه اول باید به فکر سیر کردن شکم، درمان بیماری، 
دارو وضروریات فرزندانش باشد و شاید نتواند به همه 
خواسته های فرزندانش جامه عمل بپوشاند، لذا فرزندان 

نیز باید در تحقق خواسته های خود تلاش کنند.
در  سمنان  به  سفر  در  هاشمی  سیدحسن  دکتر 
نشست شورای اداری و معتمدین شهرستان مهدیشهر 
گفت: شرایط فعلی کشور شرایط خاصی است، ایران در 
منطقه ای قرار گرفته که مملو از مساله و آشوب بوده و 
از طرفی کانون توجه قدرتمندان بین المللی نیز، هست، 
چراکه ذخایر بسیاری در این منطقه قرار دارد و همین 
مساله باعث مطامع عده ای شده است. علاوه بر آن، عقب 
ماندگی فرهنگی در این منطقه نیز باعث شده جریاناتی 
اعم از تروریستی و شبه تروریستی شکل بگیرد که در کل، 
مدیریت کشور ۸۵ میلیون نفری ایران را اندکی سخت 
کند. با این وجود، اطمینان داشته باشید نه تنها برای 
دکتر روحانی، بلکه برای هر شخصیت دیگری در این مقام 
مدیریت کشور سخت است. بازگشت به زندگی با نشاط 
و توام با آرامش در کشور تنها مساله ای است که دکتر 

روحانی را آرام می کند.هاشمی افزود: درعین حال، بی 
رودربایستی باید گفت که ما در کشور رفتارهای عجیبی 
داریم و در روزهایی که نیاز به کمک، همراهی و همدلی 
وجود دارد، بهانه جویی می کنیم و گاهی توان تشخیص 
مسائل اصلی را از فرعی نداریم. گاهی مسائل فرعی در 
متن قرار می گیرند و گاهی اوقات نیز مسائل اصلی به 
حاشیه رانده می شوند، این موضوع کار را برای مدیران 
عالی رتبه کشور سخت می کند. البته این موضوع منحصر 
به این دوره هم نیست بلکه در ادوار گذشته هم تکرار شده 
است. وزیر بهداشت ادامه داد: علی رغم اینکه از وحدت 
و همدلی صحبت می کنیم و کلام خدا را بر زبان می 
آوریم، روزی چند مرتبه به نام خداوند بخشنده مهربان به 
درگاه الهی، دعا، ثنا و عبادت می کنیم، اما در عمل غیر از 
این هستیم. یکی از دلایلی که برخی امور در مملکتی که 
ظرفیت های بسیار زیادی دارد، پیش نمی رود، این است 
که حرف و عمل یکی نیست. به زبان نیاوردن و پنهان 
کردن این معایب نیز مشکلی را حل نمی کند، چراکه 
مشکل، عمدتا در نهاد هر کدام از ما نهفته است و بالطبع 
وقتی مسئولیت مهمتری داشته باشیم، این مشکلات 
نقش پررنگ تری پیدا می کند، چراکه سرنوشت یک 

کشور، ملت و تمدن در دست ما است، لذا در مقابله با 
شرایطی که ناجوانمردانه تحمیل شده، هرچه همگرایی 

ما بیشتر باشد، قدرت و مقاومت بهتری خواهیم داشت. 
هاشمی با اشاره به اینکه دوران ریاست جمهوری دکتر 
روحانی از سختی های زیادی برخوردار است، تصریح 
کرد: دکتر روحانی دورانی سخت را می گذراند، البته این 
شرایط برای قاطبه مسئولان جمهوری اسلامی وجود 
دارد. البته آن بخش از تلاش های مسئولان کشور که 
برای رضای خدا و اصلاح امور و آبادانی کشور عزیزمان 
ایران است، قیمت نداشته و با جان و دل انجام می دهیم. 
هاشمی با بیان اینکه در کشور پیشبرد کارها سخت 
است، اما کارهای اجرایی از آن هم سخت تر است، ادامه 
داد: حرف زدن و نقد کردن ساده به نظر می رسد، اما 
عمل کردن، آن هم، نه به صورت نمایشی بلکه به صورت 

صادقانه، خالصانه، واقعی و عمیق، بسیار سخت است. 
وزیر بهداشت افزود: با گذشت ۴٠ سال از پیروزی 
انقلاب اسلامی، هنوز مرز بین نقد و تخریب مشخص 
نیست و برخی به جای نقد، فحاشی می کنند و تا اعتراض 
می کنی و می گویی چرا توهین می کنید، می گویند ما 

داریم نقد می کنیم.

وزیر بهداشت:

دولت، پدری عیال وار با امکانات محدود است 

عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای 
اسلامی گفت: اعتراض دانشجویان، نوعی امید تلقی می 
شود؛ یعنی در پس این اعتراض، به اصلاح امور در آینده امید 
است. محمود صادقی بزرگ ترین مشکل کنونی دانشجویان 
را ناامیدی دانست و افزود: دانشجو درگیر این موضوع است 
که چگونه می تواند داشته ها و ذخیره دانایی خود را در 
جامعه پیگیری کند تا در آینده بویژه در زمینه اشتغال یا 

ادامه تحصیل دغدغه ای نداشته باشد.استاد دانشگاه تربیت 
مدرس ادامه داد: ناامیدی باعث می شود دانشجویان حالت 
اعتراضی داشته باشند اما همین که دانشجویان اعتراض می 
کنند نشانگر این است که امیدوارند.»مسئولان باید همه 
تلاش خود را در این مسیر قرار دهند که با برنامه هایی 
در جامعه- به طور عام- و در دانشگاه ها- به طور خاص- 
امیدواری بیشتری به وجود آورند«.عضو کمیسیون آموزش 

و تحقیقات مجلس شورای اسلامی درباره عملکرد نظام 
اسلامی در دانشگاه ها در ۴٠ سال گذشته گفت: انقلاب 
اسلامی در بیشتر بخش های مربوط به دانشگاه ها موفق 
بوده است، بویژه در توسعه دانشگاه ها، افزایش فضاهای 
علمی، توسعه مقاطع تحصیلات تکمیلی، بسط عدالت 
آموزشی در آموزش عالی بخصوص مناطق محروم کشور 

که با قبل از پیروزی انقلاب اسلامی، قابل مقایسه نیست.

محمد شریعتمداری وزیرتعاون، کار 
و رفاه اجتماعی در دیدار با نمایندگان 
کارگران "شرکت کشت و صنعت نیشکر 
هفت تپه" که در محل وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی در جهت  رسیدگی به 
مشکلات کارگران کشت و صنعت نیشکر 
هفته تپه در محل وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی برگزار شد، تاکید کرد: هر 
فردی که در ایران اسلامی به فکر خون 
شهدا، پایداری جمهوری اسلامی و خادم 
این ملت است باید صیانت از اشتغال 

موجود را اولین هدف خود بداند.
محمد شریعتمداری پس از شنیدن 
سخنان و خواسته های کارگران شرکت 
کشت و صنعت نیشکر هفت تپه تاکید 
کرد: مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی خانه و متعلق به همه کارگران 
ایران و تمام تلاش ما صیانت از اشتغال 

موجود است.

  شریعتمداری اضافه کرد: هر کسی 
که در مقابل صیانت از اشتغال موجود 
می ایستد از ما نیست و حفاظت و صیانت 
از مشاغل موجود برای افرادی که نان 
آوران خانه هایشان هستند امری ضروری 
است و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
اشتغال  از  و صیانت  تثبیت  دنبال  به 

موجود حتی در شرایط تحریم است.
اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر 
تصریح کرد: رعایت حقوق همه کارگران 
و سه جانبه گرایی بر عهده ماست و حتما 
سیاست های  و  دولتی  موضوعات  به 
از  اقتصادی توجه ویژه داریم اما یکی 
بر اجرای  مهم ترین وظایف ما نظارت 
قانون کار و صیانت از حقوق کار و کارگر 
است. در این زمینه شورای حل اختلاف 
و رسیدگی و ... برای صیانت از کارگران 
وجود دارد چراکه کارگران پناهی جز 
این موارد ندارند. وی اشاره کرد: یکی از 

زیباترین جملاتی که از کارگران هفت تپه 
شنیدم این بود که آنها به دنبال این بودند 
این خود  و  بیفتد  راه  کارگاهشان  که 

هشتاد درصد کار را پیش می برد.
شریعتمداری افزود: تکیه ما در انجام 
اجتماعی  شرکای  بر  تکیه  امور  این 
مانند مجموعه ها و تشکل های کارگری 
اسلامی،  شوراهای  کشور،  درسراسر 
و  مجموعه ها  صنفی،  انجمن های 

سازمان های مردم نهاد و... هستند. 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی یاد 
آورشد: ما مکلف هستیم مستقیما از 
طریق شرکای اجتماعی از حقوق مردم 
و کار صیانت کنیم. اولا طرح طبقه بندی 
مشاغل، حق کارگر است که باید حل 
شود و برای اجرای آن نیز هیچ بهانه ای 
پذیرفته شده نیست. باید انجمن های 
صنفی کارگران شرکت کشت و صنعت 
نیشکر هفته تپه با ظرفیت های قانونی 

موجود تشکیل شوند و طرح طبقه بندی 
-بدون ضرورت به اینکه حتما اگر شورای 
اسلامی کار نیست نمی شود انجام بدهد 
کنار برود- و به شکلی شود که انجمن 

صنفی موضوع را انجام دهد.
*  مطالبات حقوقی کارگران همه 

قانونمند است
وی تصریح کرد: عده ای به دنبال بر 
هم زدن آرامش هستند که حاصل آن 
بیکاری کارگر است و ما نمی خواهیم این 
اتفاق رخ دهد بلکه می خواهیم با حفظ 

کامل آرامش این امور را انجام دهیم.
اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،     وزیر 
برای کارگر و  ادامه داد: قلدری کردن 
گفتن اینکه تو کار نکرده ای و ما حق 
تو را نمی دهیم درست نیست و باید از 
نیروی کار صیانت کنیم.وی تاکید کرد: 
موضوعات اجتماعی-سیاسی نباید تبدیل 

به موضوعات امنیتی شود.

محمودصادقی:

اعتراض دانشجویی مصداق امید به آینده است 

وزیرتعاون، کار و رفاه اجتماعی :

موضوعات اجتماعی، سیاسی و امنیتی نشوند

سخنگوی وزارت امور خارجه گفت برخی رسانه ها 
با انتشار نقل قول های ناقص یا مخدوش تلاش دارند به 
مقصود سیاسی خود برسند ، حال آنکه تلاش برای ایجاد 
ساختار مبارزه با پولشویی نقطه قوت نظام است و همه مردم 

و مسئولان ایران اهمیت آن را به خوبی درک کرده اند. 
بهرام قاسمی سخنگوی در پاسخ به سوال ایرنا که برخی 
رسانه های خاص، ظرف چند هفته اخیر با ارائه تحلیل هایی 
از مطالب بی اساسی که خود نقل کرده اند، نتیجه گیری 
می کنند که ارزیابی منفی نهادهای بین المللی در خصوص 
کارایی مقررات و بسترهای فنی مربوط به مبارزه با پولشویی 
در کشور، به ادعای وجود جرم پولشویی در کشورمان ربط 
دارد، گفت: همانگونه که اشاره کردید متاسفانه برخی رسانه 
ها با نقل قول اظهارات بطور ناقص یا عمدا مخدوش و یا 

حتی با انتشار مطالب ساختگی تلاش دارند تا بر اساس 
آن تحلیل و نتیجه گیری کرده و به مقصود سیاسی خود 
دست یابند. سخنگوی وزارت خارجه تصریح کرد: بارها بیان 
شد که وجود پولشویی در کشور ما مانند سایر کشورها، 
موضوع قابل انکاری نیست. آنچه که اهمیت دارد وجود 
اراده مبارزه با جرائم مالی و پولشویی است که این اراده 
از میزان حساسیت همه اقشار مردم و مسوولین جمهوری 
اسلامی ایران به خوبی قابل درک است. قانون، ساختارها و 
رویه ها در این خصوص از بیش از یک دهه گذشته اجرایی 
شده و مقابله با جرائم پولشویی مطابق قوانین داخلی از 
سوی دستگاههای ذیربط با جدیت در حال پیگیری است. 
سخنگوی وزارت امور خارجه اضافه کرد: نهادهای بین 
المللی در ارزیابی کشورها دقیقا به وجود بسترها، قوانین 

و سازوکارهای اجرایی مقابله با پولشویی توجه می کنند تا 
نفس وجود جرم پولشویی در هر کشور؛ و به هر میزان که 
قوانین و بسترها فراگیر و موثر باشند، کشورها در موقعیت 
بهتری در ارزیابی های این نهادها قرار می گیرند و این 
موضوع ارتباطی به نفس وجود جرم در کشور مورد نظر 
ندارد.قاسمی افزود: برای مثال همانگونه که وجود قوانین، 
دستگاههای مجری قانون و اعلام کشف موارد کلان قاچاق 
مواد مخدر نقطه قوت جمهوری اسلامی ایران و همه 
دست اندرکاران مبارزه با مواد مخدر در کشور است، وجود 
ساختارهای قانونی و سازوکارهای مبارزه با جرم پولشویی و 
هرگونه هشدار در مورد وجود این جرائم و ضرورت مقابله با 
آن، به عنوان اراده حکومت و نقطه قوت کشور در برخورد 

با اینگونه جرائم است.

سخنگوی وزارت امور خارجه تاکید کرد: 

تلاش برای مبارزه با پولشویی؛ نقطه قوت نظام 

هادی سروش

یاسر هاشمی
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رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: سال ۹۸ باید اهداف و برنامه ها مشخص شود تا بودجه مانند یک برنامه این 
اهداف را دنبال کند.

محمدباقر نوبختروز پنجشنبه  در نشستی خبری در جمع خبرنگاران افزود: لایحه بودجه سال ۹۸ به مجلس 
شورای اسلامی رفته است و طبق اسناد همزمان و همراه ارسال لایحه بودجه در هر سال، باید اسناد و گزارش 
های دیگری را هم به مجلس تقدیم کنیم و همچنین آنچه تحت عنوان لایحه بودجه تنظیم شده، در 6 جلد تنظیم 
شده و جلد نخست آن با عنوان ماده واحده و جداول کلان است و پیوست 1 تا 5 نیز به همراه دارد که هر یک به 

موضوعی مربوط می شود. 
وی ادامه داد: در راستای برنامه ششم توسعه گزارشی نیز از عملکرد سال قبل که 3 جلد می باشد به مجلس 

تقدیم شد. 
رئیس سازمان برنامه و بودجه با اشاره به اینکه بودجه سال آینده بودجه ای هدفمند است، گفت: در سال ۹۸ باید 

اهداف و برنامه ها مشخص شود تا این بودجه همانند یک برنامه این اهداف را دنبال کند. 
وی ادامه داد: بند 1 قانون برنامه و بودجه تکلیف دیگری برای دولت در زمان تقدیم لایحه بودجه مشخص کرد و 
باید دولت یک برنامه مشخصی از سال ۹۸ را در حوزه های اقتصادی و اجتماعی داشته باشد یعنی برنامه سال ۹۸ 

در دو جلد تهیه و باعنوان سند بنیادین لایحه بودجه سال ۹7 به مجلس تقدیم شد. 
نوبخت افزود: از آنجایی که بودجه ریزی سال ۹۸ در جهت تکلیف قانون برنامه با روش عملیاتی و مبتنی بر 
عملکرد تهیه شده برای هر بخش و به میزان فعالیت آنها پول مشخصی اختصاص یافته و بر همین اساس کار هر 

بخش و سازمان تنظیم شده است. 
وی گفت: برای اینکه مجلس اطمینان داشته باشد که بودجه براساس قیمت تمام شده و برنامه مشخص تهیه 
شده یک جلد کتاب به جزئیات فعالیت های متنوع دولت در بخش ها و فصول مختلف را با قیمت های تمام شده 

آنها مشخص و توضیح داده ایم. 
رئیس سازمان برنامه و بودجه ادامه داد: از آنجایی که برای سال ۹۸ باید طرح های عمرانی را واگذار یا با مشارکت 
بخش غیردولتی انجام دهیم برای شفاف سازی کتابی از مجموعه طرح هایی که در سال ۹۸ واگذار خواهد شد 

تهیه و منتشر شد.
نوبخت با بیان اینکه امسال تمامی دستگاه های معاف از مالیات معرفی شده است گفت: گزارشی غیر از یارانه 
در تبصره 14 بودجه و هدفمندی تهیه شد که در سال آینده 142 هزار میلیارد تومان پیش بینی و پرداخت یارانه 

است که این غیر از یارانه غیرمستقیم است. 
نوبخت ادامه داد: دولت 433 هزار میلیارد تومان منابع درآمدی دارد و این منابع از مالیات، واگذاری ها، نفت و 
غیره تأمین می شود و دولت نفت و گاز را هر سال می فروشد تا منابعی را به دست بیاورد و درکنار آن اوراق و سهام 

شرکت ها نیز وجود دارد. 
وی گفت: هر سال بخش قابل توجهی از اوراقی را که سال گذشته فروختیم، خرید می کنیم و کاملًا مسلط 
هستیم که این اوراق چه زمانی سررسید می شود و مجوزی از سوی سازمان برنامه و بودجه به خزانه داده شده 
برای اوراقی که خریداری شده و فقط درحالی پرداخت می شود که سازمان برنامه و بودجه تخصیص داده است.

خانواده ها در سال ٩٨ مایحتاج را با ارز 4200 می گیرند 
رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: خانواده ها برای تامین مایحتاج خود در حد 25 قلم در سال آینده با ارز 

4200 تومانی این اقلام را می گیرند. 
نوبخت افزود: ما آثار تحریم را در مصارف دیده ایم و آنچه که توان ما بود ٢٠ درصد است و درباره تاثیر تحریم بر 

رکود تلاش شده است کشور با رشد اقتصادی مواجه شود. 
وی تصریح کرد: حتی اگر ارز هم زیاد یا کم شود تلاش می کنیم خانواده ها و مردم را مصون نگهداریم. 

نوبخت ادامه داد: برای بنگاه ها هم تلاش کردم؛ مابه التفاوت سود تسهیلات در حد 65 هزار و ٣٠٠ میلیارد 
تومان است در قالب 14 برنامه در حوزه اشتغال داشته باشیم.

وی اضافه کرد: اینکه می گویند تحریم می خواهد رکود را افزایش و اشتغال را کاهش دهد ما با این موضوع 
مقابله می کنیم.

نوبخت افزود: در منابع، مصارف و اهداف کاملا با شرایط تحریمی پیش بینی و محاسبات را انجام داده ایم و فکر 
می کنیم با این بودجه هرچند در فضای تنگ و محدود مالی، با سرافرازی عبور می کنیم.

وی در ادامه با بیان اینکه وابستگی ما به نفت حدود ٢٧ درصد است، اظهار داشت: در مصارف هم آثار تحریم 
را مورد توجه قرار داده ایم.

نوبخت درباره افزایش حقوق کارمندان دولت و اینکه برخی نمایندگان مجلس گویند این میزان کم است، افزود: 
در بودجه ها جاری، سایر رشد صفر درصد دارد و بیشترین رشد که با این منابع محدود برای حقوق و مزایا است 

که ٢٠ درصد تعیین شده است
*ویژگی بودجه سال 98 حمایت از معیشت عمومی و عدالت است 

معاون اقتصادی سازمان برنامه و بودجه کشور  نیزدر این نشت اعلام کرد: با توجه به شرایط تحریم های ظالمانه 
آمریکا علیه ایران تلاش داریم در بودجه سال ۹۸ حمایت از معیشت عمومی و عدالت را داشته باشیم تا کشور با 

رکود مواجه نشود. 
سید حمید پور محمدی افزود:به طور طبیعی با وجود تحریم ها و نوسانات ایجاده شده در بازار پول و ارز با 
محدودیت هایی مواجه هستیم بطوری که بودجه گیری سخت و پیچیده ای داریم زیرا شرایط تحریمی روی 

اقتصاد تاثیر می گذارد.
وی اظهار داشت:تلاش داریم در بودجه سال ۹۸ منابع و مواد اولیه در اختیار تولید کنندگان قرار داهیم تا تولید 

با رکود مواجه نشود.
پور محمدی با اشاره به اینکه اشتغال اولویت برنامه های سال ۹۸ قرار گفته است،گفت: ممکن است برای سال 
آینده با محدودیت هایی در حوزه محیط زیست و علم- دانش مواجه شویم؛ اما با فرض اینکه تحریم ها در سال 

آینده باشد، پایداری بودجه در مقابل شوک ها و تحریم ها از ویژگی های بودجه ۹۸ است.
وی تصریح کرد: برای مقابله با تحریم ها انضباط بودجه ای و شفافیت بودجه ای مد نظر قرا دارد که در سال ۹7 
گام بلندی در این راستا برداشته و مردم و اصحاب رسانه بطور مستقیم در کم و کیف برنامه و بودجه قرار گرفتند؛ 
امسال هم تلاش داریم این مهم عملیاتی شود و زوایای جدید انواع معافیت ها و گمرگ، یارانه های مستقیم و غیر 

مستقیم در اختیار مردم و افکار عمومی قرار گیرد.
پور محمدی افزود:در بودجه سال ۹۸ یارانه 42 هزار و 500 تومانی باقی می ماند، حقوق کارمندان و بازنشستگان 
لشکری و کشوری 20 درصد رشد خواهد داشت. برای حقوق بازنشستگان دارای حداقل حقوق 2 هزار میلیارد 
تومان برای همسان سازی حقوق در نظر گرفته شده است.همچنین برای مقابله با فقر مطلق 7 هزار میلیارد تومان 
برای حمایت از معیشت اقشار ضعیف، 35 هزار میلیارد تومان برای طرح تحول سلامت ، 15 هزار میلیارد تومان 

برای عدالت در مناطقی در نظر گرفته شده است.
وی بیان داشت:همچنین برای بخش کشاورزی و امنیت غذایی کشور اعتبارات نهاده های کشاورزی در قالب 
یارانه 20 درصد رشد خواهد داشت و همچنین برای خرید گندم 5 هزار میلیارد تومان سال ۹7 به ۸ هزار میلیارد 

توامن در سال ۹۸ می رسد.
پورمحمدی در باره بودجه عمرانی گفت: نه تنها کاهش نداشته ایم بلکه افزایش داشته ایم ؛ بطوری که در سال 

۹7 حدود 62 هزار میلیارد تومان بود که در بودجه ۹۸ حدود 65 هزار میلیارد تومان در نظر گرفته شده است.
به گفته پورمحمدی، شرکت های زیان ده، بودجه تلفیقی مناطق آزاذ، موضوع معافیت های مالیاتی و آشکار 

شدن یارانه های غیرمستقیم و پنهان در کشور در بودجه سال آینده دیده شده است.
وی موضوع نظم در اوراق ملی و پایداری دولت، تاثیر آثار بودجه روی رفاه و معیشت مردم، توجه به تولید کالای 
ایرانی، اشتغال، چگونگی ساماندهی بدهی دولت به کارگاه ها به ویژه تامین اجتماعی و نهادهای عمومی، 
چگونگی بودجه ریزی استان ها، طرح های تملک دارایی، واگذاری دارایی های دولت، هدفمند کردن یارانه ها، 
پایداری بودجه با توجه به تحریم ها و پرداخت یارانه نقدی را از دیگر موضوعات مطرح شده در این بودجه عنوان 

کرد.
پورمحمدی افزود: همچنین کار مهمی در دولت انجام شد که اهتمام کرد درباره بدهی خود به بانک ها؛ که 
معادل یا بخشی از بدهی اوراق مالی را منتشر می کند و در اختیار بانک ها قرار می دهد که بانک ها هم آن را در 
بازار عرضه می کنند و آنها می توانند منابع را صرف حمایت از تولید کنند که این موضوع موجب انضباط مالی 

می شود.
وی خاطرنشان کرد: همچنین تهاتر بدهی دولت به فعالان اقتصادی و بانک ها در سال آینده ادامه می یابد که 

این موضوع به شرکت ها و بخش خصوصی کمک می کند.

رئیس سازمان برنامه و بودجه :

بودجه سال آینده بودجه ای هدفمند است 

و املاک منطقه دو قم تصرفات  اسناد  ثبت  اداره  هیات حل اختلاف مستقر در 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹76033000202116۸ شماره  رای   -1
فرزند  دنیادیده  حسن  حاجی  اصغر  آقای   13۹111443000201۸461
عباس در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
10۸/55مترمربع پلاک شماره 3 فرعی از 2607  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از کریم ولایتی و عو ولایتی پور 

آلانق. )م الف402۹( 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002003367 شماره  رای   -2
حیدرقلی  فرزند  زاغه  قراچورلوی  محمدرضا  آقای   13۹11144300020154۹4
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  11۸/15  
مترمربع پلاک شماره  فرعی از 17۸۸ و 17۸7 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی در دفتر43. )م 

الف4030(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹76033000201۹۸72 شماره  رای   -3
از  قسمتی  در  عزیزعلی  فرزند  جانی  زلیخا  خانم   13۹2114430002000755
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۹ مترمربع پلاک شماره 
1۹۸ فرعی از 1۹47 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از کتابعلی شفیعی. )م الف 4031(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002017322 شماره  رای   -4
از  قسمتی  در  حمداله  فرزند  زارعی  نوراله  آقای   13۹1114430002015255
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 50/40  مترمربع پلاک 
شماره 6/3۹3 فرعی از 2302  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمود آقاجانی کلکو. )م الف 4032(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002014621 شماره  رای   -5
از  ابوعبداله در قسمتی  13۹1114430002015614خانم نفیسه مهدوی فرزند 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  112 مترمربع پلاک شماره 
1 فرعی از 1۸1۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی برابر سند 1353۹۹. )م الف4033(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹76033000201۸357 شماره  رای   -6
13۹1114430002012434 آقای ولی باقریان اصل شربیانی فرزند علی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 133 مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از 23۹0 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی از ورثه اسداله زرین اقبال. )م الف4034(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002022۹56 شماره  رای   -7
از  قسمتی  در  علی  فرزند  علیجانی  محمد  آقای   13۹711443000200130۹
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 136/4۸ مترمربع پلاک 
شماره 1۹3 فرعی از 2252  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی /سند رسمی/سند مالکیت مشاعی در دفتر 505. )م الف 4035(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002022452 شماره  رای   -۸
13۹1114430002017717 آقای علی مهرزاد فرزند جواد در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 150 مترمربع پلاک شماره 3/354 
فرعی از 2466  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/

سند رسمی/سند مالکیت مشاعی . )م الف 4036(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002021103 شماره  رای   -۹
از  قسمتی  در  حسین  فرزند  پور  کاظم  عذرا  خانم   13۹11144300020137۹7
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 67 مترمربع پلاک شماره  
فرعی از 2273 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
خریداری مع الواسطه از علی ابراهیم عسگریان پوربیوکی و زینب عسگریان پوربیوکی و 

حسین جعفری . )م الف 4037(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002023315 شماره  رای   -10
از  قسمتی  در  حسن  فرزند  حیدری  اباذر  آقای   13۹6114430002000167
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 215/70 مترمربع پلاک 
شماره 1 فرعی از  2174 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از محمدرضا شاکری . )م الف4164(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹76033000202051۹ شماره  رای   -11
13۹2114430002004143 آقای ابراهیم نصاری فرزند عبدالرضا در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 10۸ مترمربع پلاک شماره  
فرعی از 1765 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از حسینعلی برقعی . )م الف 4165(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹7603300020167۸1 شماره  رای   -12
در  محمدابراهیم  فرزند  کریمی  صدرالدین  آقای   13۹2114430002000147
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 70/50 مترمربع 
پلاک شماره  فرعی از 1۹۸0 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی رضائی . )م الف40۹6(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002023235 شماره  رای   -13
از  در قسمتی  ابوالحسن  فرزند  موسولو  آقای علی   13۹1114430002017۹64
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 160 مترمربع پلاک شماره  
فرعی از 1۸27 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/
سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی ابوالحسن موسولو ۸0 سهم و محمد موسولو 40 

سهم و علی موسولو 40 سهم برابر سند 16445. )م الف 40۹7(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002022714 شماره  رای   -14
از  قسمتی  در  اسداله  فرزند  سعیدی  رضا  آقای   13۹711443000200136۹
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸2/5  مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از 2303 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی/سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی دفتر 373 . )م الف 40۹۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹76033000202226۸ شماره  رای   -15
13۹7114430003000032 آقای محمود قربانی ابقا فرزند علی اوسط در قسمتی 

از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 5۹/51 مترمربع پلاک 
شماره 1/175  فرعی از 215۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی نوراللهی. )م الف 40۹۹(            
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002022724 شماره  رای   -16
از  قسمتی  در  تقی  فرزند  زاده  استاد  یداله  آقای   13۹4114430002000367
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 20/۸5 مترمربع پلاک 
شماره 37 فرعی از 1۸70 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی خریداری مع الواسطه از بتول زند)توسط ورثه نسل دوم(. )م الف 4100(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹76033000201۸7۹۸ شماره  رای   -17
13۹311443000200073۹ خانم اقدس خلیلی فرزند ابوالقاسم در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸۸/40 مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از 1۸77/537 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.سند 

مالکیت مشاعی به نام متقاضی ثبت دفتر 644. )م الف 4101(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002020426 شماره  رای   -1۸
13۹111443000200۸101 آقای غلامرضا فامیل بیات فرزند ارجعلی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸1 مترمربع پلاک شماره 
6/760 فرعی از 2302 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از عباس ابراهیم گل . )م الف 4102(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002022274 شماره  رای   -1۹
13۹1114430002014۹14 آقای گل میرزا بیگدلی فرزند حسین در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 16۸ مترمربع پلاک شماره  
فرعی از 2216  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/

سند رسمی/سند مالکیت مشاعی دفتر565 . )م الف 4103(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002020405 شماره  رای   -20
13۹1114430002015۸37 آقای روح اله فتاحی فرزند حیدرقلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60 مترمربع پلاک شماره 
40/130۸ فرعی از 1۹53 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی خریداری مع الواسطه از محسن صادقی . )م الف 4104(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002020733 شماره  رای   -21
از  آقای  احمد عباسی فرزند کتابعلی در قسمتی   13۹1114430002012345
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60  مترمربع پلاک شماره 
1 فرعی از 230۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از برجعلی ایمانی راغب . )م الف 4105(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002021234 شماره  رای   -22
13۹21144300020014۸1 آقای سیف اله کبیری فرزند اسداله در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 100 مترمربع پلاک شماره 
111 فرعی از 1۹12 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی برابر سند 2574۸ . )م الف 4106(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹7603300020212۸۹ شماره  رای   -23
از  قسمتی  در  اسحق  فرزند  محمدی  بهمن  آقای   13۹71144300020014۸3
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  21/۸0 مترمربع پلاک 
شماره 14 فرعی از 2574 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی دفتر 25۹ . )م الف 4107(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹7603300020212۹6 شماره  رای   -24
از  قسمتی  در  اسحق  فرزند  محمدی  بهمن  آقای   13۹6114430002001256
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 104/۹7 مترمربع پلاک 
شماره 3۸0 فرعی از 2573  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی برابر سند 1۸1044. )م الف 410۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002020533 شماره  رای   -25
13۹5114430002000۹41 آقای داود پریش فرزند علی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸5/75   مترمربع پلاک شماره 52 
فرعی از 1۹46 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/

سند رسمی/سند مالکیت مشاعی دفتر ۹3 . )م الف 410۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002020536 شماره  رای   -26
از  قسمتی  در  علیقلی  فرزند  پریشن  علی  آقای   13۹5114430002000۹42
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 13۸/74 مترمربع پلاک 
شماره 52 فرعی از 1۹46 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی دفتر ۹3 . )م الف 4110(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002024407 شماره  رای   -27
13۹6114430002000550 خانم معصومه یوسفی بزچلوئی فرزند علی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 144 مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از 1۸76 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و سند رسمی برابر 7547۸. )م الف 4111(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹7603300020203۸7 شماره  رای   -2۸
از  قسمتی  در  ابراهیم  فرزند  صفری  جلال  آقای   13۹1114430002006013
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره  
فرعی از باقیمانده 2321  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی خریداری مع الواسطه از سیدمحمد رضوی ولایتا به فرزندان خود سید ضیاء 

الدین رضوی و سید رضا رضوی . )م الف 4221(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002021327 شماره  رای   -2۹
13۹7114430002001073 آقای حسین نوین اردکان فرزند حسن در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۸/60 مترمربع پلاک 
شماره 133 فرعی از 2527  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی برابر سند 26014. )م الف4222(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002023550 شماره  رای   -30
از  قسمتی  در  قاسم  فرزند  وفائی  سهیلا  خانم   13۹5114430002000555
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹3/60 مترمربع پلاک 
شماره 14 فرعی از 2442  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی خریداری مع الواسطه از حسین آهو پای)احمد و محمود و عفت و هادی(. 

)م الف4223(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹76033000202060۹ شماره  رای   -31
13۹3114430002000631 آقای علی اصغر شوندی فرزند مستعلی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 160/60 مترمربع 
پلاک شماره  فرعی از 21۸5 و 21۸6 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی برابر سند 77325. )م الف 

)4224
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002020730 شماره  رای   -32
13۹2114430002002343 آقای فرمانعلی محمدی فرزند رستم در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 4۹/06 مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از 21۸1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از حسین رضویان ورثه محمد رضویان . )م الف 4225(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹76033000202272۸ شماره  رای   -33
13۹71144300020010۸۹ آقای محمد محمدی امور فرزند غلامعلی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸1 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2731 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
خریداری مع الواسطه از مرحومین حسین و عذری زندی)توسط عبدالعلی و بتول و 

محمدعلی( . )م الف 4226(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002021165 شماره  رای   -34
13۹41144300020004۸7 آقای محمدرضا کریمی فرزند محمد در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 61/16 مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از 2322 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از غریب زند توسط رحیم زند. )م الف 4227(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002023247 شماره  رای   -35
غلامحسین  فرزند  مقدم  عباسی  ابوالفضل  آقای   13۹111443000201۸7۸2
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸2/14 
مترمربع پلاک شماره  فرعی از 1۸76 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از کاظم شاطر کاظمی )توسط عباس(. 

)م الف 422۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002020۸6۹ شماره  رای   -36
13۹6114430002000۹01 آقای سید شکراله تقوی دهاقانی فرزند سید لطف 
اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 25/30 
مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 2553 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از شمسی لسانی. )م الف422۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002020626 شماره  رای   -37
از  قسمتی  در  جهانگیر  فرزند  بیاتی  محمد  آقای   13۹711443000200131۸
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 63 مترمربع پلاک شماره 3 
فرعی از  22۸1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از بتول زند. )م الف4230(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002022665 شماره  رای   -3۸
13۹5114430002000202 آقای حسین عرب بافرانی فرزند یوسف در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸۸/۸5 مترمربع پلاک 
شماره 5/507 فرعی از 2466 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از نعمت اله صدیق. )م الف 4231(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002020511 شماره  رای   -3۹
از  قسمتی  در  محمد  فرزند  رمضانی  ایوب  آقای   13۹111443000201240۹
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت5۸  مترمربع پلاک شماره 
1 فرعی از 21۸4 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از صادق زند. )م الف4232(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹76033000202325۸ شماره  رای   -40
سید  فرزند  پور  اسمعیل  موسوی  سیدمحمد  آقای   13۹111443000200۹256
محسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 132 
مترمربع پلاک شماره  فرعی از 23۸1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی دفتر423 . )م الف 4233(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002023557 شماره  رای   -41
13۹111443000201۸164 خانم مریم امیری فرزند احمد در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 154/30 مترمربع پلاک شماره 3 
فرعی از 1531 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/

سند رسمی/سند مالکیت مشاعیبرابر سند ۹۹375. )م الف 4234(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹7603300020222۸1 شماره  رای   -42
13۹11144300020007۸6 آقای نایب علی کریمی فرزند آقاوردی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۹6 مترمربع پلاک شماره 
30 فرعی از 2305 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از غللامرضا کارگر شریف زاده. )م الف 4235(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹76033000201۹۹13 شماره  رای   -43
از  قسمتی  در  جواد  فرزند  سیمرغ  عبداله  آقای   13۹21144300020032۹7
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹5/24 مترمربع پلاک 
شماره 6۸ فرعی از 1۹3۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی خریداری مع الواسطه از کتابعلی جانکی. )م الف 4236(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹7603300020232۸7 شماره  رای   -44
از  قسمتی  در  سعداله  فرزند  بخشی  فیروز  آقای   13۹1114430002016054
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 16۸ مترمربع پلاک شماره  
فرعی از 221۸  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از محمد حسینعلی زاده. )م الف 4237(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹7603300020232۹۸ شماره  رای   -45
در  محمدعلی  فرزند  سرگزی  لطفیان  عباس  آقای   13۹11144300020117۹5
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 74 مترمربع 
پلاک شماره  فرعی از  1۸23 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی خریداری مع الواسطه از سیدرضا شریفی. )م الف423۸(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹76033000202352۸ شماره  رای   -46
از  قسمتی  در  میرزآقا  فرزند  اسدی  حیدر  آقای   13۹2114430002001254
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 101/16 مترمربع پلاک 
شماره ۸4 فرعی از 2142 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی خریداری مع الواسطه از مرحوم علی اصغر منتظری. )م الف 423۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002020701 شماره  رای   -47
13۹2114430002004624 آقای غلامرضا عبداللهی ترک آباد فرزند محمد حسین 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60/50 
مترمربع پلاک شماره 22 فرعی از 2320 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از غلام احمد آبادی . )م الف 4240(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002020۹0۸ شماره  رای   -4۸  
13۹2114430002001000 آقای طیب علی اکبری فرزند مسیب در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 40/3۸ مترمربع پلاک 
شماره 3/140 فرعی از  1۹4۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از احمد دهقان منش وحسینعلی بهرامی و 

محمد حسین پناهی و مریم واحدی.)م الف4241(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹7603300020206۸5 شماره  رای   -4۹
13۹5114430002001230 خانم ربابه جولایی فرزند رضا در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 100/10 مترمربع پلاک شماره  
فرعی از 2172  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از  محرم چپش لو. )م الف4166(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002020631 شماره  رای   -50
از  قسمتی  در  حسن  فرزند  زند  معصومه  خانم   13۹7114430002001026
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹5 مترمربع پلاک شماره  
فرعی از 2333 و 2334 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی خریداری مع الواسطه از حمید و فاطمه و گل اندام و محمدرضا و علی اصغر و 

ابوالفضل شعبانی ورثه اروجعلی شعبانی. )م الف4167(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002020۸۸4 شماره  رای   -51
13۹1114430002017036 محمد ایمانی فرزند احمد در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 101 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 
2173 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری 

مع الواسطه از احمد ایمانی. )م الف416۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002022۸5۹ شماره  رای   -52
در  عبدالعلی  فرزند  الذاکرین  رئیس  جعفر  آقای   13۹6114430002000051
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 100/35 
مترمربع پلاک شماره 23۸ فرعی از 1۹41 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی عبداللهی حیدرباغی . )م 

الف 416۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002020744 شماره  رای   -53
از  قسمتی  در  رمضان  فرزند  پرویزی  علی  آقای   13۹111443000200۹115
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 6۸/42 مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از 21۸1  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی خریداری مع الواسطه از حسن و علی و قدسی و بتول و مصطفی و قدسی 

رضویان و اعظم میرشجاعی ورثه محمد رضویان. )م الف4170(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002022657 شماره  رای   -54
13۹1114430002012026 آقای اکبر علی محمودی نیا فرزند حبیب در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از 217۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از حسن خطیبی . )م الف4171(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹760330002021150 شماره  رای   -55
از  قسمتی  در  علی  فرزند  پوش  قاقم  غفار  آقای   13۹1114430002013165
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 
211 فرعی از 1۸5۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از جعفر ذکائی . )م الف402۸(
رای اصلاحی 

تاریخ 13۹7/06/20 جلسه هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف با حضور امضاء 
کنندگان زیر تشکیل در خصوص پرونده کلاسه 13۹3114430002000336 مربوط 
 – آقابابائی موضوع رای شماره 13۹760330002015755  آقای محمدمهدی  به 
13۹7/06/22 اعلام می گردد پلاک بصورت پلاک شماره 4 فرعی از 1723  آمده و 
صحیح آن  1723 و 1722 می باشد بدیهی است بقیه مندرجات رای به قوت خود باقی 

می باشد و رای اولیه اصلاحی توامان قابلیت اجرا دارد . 
رای اصلاحی 

تاریخ 13۹7/0۹/10 جلسه هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف با حضور امضاء 
 13۹611443000200167۸ کلاسه  پرونده  خصوص  در  تشکیل  زیر  کنندگان 
مربوط به آقای علی داوری جهان موضوع رای شماره 13۹760330002005344 
– 13۹7/03/05 اعلام می گردد مالک رسمی عباس دیانتی اردکانی آمده و صحیح 
آن صاحب جان ایمانی فرح آبادی 10 سهم و عباس دیانت اردکان 104/6 سهم است. 
بدیهی است بقیه مندرجات رای به قوت خود باقی می باشد و رای اولیه اصلاحی توامان 

قابلیت اجرا دارد . 
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند 
ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به 
این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1397/09/17 تاریخ انتشار دوم: 1397/10/03
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی
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سپاهان و قلعه؛ قهرمانی 8 سال بعد 

ژنرال بعد از 3 سال در صدر 
سپاهان بعد از چند سال دوری از صدرجدول امسال با متخصص قهرمانی در لیگ برتر 

به مسابقات آمده تا بار دیگر به این عنوان دست پیدا کند 
سپاهان بعد از چند سال دوری از صدرجدول امسال با متخصص قهرمانی در لیگ برتر 
به مسابقات آمده تا بار دیگر به این عنوان دست پیدا کرده و بتواند در تعداد کسب جام 

دست نیافتنی شود.
امیر قلعه نویی پرافتخارترین مربی لیگ برتر است و برای اینکه از دیگر رقبای سرشناسش 
سبقت بگیرد به یک جام قهرمانی دیگر نیاز دارد. او و سپاهان با اهداف مشترکی امسال 
به هم پیوستند و همین موضوع باعث شد تا طلایی های نصف جهان بعد از بیش از سه 

سال بتوانند باردیگر حضور در صدر جدول را تجربه کنند.
آخرین صدرنشینی سپاهان

سپاهان در سه دوره گذشته لیگ و در دوره های هفدهم و شانزدهم و پانزدهم روزهای 
خوبی را سپری نکرد و به عنوان پرافتخارترین تیم فوتبال ایران افتخاری را کسب نکرد. با 
این حال آخرین صدرنشینی این تیم بعد از پایان هفته سیزدهم لیگ برتر و برد برابر پدیده 
که در لیگ هجدهم رقم خورد، صدرنشینی را بعد از سه سال تجربه کردو اگر این تیم 
برابر پرسپولیس در نقش جهان برنده شود این صدرنشینی یک هفته دیگر تداوم خواهد 
داشت. آخرین بازی که پرسپولیس صدرنشین لیگ برتر شد لیگ پانزدهم بود که این تیم 

در هفته سوم به دست آورد.
صدر با طعم شکست برانکو

سپاهان در لیگ پانزدهم و در هفته سوم به صدرجدول رسید و جالب است که این اتفاق 
بعد از برد پرگل 4 بر 2 برابر پرسپولیس رقم خورد. در هفته سوم لیگ پانزدهم سپاهان با 
هدایت حسین فرکی پرسپولیس را با نتیجه 4 بر 2 شکست داد و به صدر جدول رده بندی 
رسید. سپاهان با فرکی سه هفته و تا پایان هفته پنجم صدرنشین بود و سپس صدرنشینی 

را از دست داده و در  نیمه های راه جایش را به ایگور استیماچ داد.
آخرین صدرنشینی ژنرال

امیر قلعه نویی نیز بعد از دوسال توانست حضور در صدر جدول را تجربه کند. او آخرین 
بار با تراکتورسازی و در هفته ششم لیگ برتر بعد از برد دو بر یک برابر ذوب آهن به صدر 

جدول رسید اما تنها دو هفته در صدر بود و از هفته هشتم دوباره صدر را از دست داد.
خاطره قهرمانی های امیر و سپاهان

امیر  قلعه نویی آخرین بار و در پایان لیگ دوازدهم همراه با استقلال به مقام قهرمانی 
در لیگ برتر رسید و اکنون نزدیک به شش سال است که رنگ قهرمانی را ندیده است.

سپاهان نیز آخرین بار و در لیگ یازدهم و به همراه زلاتکو کرانچار به عنوان قهرمانی در 
لیگ برتر دست پیدا کرد. حالا امیر قلعه نویی بعد از شش و سپاهان بعد از هفت سال 
می خواهند قهرمانی در لیگ برتر را با هم تجربه کنند. ژنرال و طلایی های نصف جهان 
در لیگ دهم همراه هم قهرمان شدند و حالا این دو بعد از 18 سال می توانند بار دیگر به 

این عنوان مهم برسند. 

با كسب 13 رای اعضای مجمع؛

رحیمی در رياست هیأت روستايی قم ماندگار شد
مجمع انتخابات هیأت ورزش هاي روستایي و بومي محلي استان قم رضا رحیمي 

رئیس سابق این هیأت ورزشي را براي چهار سال دیگر به عنوان رئیس برگزید.
رضا رحیمی شهردار منطقه دو قم که چهار سال قبل برای نخستین بار با رای اعتماد 
اعضای مجمع انتخابات هیأت ورزش های روستایی و بومی محلی استان قم رئیس این 
هیأت ورزشی شده بود، بار دیگر برای چهار سال در ریاست این هیأت ورزشی ماندگار شد.
این در حالی است که با پایان دوره چهار ساله ریاست رحیمی بین سال های 1393 تا 
1397، وی به مدت سه ماه مسوولیت سرپرستی این هیأت را بر عهده داشت تا مقدمات 
ثبت نام از کاندیداها و برگزاری مجمع انتخابات جدید این هیأت ورزشی در اداره کل ورزش 
و جوانان استان قم فراهم شود.  اما در مدت زمان پیش بینی شده از سوی امور مجامع 
هیات های ورزشی اداره کل ورزش و جوانان استان قم، هیچ نفر دیگری جز رحیمی برای 
ریاست این هیأت کاندیدا نشد تا بدین شکل رحیمی به عنوان تنها کاندیدای مجمع 
امروز در حضور اعضای مجمع هیأت ورزش های روستایی و بومی محلی حضور یابد. این 
مجمع در حضور رئیس فدراسیون ورزش های روستایی و بومی محلی، مدیر کل ورزش 
و جوانان و دیگر اعضا به میزبانی سالن کنفرانس اداره کل ورزش و جوانان قم برگزار شد 
و 13 نفر واجد شرایط رای بودند که تمامی آنها رای خود را به رضا رحیمی دادند تا وی تا 
1401 ریاست این هیأت ورزشی را عهده دار شود. بدین ترتیب رضا رحیمی در مسوولیت 
ریاست هیأت ورزش های روستایی و بومی محلی استان قم برای مدت چهار سال دیگر 
ابقاء شد تا دوره ریاست وی به هشت سال افزایش یافته و ورزشکاران و علاقمندان به 
ورزش در پنج بخش تابعه قم شامل سلفچگان، مرکزی، خلجستان، کهک و جعفرآباد 
منتظر برنامه های جدید وی برای ارتقاء جایگاه قم در رشته های زیر مجموعه هیأت 

ورزش های روستایی و بومی محلی کشور باشند.

مدیركل ورزش و جوانان استان قم:

تمام روستاهای قم تا پايان دارای
 خانه ورزش مي شوند

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم گفت: با افزایش احداث خانه ورزش روستایي، تا 
پایان تمام روستاهاي قم از خانه روستایي برخوردار خواهند شد.

حسن عابدی که به عنوان نایب رئیس مجمع در انتخابات هیأت ورزش  های روستایی 
و بازی های بومی محلی استان قم حضور داشت، پیش از ظهرروز چهارشنبه  در جمع 
اعضای مجمع این هیأت ورزشی اظهار کرد: با یک برنامه ریزی مدون و از پیش تعیین 
شده، می توان دامنه موفقیت های این هیأت را افزایش داد. وی با تاکید بر اینکه سرانه 
فضاهای ورزشی روستایی در حال حاضر نسبت به شهر قم بیشتر و چشمگیرتر است، 
ادامه داد: بهره مندی از امکانات موجود در روستاها با تعامل بیشتر هیأت ورزش  های 
روستایی و بازی های بومی محلی استان قم با بخشداری ها و شوراها محقق می شود. 
مدیرکل ورزش و جوانان استان قم افزود: سرانه فضاهای ورزشی موجد در قم نسبت به 
روستاها پایین است و باید ظرفیت ورزش در روستاها نسبت به امکانات موجود در آن 
سنجیده بشود، ضمن اینکه احداث خانه های ورزش روستایی بسیاری از نیاز بخش ها به 
فضای ورزشی را تامین کرده است. وی با تاکید بر اینکه تا پایان سال 1397 هیچ روستایی 
در استان قم بدون خانه روستایی نخواهیم داشت، ابراز کرد: ورزش در روستاها با برگزاری 
اطلاع رسانی  باید  منظور  این  برای  و  یافت  خواهد  گسترش  مختلف  جشنواره های 
رشته های زیر مجموعه هیات ورزش روستایی و بازی های بومی محلی به خوبی صورت 
گیرد. عابدی با بیان اینکه استعدادهای بسیار زیادی در روستاها و بخش های تابعه قم 
در حوزه قهرمانی ورزش فعالیت می کنند، اظهار کرد: وظیفه ما برنامه ریزی مناسب و 
خدمت به این عزیزان است، ضمن اینکه پرداخت اعتبارات در به ورزش روستایی در سال 

1397 افزایش چشمگیری نسبت به سنوات گذشته داشته است.

رئیس كمیته انضباطی:

ناظر ويژه برای مسابقه سپاهان و پرسپولیس 
اعزام می شود

رئیس کمیته انضباطی درباره دیدار پرسپولیس و سپاهان، ناظر ویژه انضباطی و رفتار 
هواداران به نکات مهمی اشاره کرد. اسماعیل حسن زاده، رئیس کمیته انضباطی درباره 
دیدار پرسپولیس و سپاهان گفت: مسلما علاوه بر گزارش هایی که مقام های رسمی مسابقه 
از جمله داور و نماینده فدراسیون تنظیم خواهند کرد، ناظر ویژه کمیته انضباطی نیز به دقت 
اتفاقات قبل، در حین بازی و بعد از مسابقه را رصد خواهد کرد.  وی در ادامه بیان کرد: در 
چنین مواردی از ناظر ویژه انضباطی حتی با تهیه فیلم و عکس از اتفاقات انضباطی، مشروح 
تمام رفتارهایی که جنبه انضباطی دارد را گزارش می کند و امیدواریم که هر دو تیم مخصوصا 
مدیریت و کادر فنی دو تیم بزرگ سپاهان و پرسپولیس و همچنین بازیکنان و تماشاگران 
این دو باشگاه با رعایت موارد انضباطی، روز خوبی را برای فوتبال کشور رقم بزنند. اما اگر 
رفتارهایی هم از هواداران این تیم رخ بدهد قطعا مطابق موازین قانونی بررسی و رای مقتضی 
صادر خواهد شد. رئیس کمیته انضباطی ادامه داد: نکته مهمی که خطاب به عوامل و 
هواداران هر دو تیم میتوانم تاکید کنم این است که در خصوص تیم داوری و یا هر کسی که 
به عنوان مقام رسمی مسابقه انجام وظیفه می کند اظهار نظر نشود و اجازه داده شود تا تیم 
داوری با آرامش کامل و بدون هیچ دغدغه ای وظیفه خودشان را انجام دهند. وی در پایان 
گفت: گاهی اوقات یک مصاحبه از سرمربی یا مقام مسئول در باشگاه که قبل از مسابقه 
انجام می شود تاثیر بسیار نامطلوبی در جو مسابقه می گذارد که امیدواریم در مسابقات آینده 

همه عوامل دست به دست هم داده و روزهای خوبی برای فوتبال ما رقم بخورد.

علیپور در جمع شاگردان برانکو ماندنی شد

 پرسپولیس با درخواست سامسونگ مخالفت کرد 
باشگاه پرسپولیس به دلیل نیاز به علی علیپور و پایین بودن مبلغ پیشنهادی باشگاه 
کره ای با انتقال این بازیکن به شرق آسیا مخالفت کرد.  باشگاه سوون سامسونگ کره 
جنوبی در خواست رسمی خود را برای جذب علی علیپور مهاجم تیم فوتبال پرسپولیس 
با این پیشنهاد مخالفت کردند و این  به این باشگاه فرستاد اما مسئولان پرسپولیس 
موضوع را به اطلاع مسئولان باشگاه کره ای رساندند. مسئولان تیم پرسپولیس پایین 
بودن مبلغ پیشنهادی این باشگاه کره ای و همچنین نیاز به علی علیپور برای رقابت های 
لیگ برتر و لیگ قهرمانان آسیا را دلیل این مخالفت ا علام کردند.  باشگاه سامسونگ کره 
جنوبی در صورت انتقال قطعی علیپور 400 هزار دلار به این بازیکن و 400 هزار دلار به 
باشگاه پرسپولیس پول پرداخت می کرد و در صورتی که قرار به انتقال قرضی بود باشگاه 

پرسپولیس 200 هزار دلار و علی علیپور 400 هزار دلار پول دریافت می کردند.

سرپرست سرخپوشان:

پرسپولیساسیرحاشیهسازینمیشود

سرپرست تیم فوتبال پرسپولیس گفت: با این شجاعت و اراده و یکدلی که من 
می بینم، پرسپولیس از پس هر مشکلی بر می آید. خواسته ما برای اجرای عدالت چرا 

باید بعضی را نگران کند؟
مصطفی قنبرپور در گفتگو باسایت رسمی باشگاه پرسپولیس اظهار داشت: بچه 
های ما واقعا قابل ستایش عمل کرده اند. اگر به عقب برگردیم، انتظار ها این بود که 
پرسپولیس بعد از فینال لیگ قهرمانان آسیا دچار افت شدیدی شود ولی کادر فنی 

و بچه ها واقعا غیر قابل پیش بینی عمل کردند و الان از 4 بازی، 10 امتیاز گرفته ایم.
وی ادامه داد: ما بازی های سنگینی داشتیم. این بازی ها اصلا آسان نبود ولی 
قدرت اراده این پرسپولیس را در کمتر تیمی می توان دید. آن ها واقعا روی دستور های 
برانکو و کار خودشان تمرکز دارند. از سوی دیگر ارتباط دلی خاصی بین اعضای تیم و 
بین آن ها با تماشاگران وجود دارد که تاثیر خیلی زیادی در تجدید قوای روانی بچه ها 

بعد از هر مسابقه و در مواجهه با مشکلات دارد.
مدیر تیم فوتبال پرسپولیس درباره اعتراض برانکو بعد از بازی با ذوب آهن و واکنش 

ها نسبت به آن به ویژه از سوی مدیرعامل باشگاه سپاهان خاطر نشان کرد: گفتنی ها 
را، هم آقای برانکو و هم آقای خمارلو گفته اند. حرف همه ما همین صحبت ها است. 
نمی خواهم حرف های تکراری بزنم. ما قطعا تلاش می کنیم اسیر بازی های حاشیه 
ای دیگران نشویم و تمرکز خودمان را برای بازی خواهیم داشت. خواسته ما از بدیهی 
ترین موارد است. چیزی بیشتر از حق مان نمی خواهیم. برآورده شدن کمتر از آن را 
هم انتظار نداریم، اگر این مساله باعث نگرانی بهضی شده باشد، صحبتی برای گفتن 

نمی ماند.
وی افزود: آن چه آقای ایوانکوویچ مطرح کرد، این است که بازی ها تحت تاثیر 
اشتباهات داوری قرار نگیرد و شرایط رقابت برابر وجود داشته باشد تا تیم شایسته تر 

به قهرمانی برسد.
قنبرپور اضافه کرد: من اعتقاد دارم اگر اشتباهات داوری هم روی می دهد سهوی 
است. آقای برانکو هم به مجموعه ای از مسایل معترض شده اند که اشتباهات داوری 
تنها بخشی از آن بوده است ولی بعضی ، به شکل هدفمند می خواهند موضوع را به 

شکل دیگری جلوه دهند. ما داوران را قشر شریف جامعه فوتبال می دانیم ولی انتظار 
داریم تحت این تبلیغات و فشارهایی که وارد می شود، سهوا دچار اشتباهاتی نشوند که 
روی تیم ها و سرنوشت شان تاثیر بگذارد. باشگاه های دیگر هم اگر مدعی هستند که 

اشتباهات داوری به ضرر آن ها بوده است، پیشنهاد باشگاه پرسپولیس معلوم است.
سرپرست سرخپوشان ادامه داد: فاصله بین حرف تا عمل را شجاعت و تقوی پر می 
کند. اگر اعتراض هست، بازی های همه تیم ها از جهت تاثیر اشتباهات داوری بررسی 
شود. من دیدم خواسته ما را اینگونه جلوه دادند که بازی های پرسپولیس بررسی شود 
در حالیکه اگر قرار شد کاری انجام شود. باید بازی همه تیم ها مورد بررسی قرار بگیرد. 
آن هم نه فقط برای این فصل. بلکه به عنوان مثال برای ده سال گذشته را بررسی کنیم. 
در این صورت، پرسپولیس هیچ افتخار و قهرمانی از دست نمی دهد ولی چند قهرمانی 
به افتخارات ما اضافه خواهد شد. نمونه اش همان فصلی که در کنار آقای برانکو به 
عنوان دستیار حضور داشتم، البته باز هم میگویم این مساله شرافت و سلامت داوران 

را زیر سوال نمی برد ولی شاید از بخت بد، همواره این مسائل به ضرر ما تمام شد.
وی در ادامه صحبت هایش ، درباره شرایط تیم را اینگونه ادامه داد: پرسپولیس در 
میدان عمل نشان داده است این شجاعت و اراده را دارد تا فاصله حرف تا عمل را پر 
کند. باید کنار تیم باشید تا آن چه می گویم را با تمام وجود لمس کنید. ما یک دوره فوق 
العاده از پرسپولیس را تجربه می کنیم. تا زمانیکه تیم این گونه باشد ، ناکامی معنی 
ندارد و بچه ها می توانند هر مشکل و دشواری را از سر بگذرانند. اگر خدا به ما عزت 

داده است به خاطر وجود همین چیز ها در خانواده پرسپولیس است .
مدیر تیم پرسپولیس افزود: متاسفانه یک هجمه ای از جناح های مختلف علیه 
پرسپولیس به راه افتاده است تا با طرح مطالب غیر واقعی ، نسبت به تحریک و تهییج 
عوامل مختلف علیه پرسپولیس اقدام کنند و ما نیز ناچار از دفاع هستیم و با توجه به 
بعضی رویداد ها نگرانیم که این مساله به فدراسیون و سازمان لیگ هم رخنه کرده 
باشد. این مساله می تواند به ما و آن ها لطمه بزند چون قطعا، تمام تلاش آن ها برای 

برقراری نظم و عدالت در مسابقات است.
قنبرپور درباره خداحافظی کاپیتان سرخپوشان از بازی های ملی نیز گفت: سید 
جلال یک اسطوره و در عرصه بازیگری یکی از مفاخر فوتبال ایران است. اینکه یک 
بازیکن سال های متوالی در بالاترین سطح فوتبال بماند اتفاق کوچکی نیست و از هر 
بازیکنی بر نمی آید. برای چنین تداومی ، به چند برابر تلاش و اراده نیاز دارید و امیدوارم 
او از این جهت الگوی فوتبالیست های زیادی قرار بگیرد. او درخشان وارد تیم ملی و 
درخشان از ان خارج شد. او تصمیم سختی داشت و حالا که صلاح دید در این مقطع 
از تیم ملی کنار برود ، امیدوارم همچنان برای سال ها شاهد درخشش او در عرصه 
باشگاهی باشیم. سید جلال هنوز در خط دفاع فوتبال ایران یکه تاز است و ما خوشحال 
هستیم که مدافعان جوانتر ما می توانند در کنار او به درجه های بالاتری از نظر فنی و 

روانی دست پیدا کنند.

تیم فوتبال تراکتورسازی تبریز به عنوان یکی از مدعیان رقابت 
های لیگ برتر، پس از جدایی چند بازیکن تاثیرگذار از این تیم، 
اکنون با مشکل نبود بازیکن در خط حمله مواجه شده و برای 
رفع این نقص به دنبال جذب ستاره های این پست و بمب خبری 

دیگری است. 
پس از عدم حضور آنتونی استوکس و لی اروین، 2 مهاجم برتر 
و تاثیرگذار در تمرینات این تیم، که البته دلایل آن هنوز برای 
است، مسوولان  مبهم  و  مرموز  تیم  مندان  و علاقه  طرفداران 
گرفتن  خدمت  به  تصمیم  فنی،  کادر  درخواست  با  باشگاه 

بازیکنی که بالاتر از سطح این دو بازیکن باشد، اتخاذ کردند.
گزینه های زیادی برای جایگزینی استوکس و اروین در روزهای 
اخیر در رسانه ها مطرح شد که در این بین نام قوچان نژاد و 

طارمی بیشتر از دیگران به چشم می خورد.
این  در  مجازی  فضای  و  ها  رسانه  در  که  شایعاتی  وجود  با 
خصوص وجود دارد، باشگاه و بخش اطلاع رسانی آن طبق رویه 
قبلی، سکوت اختیار و همه حرف و حدیث ها در این مورد را 

شایعه عنوان می کنند.
البته پس از عدم حضور استوکس و اروین، تراکتورسازی در 2 
بازی مقابل پرسپولیس در تهران و پارس جنوبی در جم مشخص 
شد که این تیم، قایم به فرد نیست و اگر گل سالم حاج صفی در 
بازی با پرسپولیس مردود اعلام نمی شد، تراکتورسازان 6 امتیاز 

کامل از 2 مسابقه را کسب می کرد.
حال کادر فنی تیم تراکتورسازی برای اطمینان خاطر از خط 
حمله خود و حضوری تازه نفس در نیم فصل دوم رقابت ها، 
جذب حداقل 2 مهاجم را در دستور کار قرار داده و از این رو 
مالک و مسوولان باشگاه در این زمینه ورود کرده اند و طبق اخبار 

غیرموثق با بازیکنان مطرح داخلی و شاید خارجی وارد مذاکره 
شده اند.

رضا قوچان نژاد از بازیکنانی است که مورد تاکید و سفارش سایر 
ملی پوشان از جمله مسعود شجاعی است.

شجاعی در این مورد در مصاحبه ای اعلام کرده است که رضا 

قوچان نژاد بازیکنی فوق العاده و با کیفیت است و می تواند به 
تیم ما کمک کند.

قبرس  آپوئل  با  دیگر  البته رضا یک فصل  گفته است:  وی 
قرارداد دارد، اما اگر بیاید مطمئنا به تیم ما کمک می کند، چون 
رضا یک مهاجم فرصت طلب و این همان چیزی است که ما به آن 

نیاز داریم؛ رضا می تواند از فرصت های مرده گل بسازد.
حمله  خط  تقویت  برای  مطرح  گزینه  دیگر  طارمی، 
تراکتورسازی است که تحقق آن می تواند ضمن برآورده کردن 
رضایت تماشاگران، به ارتقای جایگاه تیم در جدول لیگ برتر نیز 
کمک کند. هرچند باشگاه همه اخبار مربوط به جذب طارمی و 
قوچانی نژاد را رد می کند اما اگر این 2 بازیکن با تراکتورسازی 
قرارداد ببندند، نمی توان تعجب کرد، چون این گونه اتفاقات 
به امر عادی در باشگاه تراکتورسازی و بخش روابط عمومی و 
رسانه ای آن شده است. البته با در نظر گرفتن اینکه طبق برنامه 
فصل نقل و انتقالات نیم فصل دوم از 16دی ماه آغاز می شود، 
باید برای اطمینان از خبرهای مربوط به جذب قوچان نژاد و در 

بازیکن دیگر تا آن تاریخ صبر کرد. 
تیم فوتبال تراکتورسازی تبریز که با 26 امتیاز از 14 بازی در 
رده چهارم قرار گرفته و در هفته پایانی رقابت های نیم فصل دوم، 
بیست و سوم آذرماه جاری در تبریز از تیم فولاد خوزستان پذیرایی 

می کند.

حضور قوچان نژاد و طارمی شایعه یا واقعیت؟ 

نفس تازه در خط حمله تراکتورسازی 

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس تهران گفت: برنده این بازی می تواند قهرمان نیم فصل 
باشد، ما نیز با بلند پروازی های خاص خودمان به اصفهان می رویم. 

برانکو ایوانکوویچ سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس تهران  روز پنچشنبه در حاشیه تمرین 
این تیم در مورد دیدار تیمش مقابل تیم فوتبال سپاهان اصفهان گفت: برنده این بازی می 
تواند  قهرمان نیم فصل رقابت های لیگ برتر فوتبال کشورمان شود و ما نیز با بلند پروازی 

های خاص خودمان در این بازی حضور خواهیم داشت.
فقط انصاری و ماهینی همراهمان نخواهند بود

او در مورد مصدومان تیم گفت: به جز انصاری و حسین ماهینی بازیکن مصدوم دیگری 
نداریم. البته سیامک نعمتی، بشار رسن و کمال کامیابی نیا مصدومیت جزئی دارند اما تا 

زمان بازی این مصدومیت ها رفع خواهد شد.
برانکو در مورد اقدام باشگاه سپاهان مبنی بر انتشار ویدویی در مورد داوری های باشگاه 
پرسپولیس که این تیم از آن نفع برده است گفت: من دوست دارم صحنه های داوری آنالیز 
شود و بعد به شکل محترمانه درمورد آن صحبت کنیم. ما در مورد داوری تا اینجای فصل 

تجربه بدی داشته ایم.
سپاهان یکی از رقبای سنتی پرسپولیس است

او در مورد تیم سپاهان اصفهان گفت: سپاهان یکی از رقبای سنتی تیم ما است. این تیم 
در 10 سال اخیر بیشترین تعداد قهرمانی را در لیگ برتر داشته است. قلعه نوعی سرمربی 
این تیم نیز بیشترین تعداد قهرمانی را در بین مربیان حاضر دارد. 7-8 بازیکن با کیفیت 
به این تیم اضافه شده اند و به طور کلی ساختار تیمشان را تغییر داده اند. قرار گرفتن تیم 

فوتبال سپاهان در صدر جدول لیگ چندان موضوع عجیبی نیست.
برانکو در مورد دیدار مقابل تیم فوتبال سپاهان ادامه داد: ما برای ارائه یک فوتبال خوب 
به اصفهان خواهیم رفت. من این بازی های حساس و دربی گونه را دوست دارم و از آن 

استقبال می کنم. از جوی که در انتظارمان خواهد بود و تماشاگرانی که قرار است به 
ورزشگاه بیایند خوشحال هستم.

ما سه دربی حساس در لیگ داریم
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس تهران در مورد دربی های این تیم در لیگ گفت: ما سه 
دربی حساس در لیگ داریم، مقابل تیم های استقلال، تراکتورسازی و سپاهان و این 

سومین دربی نیم فصل خواهد بود.
او در مورد خستگی تیم گفت: در هر صورت تیم ما آماده است، البته خستگی همیشه 
تا حدودی همراه تیم ها هست مخصوصا تیم ما که نیم فصل شلوغی را پشت سر گذاشته 

است. اما در چنین بازی هایی نه خستگی و نه هیچ چیز دیگری اهمیت ندارد.
به هتل هایی که در آن حضور پیدا می کنیم اعتماد داریم

برانکو در مورد این موضوع که شنیده می شود قرار است باشگاه پرسپولیس تمام خوراکی 
های لازم را با خود به اصفهان ببرد گفت: در این مورد اطلاعی ندارم. کاملا به هتل هایی که 

در آن حضور پیدا می کنیم اعتماد داریم و چنین موضوعی صحت ندارد.
او در مورد داور این بازی علیرضا فغانی گفت: ما از داوری همیشه انتظار داریم قضاوتی 

محترمانه و عادلانه داشته باشند که تا به الان اینگونه نبوده است.
برانکو در مورد حضور بچه های کم توان در تمرین پرسپولیس گفت: بچه های تحت 
حمایت یونیسف امروز در کنار ما بودند، بچه هایی که نیاز های خاصی دارند و پرسپولیس 
در کنار اینکه یک باشگاه ورزشی است یک باشگاه فرهنگی و اجتماعی نیز محسوب می 
شود و در این مورد یک سری وظایفی را برعهده دارد. خیلی از بازیکنان من در کارهای 
خیرخواهانه حضور فعال دارند و سعی می کنند با حضورشان سهمی در این امور داشته 
باشند. شاد کردن این افراد کمترین کاری است که می توانیم برایشان انجام دهیم و 
همینطور با اینکار می توانیم به افکار عمومی اعلام کنیم که بچه ها نیاز های متفاوتی دارند.

او در پاسخ به ای  موضوع که شنیده می شود نورالهی و بیرانوند در لیست خروج او حضور 
دارند گفت: بله علی کریمی، وحید هاشمیان، علی دایی و مهدوی کیا نیز در لیست 
بازیکنانم نیستند و  چندان روی فرم نیستند. من نمی دانم این اخبار را از کجا منتشر می 
شود و تعجب می کنم. نمی دانم چطور اصلا این حرف ها به ذهن کسانی که می نویسند 
می رسد. به خاطر اینکه این بازیکنان ملی پوش هستند باید در لیست خروجمان باشند؟ 
ما از خدایمان هست 10 ملی پوش داشته باشیم، همانطور که داشتیم. اما خوب متاسفانه 
تیم ملی پر شده است. ما سعی می کنیم بازیکنان جدیدی را با ارزش های نو در باشگاه 
پرورش دهیم و خوشحال هستم که این بازیکنان پیشرفت می کنند و هر روز در حال تلاش 
بیشتر هستند. برانکو در مورد لیست بازیکنان ورودی به تیم گفت: تمام بازیکنانی که 6 
ماه پیش با آنها توافق کردیم را همه می شناسند و نیاز اصلی ما همین ها هستند و در مورد 

بقیه خواهیم دید.

با بلند پروازی های خاص خودمان به اصفهان می رویم

برانکو: بودن سپاهان در صدر چندان عجیب نیست 

ماموران وادا صبح روزپنجشنبه  با حضوردر منزل احسان حدادی از وی 
تست دوپینگ گرفتند. 

ماموران سازمان جهانی مبارزه با دوپینگ )وادا( که به صورت سر زده 
از قهرمانان آسیا و جهان آزمایش های دوپینگ به عمل می آورند، صبح 
روزپنجشنبه  با مراجعه به منزل احسان حدادی، نایب قهرمان پرتاب 
دیسک المپیک و قهرمان بازی های آسیایی در تهران از وی تست گرفتند.
ماموران روسی ضد دوپینگ که وارد ایران شده اند ظاهرا قرار است از 

دیگر ورزشکاران و قهرمانان ایران هم طی روزهای آینده آزمایش بگیرند.
*روایت حدادی از آزمایش دوپینگ در خانه اش

احسان حدادی در مورد آزمایش دوپینگی که از سوی ماموران روسی 
وادا صبح روز پنجشنبه  در منزلش گرفتند اظهار کرد: صبح از روسیه به 

خانه من آمدند و آزمایش دوپینگ گرفتند. به این سبب که رکوردهایم 
امسال دو بار به سطح جهانی رسید و جزو دو، سه نفر برتر دنیا بودم، این 
اتفاق افتاد. البته در دوومیدانی خیلی هم روی این موضوع حساس است. 

آن ها آدرس داشتند و طبق آن به خانه آمدند و تست انجام شد.
وی در پاسخ به این سوال که آیا در دوومیدانی تست ضد دوپینگ را در 
خانه می گیرند گفت؟ بله در دوومیدانی برای این تست به خانه می آیند. ما 
هر سه ماه یک بار فرمی پر می کنیم. کسانی که جزو نفرات برتر رنکینگ 
جهانی و جزو دو سه نفر برتر جهانی هستند زمانی را مشخص می کنند و 
مثلا می گوییم از 6 تا 8 صبح در خانه هستیم. امروز هم از روسیه به در خانه 

آمدند و در داخل واحد تست را گرفتند و رفتند.
وی در ادامه گفت: ما هر سه ماه یک بار فرمی پر می کنیم اما ممکن 
است که در در این مدت 10 بار برای تست گرفتن بیایند. دست خودشان 

است که چقدر نیاز باشد و چند بار بخواهند از ورزشکار تست بگیرند.
وی در پاسخ به این سوال که این ماموران دوپینگ برای تست به سراغ 
دیگر ورزشکاران هم خواهند رفت یا خیر گفت: فعلا نامه ای که داشتند 
برای من بود. یکسری اسامی تیم های مختلفی هم بودند اما این طور نبود 
که آن ها کارت زرد بگیرند اما گفتند برای من یک است و باید حتما از من 

تست گرفته شود.
حدادی در پاسخ به این سوال که پس اختصاصی برای گرفتن تست از 

شما آماده بودند گفت: بله.
حدادی در پاسخ به این سوال که اولین مسابقه در آغاز فصل جدید چه 
خواهد بود گفت: فعلا هیچ چیز مشخص نیست. اصلا وضعیت خودم هم 
مشخص نیست. در این شرایط فعلی و در بلاتکلیفی که فدراسیون برای ما 

درست کرده هیچی مشخص نیست.  
رکورد  آمریکا  در  مسابقاتی  در  آوریل 2018  در 12  حدادی  احسان 
68.8۵ را ثبت کرد و در حال حاضر در رده پنجم رنکینگ جهانی قرار 
دارد. او در این سال در بازی های آسیایی 2018 جاکارتا نیز به مدال طلا 

رسیده بود.

ماموران وادا سر زده وارد ایران شدند 
گرفتن آزمايش دوپینگ از احسان حدادی در منزلش! 

پیشکسوت تیم فوتبال استقلال با بیان اینکه نتایج نامطلوب این تیم به دلیل تمرکز ناکافی سرمربی بود، اظهار 
داشت: به نظر می رسد وینفرد شفر تمرکزش را بر روی استقلال گذاشته است و بیشتر از همیشه برای آبی پوشان 

وقت می گذارد. 
»حسین کاظمی« با اشاره به عملکرد استقلال در نیم فصل اول مسابقات لیگ برتر اظهار داشت: استقلال یک 
نیم فصل پر فراز و نشیب را پشت سر گذاشت که شروعی خوب نداشت اما در هفته های اخیر عملکرد بهتری را از 

این تیم شاهد بوده ایم.
وی افزود: اتفاقات و تغییرات مدیریتی در استقلال دیر رخ داد و باعث شد بازیکنان تاثیرگذاری از جمع آبی پوشان 
جدا شوند. این موضوع بر نتیجه نگرفتن استقلال تاثیر مستقیم داشت زیرا در فوتبال هماهنگی و شناخت بازیکنان 

از یکدیگر اصل کلی برای موفقیت محسوب می شود.
هافبک اسبق استقلال با بیان اینکه تعدادی از بازیکنان تازه وارد چند روز پیش از شروع لیگ برتر به ترکیب 
استقلال اضافه شدند، تصریح کرد: شفر مربی با تجربه ای است که سال ها در سطح اول فوتبال مربی گری کرده 

است و فصل گذشته نتایج خوبی با تیم استقلال گرفت. 
وی ادامه داد: به نظر من تا زمانی که شفر از تمرکز کامل و کافی به دور بود، نتایج آبی پوشان هم مطلوب نبود اما 
به نظر می رسد در حال حاضر او تمرکزش را بر روی استقلال گذاشته است و بیشتر از همیشه برای آبی پوشان وقت 
می گذارد. هافبک اسبق استقلال گفت: استقلال دو برد خوب را در هفته های ایخر به دست آورده است و حالا باید 
با ادامه روند پیروزی هایش امتیازاتی را که در گذشته راحت از دست داد جبران کند.  پیشکسوت آبی پوشان ادامه 
داد: 2 دیدار آتی استقلال برابر سپیدرود رشت و پدیده مشهد می تواند پایان خوشی را برای آبی پوشان تهرانی در 

نیم فصل اول لیگ برتر رقم بزند.
وی در باره عملکرد بازیکنان خارجی استقلال نیز گفت: به جز طارق همام، 2 بازیکن خارجی دیگر استقلال یعنی 
مارکوس نیومایر و الحاجی گرو در نیم فصل اول عملکرد خوبی نداشته و نتوانسته اند انتظارات را برآورده سازند و به 

نظر می رسد در پایان نیم فصل گرو و نیومایر در فهرست مازاد استقلال قرار بگیرند.
کاظمی اظهار داشت: استقلال در لیگ قهرمانان در گروه بسیار سختی قرار گرفته و برای دفاع از اعتبار نام خود، 
نیاز به جذب چند مهره کلیدی و تاثیرگذار در میانه میدان و نوک حمله دارد. هافبک اسبق استقلال ادامه داد: 
مسئولان استقلال باید در سریع ترین زمان ممکن بازیکنان مورد نظر کادر فنی را برای موفقیت در لیگ برتر و لیگ 

قهرمانان آسیا به خدمت بگیرند. 
کاظمی در پایان گفت: امیدوارم هواداران در این شرایط سخت، تیم را تنها نگذارند. استقلال به حمایت هوادارانش 
نیاز دارد و مطمئن هستم اگر آنها کنار تیم باشند، این پیروزی ها تداوم خواهد یافت و دوباره شاهد حضور استقلال 

در صدر جدول لیگ خواهیم بود.

حسین کاظمی پیشکسوت آبی پوشان: 
شفر بیش از گذشته برای استقلال وقت می گذارد 



5 شنبه -هفدهم آذر ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 4702
علمی و سلامت 

فروکتوز روی کبد اثر می گذارد یا روده؟

تاثیر آبمیوه های شیرین بر روده

اغلب باورها تاکنون بر این بود که فروکتوز یا همان قند موجود در میوه و آبمیوه توسط 
کبد پردازش می شود, اخیرا در تحقیقی مشخص شده که فروکتوز عمدتا در روده 

کوچک پردازش می شود.
قبلًا باور بر این بود که فروکتوز، یعنی قند موجود در میوه و آبمیوه، توسط کبد 
پردازش می شود. ولی اخیراً طبق یک بررسی مشخص شده که فروکتوز عمدتاً در روده 
کوچک پردازش می شود. طبق نتایج تحقیق منتشرشده در نشریه متابولیسم سلولی 
)Cell Metabolism( در سال جاری )2018( مشخص شد که غذاها و نوشیدنی های 
فرآوری شده حاوی مقادیر قند بالا فقط زمانی به سمت کبد برای پردازش شدن 
می روند که روده کوچک مملو از مواد غذایی و نوشیدنی های مصرف شده و تحت 
فشار شدید باشد. گفتنی است محققان بر این باورند که یافته های اخیر، دانش علمی 
و فعلی انسان نسبت به آثار فروکتوز زیاد بر بدن را ارتقا داده است. البته ما بر اساس 
تحقیقات قبلی می دانیم که مصرف بیش ازاندازه قند برای کبد مضر و تهدیدآمیز 
است و مصرف بیش ازحد و مداوم آن باعث چاقی و افزایش مقاومت بدن به انسولین 

می شود و همچنین شرایط بروز دیابت را نیز فراهم می کند. 
لازم به ذکر است که در سال گذشته )یعنی سال 2017( گزارشی از یک تحقیق 
منتشر شد که نشان می داد، محصولات حاوی فروکتوز از قبیل نوشیدنی های شیرین 
می توانند خطر ابتلا به استاتوهپاتیت غیرالکلی را افزایش دهند. در مورد بیماری 
استاتوهپاتیت نیز باید بگوییم که در واقع یک شکل از بیماری کبد چرب غیرالکلی 

است که می تواند به سیروز کبدی یا سرطان کبد منجر شود.
بررسی هضم فروکتوز در بدن با انجام آزمایش بر روی موش ها

جالب است بدانیم که محققان از دانشگاه پرینستون ایالت نیوجرسی امریکا، از 
موش ها برای مطالعه و بررسی چگونگی حرکت فروکتوز در دستگاه گوارش استفاده 
این بود که یک تفاوت فیزیولوژیکی در  از  یافته و مشاهدات آن ها حاکی  کردند. 

چگونگی پردازش مقادیر مختلف قند در بدن وجود دارد.
این تیم تحقیقاتی در مورد نتیجه مشاهدات خود در این آزمایش می گویند: "به جای 
آنکه کبد موش های مورد آزمایش، تمام قند موجود در بدن را پردازش کند، 90 درصد 
فروکتوزها در روده کوچک آن ها پردازش می شوند."همچنین تیم تحقیقاتی دریافت 
که فروکتوز در داخل روده کوچک جذب نمی شود و با عبور از آن به کولون یا روده 
بزرگ می رسد و در روده بزرگ با میکروبیوم ها تماس برقرار می کنند که در واقع فلورهای 

میکروبیوتیک ثابت در آنجا یعنی روده بزرگ وجود دارند. 
ما می توانیم اطمینان بیشتری در این رابطه بدهیم که فروکتوز ناشی از مصرف 

مقادیر متوسط میوه به کبد نخواهد رسید و کبد را درگیر نخواهد کرد.
محققان در این رابطه می گویند: میکروبیوم برای پردازش قند طراحی نشده است. 
بنابراین علی رغم اینکه یک شخص می تواند مقدار زیادی کربوهیدرات را بدون در 
معرض قند قرار دادن میکروبیوم خود مصرف کند، وقتی  محصولات با قند بالا از قبیل 
نوشابه های گازدار و آبمیوه ها را مصرف می کند دیگر معادلات تغییر کرده و نتیجه مثل 

نتیجه مصرف کربوهیدرات نخواهد بود.
با وجود اینکه یافته ها هنوز این موضوع را که "فروکتوز می تواند روی میکروبیوم ها تأثیر 
بگذارد" اثبات نکرده اند، این تیم معتقد است که تأثیر فروکتوز روی میکروبیوم ها بسیار 
محتمل است. پیشنهاد این محققان این است که ارتباط بین فروکتوز و میکروبیوم  ها 
باید مورد بررسی بیشتری در آینده قرار گیرد و به عقیده ی آن ها ممکن است در آینده 

نگرش های جدیدی برای آثار منفی دریافت و مصرف قند زیاد به وجود آید. 
فقط بعد از وعده های غذایی قند مصرف کنید

همچنین در این تحقیق مشخص شد که روده کوچک به طور مؤثرتری بعد از وعده 
غذایی از فروکتوز پاک شد.این تیم همچنین در پی تئوریزه کردن این موضوع است 
که در طول دوره ها یا رژیم های فستینگ از قبیل رژیم فستینگ در صبح ها یا اواسط 
بعدازظهر، ممکن است افراد بیشتر در معرض آسیب پذیر بودن در مقابل فروکتوز قرار 
داشته باشند چراکه توانایی روده کوچک برای پردازش فروکتوز در این دوره زمانی 
کاهش می یابد.جوشا رابینوویتز از دانشگاه پرینستون در توضیح این تحقیق می گوید: 
"ما می توانیم اطمینان بیشتری در این رابطه بدهیم که فروکتوز ناشی از مقادیر متوسط 
میوه به کبد نخواهد رسید و اثبات این موضوع را در آزمایش روی این حیوانات نیز 
مشاهده کردیم.او ادامه می دهد: "ما دیدیم که حین تغذیه موش ها و قبل از اینکه 
آن ها در معرض مصرف قند قرار بگیرند، توانایی پردازش فروکتوز توسط روده کوچک 
آن ها بهبود یافته بود." رابینوویتز ادامه می دهد: "این اتفاق از کبد و میکروبیوم ها در 
مقابل در معرض قند قرار گرفتن محافظت می کند." به گفته رابینوویتز این نتایج 
مشاهده شده از بسیاری از باورها و دستورالعمل های قدیمی در سراسر دنیا که مصرف 
شیرینی ها و قندها را به مقادیر متوسط بعد از وعده های غذایی محدود می کردند و از 
نوشیدنی های قندی خارج از وعده های غذایی اجتناب می کردند، پشتیبانی می کند 

و می تواند مهر تأییدی بر صحت آن ها باشد.

هشدار بدن پیش از حمله قلبی 
عدم توجه و نادیده گرفتن شرایط سلامت و خطرات می تواند موجب ضرری جبران 
ناپذیر و مرگبار شود. پیش از وقوع حمله قلبی بدن ممکن است با ارائه برخی نشانه ها 

به شما هشدار دهد. 
این باور اشتباه وجود دارد که تنها چند ثانیه پیش از وقوع حمله قلبی از این مساله 
آگاه خواهید شد. اما ممکن است حتی یک ماه پیش از حمله قلبی، بدن تلاش کند تا 
نسبت به عوامل خطرآفرین و هرگونه اختلال در جریان خون قلب به شما هشدار دهد.

در شرایطی که وقوع برخی موارد حملات قلبی ناگهانی و بدون هیچ هشداری 
هستند، برخی موارد نیز پس از نشانه ها و علائم تدریجی رخ می دهند.

تشخیص حمله قلبی یک ماه پیش از وقوع آن 
عدم توجه و نادیده گرفتن شرایط سلامت و خطرات می تواند موجب ضرری جبران 
ناپذیر و مرگبار شود. پیش از وقوع حمله قلبی بدن ممکن است با ارائه برخی نشانه ها 
به شما هشدار دهد. در ادامه با برخی از این نشانه های شایع که می توانند یک ماه 

پیش از وقوع حمله قلبی شکل بگیرند بیشتر آشنا می شویم.
ناراحتی معده : در شرایطی که انتخاب های غذایی یا آنفلوانزا معده را می توان 
دلیل احساس درد در ناحیه شکم دانست، اما باید به بروز هرگونه مشکل ناگهانی در 
بلع، حالت تهوع، استفراغ، یا ناراحتی کلی معده توجه داشت. معده و قلب دارای 
ارتباطی پیچیده هستند. از این رو، زمانی که معده نشانه های ناراحتی و پریشانی را 

نشان می دهد، ممکن است نشانگری از بروز مشکل در قلب نیز باشد.
خستگی شدید : تجربه گاه به گاه خستگی شدید، به ویژه در دنیای امروز که 
همه چیز بسیار سریع شده است، مساله ای شایع محسوب می شود. اما اگر به طور 
ناگهانی با احساس خستگی و ضعف شدید که دلیلی برای آن نمی یابید مواجه شده 

اید، این شرایط می تواند نشانه ای از بروز مشکلی جدی تر از استرس روزانه باشد.
در این حالت از خستگی کارهای ساده ایی مانند دوش گرفتن یا مرتب کردن تخت 
خواب نیز فعالیت هایی بسیار دشوار برای قربانی آینده حمله قلبی به نظر می رسند. 
احساس خستگی و بی حالی اغلب بدون دلیل خاص و حتی در صورت انجام کارهای 
ساده رخ می دهد. اگر با احساس خستگی بدون انجام فعالیت جسمانی خاص یا 
استرس بیش از حد مواجه هستید، به آنچه بدن تلاش می کند به شما بگوید توجه 
بیشتری داشته باشید. از آنجایی که خستگی بی دلیل و ناگهانی یکی از نشانه های 
هشداردهنده پیش از وقوع حمله قلبی است، مراجعه به پزشک برای بررسی دقیق 

شرایط بهترین گزینه است.
تنگی نفس : تنگی نفس یکی از مشکلاتی است که بسیاری از قربانیان حمله 
قلبی پیش از وقوع این شرایط آن را تجربه می کنند. حتی زمانی که نشسته اید یا تنها 
فعالیت های عادی روزانه را انجام می دهید، ممکن است با تنگی نفس مواجه شوید. 
اختلالات قلبی می توانند بر سطح جریان اکسیژن در خون اثرگذار باشند و تنفس را 
برای شما دشوارتر سازند. این شرایط می تواند به احساس سرگیجه و تنگی نفس روزانه 

چند هفته پیش از وقوع حمله قلبی منجر شود.
اختلالات خواب : اگر سر میز شام یا هر نقطه دیگر خانه در طول روز خوابتان می 
برد، این ممکن است نشانه ای هشدار دهنده از بروز مشکل در بدن باشد. از سوی 
دیگر، اگر با بی خوابی مواجه هستید نیز ممکن است بدن در تلاش برای بیان بروز 
مشکل باشد. اختلالات خواب می توانند نشانه ای از بروز اختلال در سطوح اکسیژن 
بدن باشد که به واسطه بیماری قلبی یا بروز مشکل در سرخرگ ها شکل گرفته اند. اگر 
تا پیش از این، الگوهای خواب منظم داشته اید، اما اکنون بی قراری یا دشواری در به 
خواب رفتن و خواب باقی ماندن را تجربه می کنید، این شرایط ممکن است نشانه ای 

هشداردهنده از بروز مشکل در بدن باشد.
سینه درد : بیشتر بیماران یک ماه پیش از وقوع حمله قلبی احساس تنگی، فشار 
یا درد کلی در قسمت سینه خود را تجربه می کنند. اما افراد بسیاری پس از برطرف 
شدن این ناراحتی دیگر توجهی به آن نمی کنند، در شرایطی که می تواند به بروز 
مشکلی جدی در بدن اشاره داشته باشد. اگر با احساس تنگی و فشار ناگهانی در 
ناحیه سینه خود مواجه شده اید یا احساسی غیر عادی در قلب خود دارید، مراجعه به 

پزشک برای بررسی دقیق شرایط بهترین گزینه است.
توجه به نشانه ها و علائمی که بدن پیش از وقوع حمله قلبی یا شرایط سلامت جدی 

دیگر ارائه می کند می تواند جان شما را نجات دهد.

کالری به عنوان یکی از دغدغه های افرادی است که قصد کاهش 
وزن یا حفظ وزن خود را دارند. معمولا افراد نمی خواهند کالری زیادی 
مصرف کنند و شاید برخی هم میزان کالری دریافتی روزانه خود را 
محاسبه کنند. حال سوالی در این بین مطرح است که آیا هر "یک 
کالری" با "یک کالری دیگر" برابر است؟ در این مطلب به این پرسش 

پاسخ داده می شود.
به جرات می توان گفت از بین تمام انواع مواد مغذی، کالری یکی از 
فراگیرترین و آسیب رسان ترین مواد مغذی می تواند باشد. اغلب گمان 
می شود که کالری مهم ترین بخش از رژیم غذایی افراد است و منبع 
این کالری ها خیلی اهمیتی ندارند. معمولًا افراد فکر می کنند که هر 
یک کالری معادل یک کالری است و اهمیتی ندارد که این کالری از 
چه منبعی به دست آمده باشد. از همین رو اغلب افراد معتقدند که 
دریافت 100 کالری ناشی از خوردن یک شکلات آبنباتی با دریافت 
100 کالری ناشی از خوردن کلم بروکلی برابر است و هردوی آن ها تأثیر 

یکسانی بر وزن ما خواهند داشت. 
البته این باور که کالری ها دارای انرژی به مقدار مشابه و یکسانی 
هستند صحیح است و شاید جالب باشد اگر بدانید هر کالری حاوی 
مقداری در حدود 4/184 ژول انرژی است و بنا بر همین موضوع، 
می توان ادعا داشت که "یک کالری" "یک کالری" است. اما این مسئله 
را می توان از زاویه ای دیگر بررسی کرد. حال بیایید ببینیم آیا وقتی این 

کالری ها وارد بدن ما می شوند بازهم آثار یکسانی بر بدن می گذارند؟ 
در پاسخ به این سال باید بگوییم: زمانی که این کالری ها در بدن ما 
قرار می گیرند، معادلاتی که ما به سادگی از آن ها نتیجه گیری کرده 
بودیم به هم می ریزد. درواقع باید گفت که بدن انسان یک سیستم 
بیوشیمی به شدت پیچیده و با پردازش های بسیار دقیق است که 
بالانس و تعادل انرژی را تنظیم می کند.  غذاهای مختلف از مسیرهای 
بیوشیمیایی مختلف عبور می کنند که برخی از این غذاها ناکارآمد 
هستند و باعث از دست رفتن انرژی )کالری( به عنوان گرما می شوند.

نکته ی حائز اهمیت دیگر اینکه، غذاها و مواد مغذی مختلف تأثیر 
عمده ای دارند بر روی هورمون ها و مرکز مغز که در واقع رفتار گرسنگی 
و سیری در بدن ما را کنترل می کنند. بنابراین غذایی که می خوریم 
می تواند اثر بسیار مؤثری بر روی پردازش های بیولوژیکی بدن داشته 
باشد که این پردازش های بیولوژیکی "چه زمان، چه چیز و چه مقدار 
غذایی که می خوریم" را کنترل می کنند.  حال می خواهیم با بیان 
و بررسی 5 دلیل اثبات شده، ادعای "یک کالری یک کالری است 
و تفاوتی باهم ندارند" را نقض کنیم و متوجه شویم که دریافت 100 
کالری از یک منبع غذایی با دریافت 100 کالری از یک منبع دیگر 
می تواند تفاوت داشته باشد و در واقع منبع دریافت این کالری ها بسیار 

مهم می توانند باشند. 
1- فروکتوز و گلوکز

گلوکز و فروکتوز دو قند اصلی و ساده در رژیم غذایی ما هستند. هر 
گرم فروکتوز در مقابل هر گرم گلوکز؛ هر دوی آن ها مقدار یکسانی 
کالری فراهم می کنند؛ اما آیا حقیقت به همین سادگی است؟ در 
پاسخ باید گفت: رازی که باعث تفاوت این دو منبع کالری نهفته، راهی 
است که گلوکز و فروکتوز در بدن متابولیزه می شوند. به بیان بهتر روش 

متابولیزه شدن فروکتوز و گلوکز در بدن کاملًا باهم متفاوت است.
بدن  بافت های  و  ارگان ها  تمام  توسط  می تواند  گلوکز  واقع  در 
متابولیزه شود اما فروکتوز فقط در کبد می تواند متابولیزه شود. حال 
به چند نمونه در پاسخ به چرایی تفاوت کالری گلوکز و کالری فروکتوز 

توجه کنید:
-- گرلین هورمون گرسنگی است. این هورمون هنگام گرسنگی 
افراد بالا می رود و بعد از غذا خوردن پایین می آید. یک تحقیق در این 
رابطه نشان داد که فروکتوز بیشتر از گلوکز به سطح بالاتر گرلین منجر 

می شود که گرسنگی بیشتر را در پی خواهد داشت.

-- فروکتوز، مرکز سیری در مغز را همانند گلوکز تحریک نمی کند. 
در نتیجه مصرف فروکتوز منجر می شود به کاهش احساس پر بودن 

و سیری.
-- مصرف مقدار زیاد فروکتوز می تواند منجر به بروز مقاومت در برابر 
انسولین، رشد چربی نواحی شکم، افزایش تری گلیسیرید، قند خون 

و تراکم کم LDL در مقایسه با مصرف همان مقدار گلوکز شود. 
می تواند  کالری،  مشابه  مقادیر  می کنید  مشاهده  که  همان طور 
و  هورمون ها  گرسنگی،  احساس  روی  بر  مختلفی  بسیار  تأثیرات 
سلامت متابولیک انسان داشته باشد. بنابراین، قضاوت کردن مواد 
غذایی بر اساس میزان کالری آن ها راهی ساده لوحانه است. البته لازم 
به ذکر است که فروکتوز فقط زمانی که در مقادیر بسیار زیاد خورده 
اثرات منفی دارد. گفتنی است شکرهای افزودنی و شکلات  شود 
)منظور از شکلات، انواع آبنباتی است و نه انواع کاکائو( بزرگ ترین 
منابع غذایی فروکتوز هستند.  نکته دیگر اینکه هرگز از خوردن میوه 
فراوان به علت داشتن فروکتوز دلسرد نشوید. میوه ها از فیبر و آب 
غنی هستند و مقاومت جویدن قابل توجهی را فراهم می کنند که این 

مقاومت جویدن آثار منفی فروکتوز را کاهش می دهد. 
خلاصه: هرچند فروکتوز و گلوکز مقدار یکسانی از کالری را دارا 
می باشند، اما فروکتوز آثار منفی بسیار زیادی بر روی هورمون ها، اشتها 

و سلامت متابولیک نسبت به گلوکز دارد. 
2- اثر حرارتی غذا

همان طور که بیان شد، غذاهای مختلف از مسیرهای متابولیک 
مختلفی عبور می کنند. برخی از این مسیرها بسیار کارآمدتر از سایرین 
هستند. کارآمدترین مسیر متابولیکی مسیری است که بیشترین 
میزان انرژی غذا را برای کار و فعالیت فراهم کند و کمترین میزان هدر 

رفت انرژی به عنوان حرارت و گرما را داشته باشد.
جالب است بدانید که مسیر متابولیکی که پروتئین طی می کند از 
مسیر متابولیکی کربوهیدرات و چربی کارآمدی کمتری دارد. در واقع 
پروتئین دارای 4 کالری در هر گرم است، اما بخش زیادی از کالری 
پروتئین ها در حین متابولیزه شدن در بدن به عنوان حرارت از دست 
اثر حرارتی یک غذا در واقع یک میزان برای اندازه گیری  می روند. 
مقدار هدر رفت یا هزینه کرد انرژی غذاهای مختلف است. منظور از 
این هزینه کردن انرژی، انرژی مورد نیاز برای هضم و گوارش، جذب و 

متابولیزه کردن مواد غذایی در بدن است.

اینجا میزان اثر حرارتی انواع مواد غذایی را می توانید ببینید:
-- چربی 2 الی 3 درصد

-- کربوهیدرات 6 الی 8 درصد
-- پروتئین 25 الی 30 درصد

انرژی  برای متابولیزه شدن  پروتئین  به وضوح مشخص است که 
بیشتری نسبت به کربوهیدرات و چربی نیاز دارد و حدود 25 الی 30 
درصد از انرژی به دست آمده از مصرف پروتئین برای متابولیزه شدن 

در بدن می سوزد و از بین می رود.
بنابراین طبق این آمار اگر پروتئین دارای اثر حرارتی 25درصد باشد 
و چربی دارای 2 درصد، این بدان معناست که شما با دریافت 100 
کالری از پروتئین، درنهایت 75 کالری نصیبتان می شود و با دریافت 
100 کالری از چربی، 98 کالری خواهید داشت. مطالعات نشان 
می دهند که رژیم غذایی با پروتئین زیاد، متابولیسم را 80 الی 100 
کالری در هر روز در مقایسه با رژیم های غذایی کم پروتئین افزایش 
می دهد. بنابراین مشخص است که رژیم های غذایی با پروتئین زیاد 
کالری های دریافتی از  خلاصه:  دارای مزیت متابولیکی هستند.  
پروتئین نسبت به کالری های کربوهیدرات و چربی کم تر باعث چاق 
شدن می شوند، چراکه پروتئین انرژی بیشتری برای متابولیزه شدن 
نیاز دارد. همچنین گفتنی است غذاهای کامل انرژی بیشتری برای 

هضم و گوارش در مقایسه با غذاهای فرآوری شده نیاز دارند. 
از بین می برد و باعث می شود کالری  3- پروتئین اشتها را 

کمتری دریافت کنید
باید بگوییم که داستان پروتئین فقط به افزایش متابولیسم خلاصه 
نمی شود. پروتئین منجر به کاهش اشتهای قابل توجهی می شود 
که در نتیجه غذای کمتری می خوریم و طبیعتاً کالری کمتری نیز 
پروتئین  که  داده اند  نشان  تحقیقات  همچنین  می کنیم.  دریافت 
مغذی ترین ماده ی غذایی است. اگر دریافت پروتئین خود را افزایش 
دهیم، می توانیم کاهش وزن داشته باشیم بدون آنکه نیاز به محاسبه 
کنترل  را  خود  غذایی  وعده های  یا  و  باشیم  خود  دریافتی  کالری 
کنیم. به بیان دیگر، پروتئین کاهش وزن و چربی سوزی را روی حالت 
که  افرادی  شد  مشخص  تحقیق  یک  در  می دهد.   قرار  اتوماتیک 
دریافت پروتئین خود را تا 30 درصد کالری افزایش داده بودند، به طور 
اتوماتیک 441 کالری در روز کمتر می خوردند و همچنین 11 پوند 
معادل 4.9 کیلوگرم در 12 هفته کاهش وزن داشته اند.  بنابراین اگر 

شما از آن دسته افرادی هستید که دوست ندارید خود را تحت شرایط 
رژیم قرار دهید اما می خواهید وزن خود را کاهش دهید، می توانید 
پروتئین بیشتری را در برنامه غذایی خود بگنجانید که در واقع یکی 
می تواند  اتوماتیک  به طور  وزن  کاهش  برای  روش ها  ساده ترین  از 
باشد. کاملًا واضح است که وقتی صحبت از متابولیسم و رژیم غذایی 

می شود، کالری پروتئین مشابه کالری کربوهیدرات و چربی نیست.
خلاصه: افزایش پروتئین می تواند منجر به کاهش شدید اشتها 
شود و  مقدمات کاهش وزن اتوماتیک بدون نیاز به کنترل کالری و 

وعده های غذایی را فراهم کند. 
4- شاخص سیری

افراد  بودن  سیر  احساس  روی  بر  متفاوتی  آثار  مختلف  غذاهای 
دارند. این به این معنی است که برخی از غذاها به افراد بیشتر حس 
سیری و پُری می دهند. همچنین در برخی از غذاها پرخوری کردن 
راحت تر است. برای مثال ممکن است راحت باشد که به اندازه 500 
کالری بستنی بخوریم، اما شاید به این راحتی ها نتوانیم 500 کالری 
تخم مرغ یا کلم بروکلی بخوریم. این مثالی کلیدی و واضح برای این 
پرسش است که چطور غذایی که انتخاب می کنیم می تواند تأثیری 
بزرگ در میزان کالری ای که در نهایت مصرف می کنیم داشته باشد. 
البته عوامل زیادی در تعیین میزان سیری برای غذاهای مختلف وجود 

دارد، که با میزانی به نام شاخص سیری مشخص می شوند.
شاخص سیری یک میزان برای اندازه گیری توانایی غذاها در کاهش 
گرسنگی، افزایش حس سیری و کاهش دریافت کالری در ساعات 
پیش رو است.  بنابراین اگر غذاهایی بخوریم که شاخص سیری پایینی 
دارند، دیرتر احساس سیری خواهیم کرد و درنتیجه کالری بیشتری 
دریافت خواهیم کرد، همچنین اگر غذاهای با شاخص سیری بالا 
انتخاب کنیم، غذای کمتری خواهیم خورد و می توانیم وزن خود را 
کاهش دهیم.  نمونه هایی از غذاهایی که شاخص سیری بالایی دارند 
عبارت اند از، سیب زمینی آب پز، گوشت گاو، تخم مرغ و میوه ها. 
همچنین از غذاهایی مثل دونات و کیک ها می توان به عنوان غذاهای 

با شاخص سیری پایینی نام برد.
خلاصه: غذاهای مختلف آثار مختلفی بر روی سیری و میزان کالری 
مصرف شده در وعده های بعدی و ساعات پیش روی افراد دارد. میزانی 

که برای تعیین این مقادیر به کار می رود را شاخص سیری می نامند. 
5- رژیم غذایی کم کربوهیدرات منجر به محدودسازی کالری 

می شود
بعد از مورد مقایسه قرار دادن بیش از 20 رژیم غذایی کنترل شده 
کم کربوهیدرات و کم چربی، نتایج حاکی از این بود که رژیم غذایی کم 
کربوهیدرات منجر به کاهش وزن 2 الی 3 برابر بیشتر نسبت به رژیم 
غذایی کم چربی شده بود. یکی از اصلی ترین دلایل برای این اتفاق 
این است که رژیم کم کربوهیدرات به کاهش اشتهای شدید منجر 
می شود. درنتیجه افراد بدون هیچ گونه تلاش خاصی به خوردن کالری 

کمتر ترغیب می شوند. 
البته گفتنی است حتی زمانی که مصرف کالری بین گروه های مورد 
مطالعه یکسان بود نیز، گروه های کم کربوهیدرات معمولًا کاهش وزن 
بیشتری را داشتند. بزرگ ترین دلیل برای این اتفاق شاید این باشد که 
رژیم کم کربوهیدرات به از دست دادن آب قابل توجهی از بدن منجر 

می شود. 
به علاوه، در رژیم کم کربوهیدرات تمایل بیشتری به پروتئین وجود 
دارد نسبت به رژیم کم چربی، و همان طور که می دانیم پروتئین انرژی 
بیشتری برای متابولیزه شدن مصرف می کند و بدن انرژی بیشتری را 

هزینه تبدیل پروتئین به گلوکز می کند. 
خلاصه: رژیم کم کربوهیدرات همواره می تواند به کاهش وزن بیشتر 
در مقایسه با رژیم کم چربی منجر شود، حتی زمانی که کالری های 

دریافتی در هر دو رژیم کاملًا یکسان باشند.

آیا هر یک کالری با یک کالری دیگر برابر است؟

5 دلیل برای بیان تفاوت کالری ها با یکدیگر

 

پژوهشگران "دانشگاه نورت وسترن" )Northwestern University( ایالات متحده 
آمریکا موفق به توسعه یک حسگر پوستی شده اند که می تواند به افراد هشدار دهد که 

چه میزان در معرض موج فرابنفش قرار دارند.
 My Skin Track UV Sensor "به گزارش ایسنا و به نقل از دیلی میل، حسگر مذکور
" نام دارد و به اندازه یک اسمارتیز است و می تواند به افراد هشدار دهد که در معرض چه 
میزان آلودگی، رطوبت، آلرژی، نور خورشید و اشعه فرابنفش که به پوست آنها صدمه 

می زند، قرار دارند.
این دستگاه کوچکترین حسگر پوستی در جهان است و می تواند به ناخن کاربر متصل 

شود، همچنین کاربران می توانند آن را به گردنبند خود نیز متصل کنند.  

قیمت این حسگر پوستی 60 دلار است و تقریبا غیر قابل خراب شدن است و به 
مصرف کنندگان کمک می کند تا بیشتر از پوست خود مراقبت به عمل آورند. حتی 
 )psoriasis( "ممکن است دستگاه مذکور به پزشکان در نوردرمانی بیماری "پسوریازیس

و سایر بیماری های پوست کمک کند.
این  بیماری پوستی مزمن خودایمنی است.  یا داءالصدف  پسوریازیس، صدفک 
بیماری هنگامی رخ می دهد که دستگاه ایمنی بدن سیگنال های اشتباهی می فرستند. 

این سیگنال ها باعث افزایش سرعت چرخه رشد سلول های پوست می شود.
"سرطان سلول پایه ای" )basal cell carcinoma( نوعی تومور بدخیم پوستی است که 

سالانه جان 3000 نفر را می گیرد.
علیرغم استفاده افراد از کرم های ضد آفتاب و دیگر مراقبت های پوستی اما نرم ابتلا به 
سرطان های پوست همچنان رو به افزایش است. اغلب افراد متوجه نیستند که در معرض 

آفتاب قرار گرفتن بسیار به پوست آسیب می زند.
پژوهشگران دانشگاه نورت وسترن در مطالعه اخیرشان این حسگر پوستی موثر را 
توسعه دادند. این دستگاه کوچک می تواند میزان اشعه آفتاب و فرابنفشی را با هر طول 
موجی که هستند، اندازه گیری کند. این حسگر پوشیدنی بدون باتری کار می کند و 
توسط انرژی خورشیدی عمل می کند. یکی از مزیت های این حسگر این است که به 

سختی شکسته می شود و ضدآب نیز است.
این حسگر قابل اتصال به گوشی های هوشمند نیز است. حسگر پوشیدنی، انرژی 
نور را به برق تبدیل می کند و این نیرو را به یک ولتاژ خوانده شده که به تلفن فرستاده 

می شود، منتقل می کند.
در حال حاضر، مردم نمی دانند که تا چه اندازه در معرض اشعه فرابنفش قرار دارند. 

این دستگاه به آنها کمک می کند تا بیشتر از پوست خود مراقبت کنند.

نخستین قایق الکتریکی تندرو دنیا ساخته شدمراقبت از پوست با کوچکترین حسگر پوستی جهان
 یک شرکت سوئدی نخستین قایق تندروی الکتریکی دنیا را ساخته که با باتری لیتیوم 

یونی حرکت می کند و بدنه آن از فیبر کربنی است.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از دیلی میل، مهندسان سوئدی نخستین قایق 

الکتریکی تندرو دنیا را ساخته اند.
این قایق که Candela Seven نام دارد به قیمت 192 هزار پوند ارائه شده و از بهار 2019 

میلادی برای خریداران ارسال می شود.
این وسیله نقلیه 7.7 متری می تواند 5 نفر را حمل کند و مجهز به باتری لیتیوم یونی 

است. همچنین به طور اتوماتیک حرکت می کند.
در کنار تمام این موارد مصرف انرژی این قایق در مقایسه با نسخه های فعلی 75 درصد 

کمتر است.
به گفته شرکت Candela Speed Boat AB) تولید کننده قایق( بیشترین سرعت قایق 
30 گره) معادل 34 مایل برساعت( است و سرعت آن با قایق های معمولی یکسان است.

 این قایق می تواند 58 مایل را طی کند و کاملا ساکت است.  بدنه آن از فیبرکربنی 
ساخته شده و با هیردوفویل طراحی شده تا بدنه قایق بالای سطح آب باقی بماند.

تاکنون 150 پیش سفارش برای خرید این قایق ثبت شده است.

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان 

و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330001013838 شماره  رای   -1
1397114430001000117 آقای عباس کاظمی فرزند محمد در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 89/40  مترمربع پلاک شماره 11190 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی به شماره 1883. )م الف 4038(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330001013136 شماره  رای   -2
1396114430001001603 خانم زهرا نوری احمد آبادی فرزند حسین در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 50/10 مترمربع پلاک شماره 2 فرعی از 10330 اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی در 

دفتر 197 و دفتر 239 به موجب سند قطعی 69686 . )م الف4039(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330001012828 شماره  رای   -3
1397114430001000831 آقای وحید حبیبی اربطانی فرزند احمد در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 198 مترمربع پلاک شماره 10994 اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی به شماره 129220 

. )م الف 4040(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330001013840 شماره  رای   -4
دانگ  چهار  در  میرزاجان  فرزند  جعفری  محمد  آقای   1394114430001000787
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 198 مترمربع پلاک شماره 
10634 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

مالکیت مشاعی در دفتر 90 به موجب سند قطعی 33690 . )م الف 4041(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330001013894 شماره  رای   -5
از  فرزند حسین در دو دانگ مشاع  بکائی  1394114430001000788 خانم منیر 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 198 مترمربع پلاک شماره 10634 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت 

مشاعی در دفتر 90 به موجب سند قطعی 33690 . )م الف 4042(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330001014022 شماره  رای   -6
آقای محمدرضا بنی حسن فردوئی فرزند حسین در   1397114430001000953
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 192 مترمربع پلاک شماره 85 فرعی از 11395 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت 

مشاعی در دفتر 572 به موجب سند رسمی به شماره 116693 . )م الف 4043(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک 
قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به 
دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1397/09/17 تاریخ انتشار دوم: 1397/10/03
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی مزایده اموال غیرمنقول)نوبت اول(
به موجب اجراییه شماره 109/1/95- 03/07 /96_ صادره از شعبه اول شورای 
حل اختلاف بخش خلجستان قم محکوم علیه امیر بوالحسنی  فرزند حسین به پرداخت 
له سعید متقی قانع و مبلغ  به در حق محکوم  بابت محکوم  78/298/215- ریال 
3/774/161 _ریال نیم عشردولتی در حق صندوق دولت محکوم گردیده  و با تقاضای 
محکوم له )سعید متقی قانع ( تمامی شش دانگ  پلاک ثبتی 3829 فرعی  از یک اصلی 
به شماره ثبت 16262 در دفتر 497صفحه  124 بنام امیر بوالحسنی به ثبت رسیده 
است  با حدود و مشخصات مندرج در سند مالکیت به مساحت 3 /6163 متر مربع به 
صورت زمین مزروعی واقع در  دشت گوشنان  دستجرد جنب مصالح فروشی سلیمانی که 
در قسمت شرقی آن بیش از100 –اصله مو قدیمی وجود دارد که مدتهاست آبیاری نشده 
اند و سند مالکیت  بصورت تک برگ می باشد و باتوجه به موقعیت محلی کیفیت و حاصل 
و سایر عوامل موثر در قیمت گذاری به مبلغ 6/500/000/000 ریال ارزیابی گردیده که 
سه سهم از 240 سهم از شش دانگ ملک موصوف )ارزش هر سهم 27/083/334 ریال 

(از طریق مزایده به فروش خواهد رسید .
مقرر گردیده تمامی اموال غیر منقول فوق الذکر در تاریخ 96/10/13 وساعت 11/30 
الی 12 به آدرس قم : بخش خلجستان – دادگاه عمومی شهر دستجرد ازطریق مزایده به 
فروش برسد لذا  طالبین می توانند پنج روز مانده به روز مزایده با هماهنگی این ا جرا و از 
مورد مزایده فوق الذکر بازدید و سپس در صورت تمایل می توانند در جلسه مزایده شرکت 
نمایند. قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانیکه بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند 
مورد مزایده واگذار می گردد. ضمنا ده درصد از مبلغ پیشنهادی نقدا اخذ و مابقی نیز ظرف 
مدت یکماه دریافت می گردد و کلیه هزینه های مربوطه به عهده برنده مزایده می باشد. 
این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های کثیر الانتشار درج می گردد. )م الف 16964( 
مدیر اجرای احکام دادگاه عمومی بخش خلجستان

--------------------------------------
آگهی تغییرات شرکت سپهر کارتن آریا سهامی خاص به شماره ثبت 11647 و شناسه 
ملی 10590036500 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده 
به  اطهر  : 1- موسسه حسابرسی  اتخاذ شد  مورخ 01/08/1397 تصمیمات ذیل 
شماره ثبت2100 و شناسه ملی 10100177661 به عنوان بازرس اصلی و آقای سعید 
حلاجیان به شماره ملی 0384166997 به عنوان بازرس علی البدل برای مدت یکسال 
انتخاب گردیدند. 2- خانم سمیه منصوری به شماره ملی 4199649591 و آقایان 
مجید یوسف زاده به شماره ملی 0384703054 و علی ریاحی رمدانی به شماره ملی 

2181673373 بعنوان اعضای هیئت مدیره برای مدت دو سال انتخاب شدند. 2
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات 
غیرتجاری قم )308465(

شعبه  تگزاس  دانشگاه  پزشکی  "مرکز  پژوهشگران 
 )UT Southwestern Medical Center( جنوب غربی" 
ایالات متحده آمریکا در مطالعه اخیرشان دریافته اند که 
تنها انجام یک ورزش می تواند متابولیسم بدن افراد را برای 

چند روز فعال نگه دارد.
از گیزمگ، مطالعه جدید  نقل  به  و  ایسنا  به گزارش 
شعبه  تگزاس  دانشگاه  پزشکی  مرکز  دانشمندان 
جنوب غربی می تواند انگیزه ای برای ورزش در افراد ایجاد 

کند.
این تحقیق نشان داده است که انجام تنها یک تمرین 
می تواند تاثیر مثبتی بر فعالیت نورون ها در مغز داشته باشد 

که متابولیسم بدن را تا دو روز تحت تأثیر قرار می دهند.

مجموعه  یک  روی  بر  تحقیق  این  در  پژوهشگران 
ملانوکورتین"  مغز  "شبکه  نام  به  مغز  در  نورون ها  از 

)melanocortin brain circuit( تمرکز کرده بودند.
پپتید  هورمون های  از  مجموعه ای  ملانوکورتین ها 
شناخته شده برای کمک به تنظیم غذای بدن هستند و دو 
نوع نورون در ترشح ملانوکورتین نقش دارند؛ نورون های" 

." AgRP "و نورون های "POMC
برای ارزیابی اینکه فعالیت ورزشی چگونه بر روی این دو 
نوع نورون تاثیر می گذارد، پژوهشگران فعالیت مغز موش ها 
را پس از فعالیت های مختلف بدنی اندازه گیری کردند. 
یافته ها نشان داد تمرین 60 دقیقه ای بر روی تردمیل منجر 
به تغییر فعالیت نورون های ملانوکورتین در موش ها شد و 

این فعالیت تا دو روز ادامه داشت.
آنها دریافتند پس از انجام تمرین، فعالیت نورون های 
POMC افزایش می یابد و این عمل سبب کاهش اشتها 
و کاهش سطح قند خون می شود و این در حالی است 
که فعالیت نورون های AgRP کاهش می یابد. تحقیقات 
پیشین نشان داده بود که فعالیت بیش از حد نورون های 
AgRP می تواند سوخت و ساز بدن را کاهش دهد و اشتها 

را افزایش دهد.
اگر چه این مطالعه تاکنون تنها بر روی حیوانات آزمایش 
در  ورزش  این  که  باورند  این  بر  پژوهشگران  اما  شده، 
سیستم مغزی انسان ها نیز عملکر مشابهی دارد، اما برای 

اثبات آن انجام آزمایشات بیشتری نیاز است.

فعال کردن متابولیسم بدن تنها با یک ورزش!



شنبه -هفدهم آذر ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 64702
اجتماعی

 مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری گلستان با بیان 
این که خاک مظلوم تر از آب است، گفت: حجم ورودی 
رسوبات به دلیل فرسایش به مخازن استان نگران کننده 

است.
ابوطالب قزلسفلو در همایش روز جهانی خاک که در 
دانشگاه علوم کشاورزی و منابع طبیعی گرگان برگزار 
شد، اظهار کرد: فرسایش خاک در اثر مدیریت ضعیف 

و استفاده ناصحیح از آن اتفاق می افتد.
وی افزود: خاک مظلوم تر از آب است زیرا در نشست 
های عمومی بیشتر در زمینه آب بحث شده اما دغدغه 

خاک هنوز در کشور ما جا نیفتاده است.
قزلسفلو به سخن رهبر معظم انقلاب در مورد آب که 
گفتند »قضیه خاک از آب مهم تر است« اشاره کرد 
و ادامه داد: آب را می توان در مقیایس دلخواه با آب 
شیرین کن ایجاد کرد ولی بازسازی خاک به دلیل بازه 

طولانی مدت آن امکانپذیر نیست.
مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان گلستان 
تصریح کرد: باید از فعالیت های کشاورزی روستاییان 
حمایت کرد تا تغییر کاربری زمین کشاورزی روی نداده 

و آن ها به شهرها مهاجرت نکنند.
قزلسفلو گفت: اگر فرسایش خاک را جدی نگیریم 
توسعه پایدار را از دست می دهیم، باید با نگاه آمایشی 

مسائل را دنبال کنیم.

میزان بالای فرسایش در شرق و غرب گلستان
وی بیان کرد: فرسایش خاک در غرب استان سالانه 
هشت تن در هکتار و در شرق استان ۳۵ تن در هکتار 

است.
قزلسفلو تصریح کرد: در استان به دلیل خاک لس 
نرخ فرسایشی ما بالا بوده و اراضی شیبدار زیادی هم 

داریم.
وی گفت: این نرخ فرسایش باعث پر شدن سدهای 

استان در مناطق پایین دست می شود.
قزلسفلو با بیان این که سه الی چهار برابر نرخ متوسط 

اظهار کرد: شخم در  جهانی فرسایش خاک داریم، 
جهت اراضی شیبدار و افزایش شدت بارش ها سبب 
شده که فرسایش سطحی جای خود را به فرسایش 
شیاری دهد در این صورت حجم بالایی از خاک شسته 

می شود.
مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان گلستان 
باغات مقدار  به  اراضی زراعی شیبدار  تبدیل  گفت: 
فرسایش خاک را تا دو و نیم برابر کاهش می دهد و با 
تبدیل این اراضی به باغات مقدار رواناب به میزان ۳۷ 

درصد کاهش می یابد.

معاون خدمات شهری شهرداری بندرعباس تاکید کرد

واگذاری غرفه، دکه و کانکس با انجام مراحل 
قانونی و مزایده

ایمان - بندرعباس - پرویزی
شهرداری  شهری  خدمات  معاون 
به  فعالیت  ابتدای  از  گفت:  بندرعباس 
عنوان معاون خدمات شهری، واگذاری هر 
گونه غرفه، کانکس یا دکه بدون برگزاری 

مزایده ممنوع است.
و  هشتاد  در  موحدی نژاد  اسماعیل 
اسلامی  شورای  علنی  جلسه  پنجمین 
وضعیت  بررسی  کار  دستور  با  که  شهر 
اساس  بر  کرد:  اظهار  شد،  برگزار  دکه ها 
برنامه ریزی صورت گرفته، عملکرد و برنامه  

 بخش های مختلف خدمات شهری به صورت ماهیانه بررسی و برنامه های جدید به آنها ابلاغ 
می شود.

از  یکی  و دکه  های سطح شهر  اینکه ساماندهی غرفه ها، کانکس ها  به  اشاره  با  وی 
اصلی ترین دغدغه های حوزه خدمات شهری شهرداری بندرعباس است، افزود: از ابتدای 
فعالیت به عنوان معاون خدمات شهری، واگذاری هر گونه غرفه، کانکس یا دکه بدون 
برگزاری مزایده ممنوع است. معاون خدمات شهری شهرداری بندرعباس خاطرنشان کرد: 
بیشترین دکه هایی که در سطح شهر وجود دارد، متعلق به سازمان ساماندهی مشاغل 
شهری و فرآورده های کشاورزی، سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری و سازمان 
فرهنگی ورزشی شهرداری بندرعباس است. موحدی نژاد با تاکید بر اینکه تمامی غرفه ها، 
کانکس ها و دکه ها با طی کردن مراحل قانونی به افراد دارای شرایط واگذار می شود، بیان 
کرد: نصب تابلوی شناسایی برای هر کدام از این غرفه ها جهت شفاف سازی و مشخص 
شدن جزئیات مورد نیاز در دستور کار قرار داشته و بزودی انجام می شود. وی با اشاره 
به اینکه افراد دریافت کننده این مکان ها برای برخورداری از درآمد و توجیه پذیر بودن 
سرمایه  گذاری صورت گرفته، نیازمند زمان هستند، گفت: در نظر داریم این مکان ها را 
به صورت سرمایه گذاری و از طریق روش BOT )ساخت، بهره برداری، واگذاری( به افراد 
دارای شرایط واگذار کنیم. این مقام مسئول از جمع آوری دکه ها و کانکس های بدون مجوز 
در سطح شهر خبر داد و خاطرنشان کرد: واگذاری فضاهایی با ماهیت دکه، کانکس و غرفه 
برای هر کدام از کاربری های مشخص، پس از بررسی در بخش حمل و نقل، شهرسازی و 
زیباسازی انجام می شود. موحدی نژاد همچنین در خصوص وضعیت دکه های فلافلی نیز 
تصریح کرد: انجام همه امور توسط شهرداری و به تنهایی امکان پذیر نبوده و ساماندهی این 

فعالیت  نیز نیازمند همکاری سایر دستگاه ها است.

استاندار هرمزگان خبرداد

اتمام طرح جمع آوری فاضلاب در بافت 
فرسوده شهر بندرعباس تا دوسال آینده 

با حضور استاندار هرمزگان، عملیات اجرایی طرح ایجاد شبکه جمع آوری فاضلاب برای 
پنجاه هکتار از بافت فرسوده شهر بندرعباس آغاز شد.

"فریدون همتی" در بازدید از مراحل اجرای این طرح گفت: این طرح به طول ۶۱ 
کیلومتر شبکه گذاری تا دوسال آینده به پایان می رسد. وی افزود: اعتبار اجرای این 
طرح ۸۰ میلیارد تومان است. استاندار هرمزگان گفت: هدف از اجرای این طرح ارتقای 
شاخص های سلامت و بهداشت در این محلات است. همتی افزود: احیا و بازسازی 
بافت های فرسوده شهر بندرعباس در برنامه دولت است که اکنون در محله چاهستانی ها 
آغاز شده است و بطور همزمان ایجاد شبکه فاضلاب در بافت فرسوده نیز در حال اجرا 
است. استاندار هرمزگان گفت: افرادی که تحت پوشش کمیته امداد هستند از پرداخت 
حق انشعاب معاف هستند و با دیگر شهروندان برای پرداخت اقساطی حق انشعاب 
همکاری می شود. مدیرعامل آبفای هرمزگان نیز گفت:طرح ایجاد شبکه فاضلاب در 
پنجاه هکتار از بافت فرسوده بندرعباس در سه فاز اجرا می شود. امین قصمی افزود: منطقه 
درخت سبز، حد فاصل خور گورسوزان تا بولوار راه آهن و منطقه شیر اول تا سوم، مناطقی 
هستند که شبکه فاضلاب در آن ها اجرا می شود. وی گفت: پس از احیای بافت فرسوده 
شهر بندرعباس و با مطالعه مناطق احیا شده، از هفتاد بافت فرسوده برای پنجاه هکتار 
مطالعات مهندسی انجام شده و نقشه های اجرای طرح نیز تهیه شده است. قصمی افزود: 
در این طرح پس از لوله گذاری فاضلاب جمع آوری و به تصفیه خانه بندرعباس منتقل تا 
از ورود فاضلاب به خور های شهر بندرعباس جلوگیری شود. شایان ذکر است؛ نمایندگان 

مردم استان در مجلس شورای اسلامی نیز دراین مراسم حضور داشتند.

مدیرعامل شرکت گاز هرمزگان خبرداد

اخذ گواهینامه استاندارد بین المللی  10015  
توسط شرکت گاز هرمزگان

فواد حمزوی مدیرعامل شرکت گاز هرمزگان از دریافت گواهینامه استاندارد بین المللی 
۱۰۰۱۵ خبر داد

فواد حمزوی مدیرعامل شرکت گاز هرمزگان از دریافت گواهینامه استاندارد بین المللی 
۱۰۰۱۵ خبر داد و گفت: امروز با همت و پشتکار نیروهای ساعی، متعهد و مسوولیت پذیر 
شرکت، به ویژه واحد آموزش شاهد موفقیت و تحقق این مهم در شرکت گاز استان هستیم.
حمزوی بیان نمود: امروزه با گذر از عصر صنعتی واطلاعات و ورود به عصر دانش ، با توجه 
به سرعت تغییر تکنولوژی ها و سیستم های کاری سازمان ها، استفاده از فرآیند آموزش ، 
قوی ترین ابزاری است که می تواند راهگشای سازمان ها جهت حضور و بقاء در عرصه 
بازارهای رقابتی باشد. وی با اشاره به سیاست شرکت گاز هرمزگان مبنی بر ارایه خدمات 
با کیفیت، آسان، به موقع و همچنین تاکید بر مشتری مداری اظهار داشت: شرکت گاز 
تاکنون گواهینامه های متعددی همچون سیستم مدیریت یکپارچه )IMS(، تقدیرنامه نامه 
2 ستاره جایزه مالی، تقدیرنامه ۳ ستاره نخستین دوره ارزیابی سرآمدی و بهبود مستمر 
شرکت ملی گاز و ... کسب نموده است. علی نیک خواه رییس منابع انسانی شرکت گاز 
هرمزگان تشریح نمود: در سال 9۳ شرکت گاز هرمزگان جهت اخذ استاندارد بین المللی 
۱۰۰۱۵  اعلام آمادگی نمود و در سال 9۵ در بطن برنامه های تعالی پروژه های بهبود، 
استاندارد بین المللی ۱۰۰۱۵ ، جزو نقشه راه توسعه سیستم های مدیریتی و تعالی 
سازمانی قرار گرفته و مقرر شد تا نیمه دوم سالجاری نسبت به پیاده سازی استاندارد بین 
المللی ۱۰۰۱۵  اقدام شود.نیک خواه افزود: پس از آن شرکت گاز با انتخاب و تعیین مشاور 
جهت پیاده سازی استاندارد مذکور، نظام جامع آموزشی شرکت گاز برگرفته از نظام جامع 
آموزشی ملی گاز با رویکرد بومی تدوین و پس از ممیزی  ارزیابان کیفیت خاورمیانه، شرکت 

گاز هرمزگان با افتخار استاندارد بین المللی بین المللی ۱۰۰۱۵   را کسب نمود.

مدیرامور آبفای میناب مطرح کرد

دانش آموزان در خط مقدم ترویج فرهنگ 
مصرف بهینه آب

»زنگ آب« با حضور 2۵۰ دانش آموز مقطع ابتدائی )اول تا ششم(، در مدرسه دخترانه 
"ام کلثوم" شهر میناب به صدا درآمد مدیرامور آبفای میناب در این آئین هدف از برنامه ریزی 
برای اجرای آئین زنگ آب را، ترویج فرهنگ صرفه جویی و انتقال فرهنگ صرفه جویی بین 
دانش آموزان و افراد جامعه دانست.  مصطفی زائرپور افزود: صرفه جویی و مصرف صحیح 
آب از اهمیت وضرورت خاصی برخوردار است وباید این موضوع حیاتی در طول سال مورد 
توجه قرار گیرد.  وی ادامه داد: دانش آموزان در خط مقدم فعالیت های فرهنگی شرکت 
آبفا و ترویج فرهنگ مصرف بهینه آب به شمار می روند که با ارائه آموزش های لازم به آن 
ها می توان اهداف مصرف بهینه آب را محقق کرد. وی اضافه کرد: از آنجا که نخستین 
̍ است ، سومین جشنواره  آب  واژه ای که دانش آموزان در سال اول ابتدایی فرا می گیرند̍ 
سراسری فراگیری واژه آب نیز به زودی در این شهرستان برگزار خواهد شد. در این مراسم 
که با همکاری آموزش و پرورش شهرستان میناب برگزار شد، »سالاری« رییس آموزش و 
پرورش ، "رییسی" شهردار ،"بنی خزایی" رییس سازمان تبلیغات ،"ریاضی" معاون معاون 

سیساسی فرماندار شهرستان میناب حضور داشتند.

سرپرست استانداری قم :

قم در برپایی جشن های پیروزی انقلاب 
سرآمد باشد 

سرپرست استانداری قم گفت: این استان خاستگاه انقلاب است، از این رو دربرگزاری 
جشن های چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب نیز باید سرآمد و الگوی همه استان های کشور 

باشد. 
سید محمد رضا هاشمی روز پنجشنبه در جلسه ستاد سیاستگذاری و راهبری بزرگداشت 
چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب در تالار امام جواد )ع( استانداری اظهار داشت: قم از 
آغار شکل گیری نهضت اسلامی در سال ۱۳42 و حتی از قبل از آن در صف نخست 
مبارزه و قیام علیه رژیم ستم شاهی قرار داشت و مردم این شهر ادامه دهنده و بستر ساز 
پیروزی انقلاب بودند. وی با اشاره به نزدیک شدن ایام الله دهه فرخنده و مبارک فجر گفت: 
همه ساله این ایام توسط مردم و مسئولان کشور جشن گرفته می شود، و دوران پرخیر و 
برکتی برای همگان است. وی بیان داشت: دهه فجر امسال اهمیت زیادی را دارد، چرا که 
دشمنان انقلاب به صراحت اعلام کردند، که اجازه نخواهیم داد که چهلمین سالگرد خود 
را جشن بگیرد، ولی با تدابیر رهبر معظم انقلاب و وحدت و انسجامی که بین همه مدیران 
ایجاد شده این مسیر را با موفقیت طی خواهیم کرد. هاشمی در بخش دیگری از سخنان 
خود با تاکید بر ضرورت ارائه گزارش برنامه های پیش بینی شده از سوی ستاد بزرگداشت 
دهه فجر استان افزود: همه مدیران دستگاه های اجرایی باید در فرصت باقی مانده تا دهه 
فجر برنامه های گوناگون خود برای این ایام را تبیین کنند. وی همچنین همه کمیته های 
۱۰ گانه این ستاد را مکلف کرد تا در اسرع وقت گزارش کار خود را تنظیم، و در جلسه 
آینده این ستاد ارائه نمایند . وی همچنین با اشاره به دستورالعمل وزارت کشور به استان 
ها در خصوص دهه فجر یادآور شد: در این آیین نامه ۱۳ مورد از جمله فضاسازی شهری، 
برگزاری جشنواره ها، نمایشگاه ها و همچنین طرح های عمرانی مورد تاکید قرار گرفته و 

باید در قالب یک جلسه اقدام های دستگاه ها در این زمینه نیز بررسی شود.
سرپرست استانداری قم با تاکید بر اینکه همه دستگاه ها باید عملکرد درون سازمانی و 
حوزه مربوط به خود در 4۰سال گذشته را تهیه کنند، افزود: یکی از برنامه های دهه فجر قم 
برپایی نمایشگاه دستاوردهای انقلاب دراین استان است، و باید در این خصوص کمیته ای 

تحت عنوان نمایشگاه در کنار دیگر کمیته های این ستاد تشکیل شود.

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی: 

مردم قم در جشن چهلمین سالگرد انقلاب 
حضوری فعال داشته باشند 

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی قم نیز در این جلسه از آحاد مردم این استان 
خواست که حضوری فعال و باشکوه در جشن چهلمین سالگرد انقلاب اسلامی داشته 

باشند. 
نصرت الله لطفی اظهار داشت: بزرگداشت چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب با توجه به 
شرایط خاص حاکم بر کشور و تشدید سیاست های نظام سلطه فراتر از یک کار و حرکت 
متعارف سنواتی است، و یک جشن و آیین معمولی به شمار نمی رود. وی ادامه داد: به 
شکرانه نعمت بی بدیل نظام مقدس و همچنین به اقتضای وضعیت کشور و منطقه و بالا 
گرفتن دامنه دشمنی ها و عداوت های دنیای استکبار علیه نظام اسلامی، امسال فعالیت 
و مشارکت همه جانبه در برپایی جشن های دهه فجر نسبت به سال های قبل از اهمیت 
بیشتری برخوردار است. وی بیان داشت: در چنین شرایطی از کلیه مدیران در تمامی رده 
ها و سطوح کشور بویژه در قم به عنوان پایگاه و عاصمه انقلاب این انتظار و توقع وجود 
دارد که هر گونه تلاش در این زمینه را وظیفه دینی، انقلابی و سازمانی خود بدانند. لطفی 
تصریح کرد: حضور فعالانه در برنامه های چهلمین فجر پیروزی انقلاب برای هر یک از 
مدیران و مسئولان با هر نگاه و رویکردی یک وظیفه غیر قابل انکار به شمار می آید . وی 
گفت: اکنون نظام سلطه با محوریت آمریکای جهانخوار،مایوس ازگزینه نظامی به نتیجه 
بخش نبودن سیاست های توطئه آمیز خود علیه نظام از جمله تحریم های 4۰ ساله، ناموفق 
بودن در جنگ های نیابتی، سیاه نمایی از طریق القای ناکارآمدی نظام دینی و تحریف 
دستاوردهای انقلاب اعتراف دارد. وی با اشاره به اینکه استکبار ضمن تلاش در جهت ایجاد 
یاس، ناامیدی و سرخوردگی در مردم سیاست براندازی نظام دینی را در راس کار قرار داده 
است، افزود: با این اوضاع یک مدیر که از اندوخته های و سرمایه های این نظام است، باید 

در راستای دفاع از آرمان ها و شعارهای نظام دینی گام های مستحکمی را بر دارد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :
پیشرفت های درمانی قم پس از انقلاب بی نظیر است 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت:دستاوردها و پیشرفتهای صورت گرفته طی 4۰ 
سال گذشته در حوزه بهداشت و درمان این استان بی نظیر و غیر قابل مقایسه با دوران 

طاغوت است. 
ابوالفضل ایرانی خواه روز پنجشنبه در جلسه ستاد سیاستگذاری و راهبری بزرگداشت 
استانداری قم اظهار داشت:  امام جواد )ع(  تالار  انقلاب در  پیروزی  چهلمین سالگرد 
بهداشت و درمان حوزه مهم و پیچیده ای است،  که در این مدت پیشرفت های عظیمی در 
آن شکل گرفته به نحوی که حتی دشمنان نیز توانایی انکار آن را ندارند، و به ندرت به موضوع 
نقد کارنامه نظام در بخش سلامت ورود پیدا می کنند. وی با اشاره به اینکه تحولات بهداشت 
و درمان با عرصه های دیگر قابل قیاس نیست، افزود: تا قبل از انقلاب ، بیمارستان های قم 
فعالیت قابل توجهی نداشتند، ولی بعد از آن موضوع بهداشت و درمان در مسیر جدیدی 
قرار گرفت، و سیر بی نظیری از پیشرفت در آن به جریان افتاد. رئیس علوم پزشکی قم بیان 
داشت: در حالی که در زمان حکومت طاغوت پزشکان و پرستاران پاکستانی و هندی در 
قم خدمت می کردند، امروز حتی از اروپا و کشور پیشرفته ای مانند آلمان نیز بیمارانی برای 
درمان به قم مراجعه می کنند. وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به پیش بینی 
۱9 برنامه مرتبط با بهداشت و درمان برای دهه فجر افزود: تبیین و انعکاس نقش فعالان 
عرصه سلامت در دوره های مختلف نهضت از جمله این برنامه ها به شمار می آید. وی اضافه 
کرد: بسیاری از پزشکان و پرستاران بواسطه خدمات به فعالان عرصه قیام و مبارزه ، توسط 
ساواک دستگیر می شدند که معرفی و تجلیل از فداکاری آنان بخشی از برنامه هاست. 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم همچنین انعکاس طرح های بهداشتی درمانی ایجاد شده 
در این مدت را نیز از دیگر برنامه های علوم پزشکی به مناسبت چهلمین سالگرد پیروزی 
انقلاب دانست و افزود: بهره برداری از بیمارستان 22۰ تختخوابی امیرالمومنین)ع( نیز 
برای دهه فجر در دستور کار قرار داشت، ولی این طرح نیازمند حدود ۶۰ میلیارد ریال اعتبار 

می باشد که بخش خصوصی موفق به تامین آن نشده است.

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم: 

ضریب ایمنی جاده های قم افزایش یافته است 
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم گفت: تعامل و همکاری های پلیس 
راه و این اداره کل موجب افزایش ضریب ایمنی و تسهیل ترافیک در محورهای جاده ای 

استان شده است. 
اولویت  قم،  انتظامی  فرمانده  آقاخانی  عبدالرضا  سردار  دیدار  در  جمالی  ابوالفضل 
ارتباطی این اداره کل را تعامل در راستای تامین ایمنی و صیانت از محورهای جاده ای 
استان دانست.  وی افزود: با این که اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای قم آمادگی 
تعامل و همکاری همه جانبه با تمامی دستگاه های دولتی را دارد، اما اولویت ارتباطی این 
مجموعه، تعامل در راستای تامین ایمنی حداکثری و صیانت از محورهای جاده ای استان 
است.  وی اظهار کرد: با عنایت به ضرورت ساخت ابنیه مورد نیاز پلیس راه )قرارگاه، پاسگاه 
و اماکن استقرار فصلی( و پیگیری های به عمل آمده، ان شاءالله در چهلمین سالگرد 
انقلاب اسلامی، شاهد بهره برداری از ساختمان در حال احداث پاسگاه پلیس راه قم – 
سلفچگان خواهیم بود.  فرمانده انتظامی قم نیز در این دیدار با تقدیر از همکاری و تعامل 
بین این اداره کل و پلیس راه خاطرنشان کرد: این دو دستگاه خدمتگزار به مثابه پیکری 
واحد هستند که اقدام های آنها مکمل یکدیگر است.  سردار عبدالرضا آقاخانی ضمن 
تاکید بر اهمیت بهره مندی از ظرفیت های اطلاع رسانی بصری در قالب درج پیام های 
ایمنی افزود: لازم است با استفاده از ظرفیت بیلبوردهای جاده ای نسبت به انتقال مفاهیم 

ایمنی به کاربران جاده ای اقدام شود. 

عضو هیات مدیره اتحادیه ناشران و کتابفروشان قم :

شبکه توزیع کتاب نیاز ضروری صنعت نشر است 
عضو هیات مدیره اتحادیه ناشران و کتابفروشان قم گفت: نبود شبکه توزیع مناسب کتاب 

از جمله مشکلات عمومی چاپ و نشر است که ایجاد چنین شبکه ای ضروری است. 
علی حاجی تقی افزود: حمایت نکردن از موسسه های توزیع کتاب و معاف نشدن فعالان 
شبکه توزیع از برخی مالیات ها موجب شده که تا کنون شبکه بزرگ توزیع کتاب شکل 
نگیرد. وی با تاکید بر ضرورت حذف واسطه ها در بازار چاپ و نشر کتاب، گفت: ایجاد 
شبکه توزیع گسترده کتاب؛ حذف واسطه ها، جلوگیری از قاچاق و مقابله با شبکه های 
کوچک و زیرزمینی فعال در حوزه چاپ کتاب را فراهم می کند. وی با بیان اینکه مشکلات 
ناشران از سال 9۰ آغاز و در ماه های اخیر تشدید شده است، افزود: نوسانات نرخ ارز در 
ماه های گذشته موجب جهش قیمت مواد اولیه چاپ، کاغذ، مقوای گلاسه و هزینه های 
چاپ شده است. حاجی تقی ادامه داد: قیت هر بند کاغذ در بازار آزاد 2 میلیون و ۳۰۰ 
هزار ریال و با نرخ دولتی یک میلیون و ۶۰۰ هزار ریال شده، این در حالی است که پیش از 
این هر بند کاغذ ۸۰۰ هزار ریال بوده است. وی بیان کرد: کتاب های چاپ شده با کاغذ 
هر بند ۸۰۰ هزار ریالی است و اگر کتاب های جدید که با کاغذهای گرانتر چاپ شده، وارد 
باز شود به طور قطع شاهد جهش قیمت کتاب در کشور و استان خواهیم بود. عضو هیات 
مدیره اتحادیه ناشران و کتابفروشان قم، مهمترین تاثیر جهش قیمت در صنعت چاپ و نشر 
را در حوزه کتاب کودک دانست و ادامه داد: کتاب های کودک و نوجوان بر روی کاغذهای 
گلاسه و به صورت رنگی چاپ می شود و از طرفی چون مخاطب این کتاب ها کودکان 
هستند، امکان افزایش قیمت این کتاب ها وجود ندارد به همین دلیل فعالان این حوزه به 

شدت تحت تاثیر این نوسانات قیمتی قرار گرفته اند.

مدیر کل منابع طبیعی گلستان:

ورود رسوبات به سدهای گلستان نگران کننده است

 مدیر کل بهزیستی گلستان گفت: بالاترین آمار تماس های اورژانس اجتماعی در گلستان 
متعلق به زنان است که ۶۰ درصد تماس گیرندگان را شامل می شود.

ابراهیم غفاری اظهار کرد: از تعداد سه هزار و 4۶4 تماس گیرنده با اورژانس اجتماعی 
گلستان، دو هزار و ۵۳ نفر از آنان را زنان تشکیل می دهند که ۶۰ درصد تماس گیرندگان 

را شامل می شوند. 
وی افزود: در حال حاضر ۱۰ مرکز اورژانس اجتماعی در ۱۰ شهرستان استان فعالیت 
دارند که دو مرکز در شهرهای گرگان و گنبدکاووس، ۶ مرکز در شهرهای علی آبادکتول، کلاله، 
بندرترکمن، مینودشت، آق قلا و گمیشان و دو مرکز هم در رامیان و آزادشهر به شهروندان 

خدمات اجتماعی ارائه می دهند.
غفاری ادامه داد: سال 9۵ حدود هزار و ۳۸۶ تماس با خط ۱2۳ اورژانس اجتماعی برقرار 
شد که با افزایش مراکز و خدمات این بخش در سطح استان به سه هزار و 4۶4 تماس رسید 

که افزایش سه برابری داشته است.
مدیر کل بهزیستی گلستان تصریح کرد: اولویت درخواست تماس گیرندگان زنان و کودکان 
تحت سرپرستی و در معرض آسیب، بی سرپرست و سالمندان، زوج های متقاضی طلاق، 
همسر آزاری و خشونت خانگی بوده است. به گفته وی هم اکنون 9 پایگاه خدمات اجتماعی 
در 9 محله آسیب خیز استان از جمله محله های سیدآباد و اسلام آباد گنبد و ۶ پایگاه درمحله 

های امام رضا، کوی محتشم، قزاق محله، نومل، قلعه حسن، انجیراب و یک پایگاه در محله 
ولاغوز کردکوی به مردم ارائه خدمت می کنند.

مدیرمخابرات منطقه گلستان گفت:در انتخابات گذشته 
بیش از 99 درصد شعب اخذ رای در استان می توانست 

انتخابات الکترونیک برگزار کند.
 غلامعلی شهمرادی در مراسم انعقاد تفاهم نامه همکاری 
اوقاف و امور خیریه گلستان با شرکت مخابرات استان اظهار 
کرد: اوقاف ظرفیت ویژه ای در کشور و استان گلستان دارد و 

یک فرصت برای توسعه استان محسوب می شود.
وی با بیان اینکه مخابرات مجموعه بزرگی در کشور است و 
ظرفیت های بزرگی دارد، گفت: شرکت مخابرات در گلستان 
با یک هزار و ۳۰۰ نیرو و پرسنل در نقاط مختلف شهری و 

روستایی استان در حال فعالیت است.
کرد:  تصریح  گلستان  استان  منطقه  مدیرمخابرات 
جزو  و  داریم  ارتباطات  حوزه  در  خوبی  زیرساخت های 
استان های پیشگام هستیم و در آخرین ارزیابی که مخابرات 

کشور از استان ها به عمل آورد مخابرات گلستان در ارزیابی 
حوزه های مختلف زیرساختی و ... رتبه سوم را کسب کرد.

شهمرادی با اشاره به اینکه باید از ظرفیت بزرگ نیروی 
انسان در مخابرات گلستان بهره برد، بیان کرد: از لحاظ 
زیرساختی در استان وضعیت خوبی داریم و همه روستاهای 
و  برخوردارند  ارتباطی  وسیله  یک  نعمت  از  گلستان 
ارتباط رسانی به این روستاها از لحاظ صرف هزینه و به کار 

بردن تکنولوژی ها که ارتباط پایدار ایجاد کنند وجود دارد.
وی با بیان اینکه اینترنت پرسرعت از نیازهای امروزی و 
مطالبه مردم است، یادآور شد: از یک هزار روستا در گلستان 
بیش از 9۰۰ روستای گلستان از اینترنت پرسرعت بهره مند 
هستند که گام بزرگی است. مدیرمخابرات منطقه گلستان 
اضافه کرد: در انتخابات گذشته بیش از 99 درصد شعب 
اخذ رای در گلستان می توانست انتخابات الکترونیک برگزار 

کند. شهمرادی، فناوری اطلاعات را محور توسعه دانست و 
خاطرنشان کرد: مشاغلی که می تواند به اشتغال کمک کند 
مغفول مانده است. وی تصریح کرد: در گذشته فیبر نوری 
تنها برای اتصال مراکز مخابراتی خودمان و یا اتصال بین 
شهرها استفاده می شد اما در حال حاضر درصدد هستیم 
با  تا خدمات  انتقال داده شود  به منازل مردم  نوری  فیبر 
بهترین کیفیت به مردم ارائه شود و از این رو اتصال ۳۰ هزار 
منزل به فیبر نوری را در شهرهای گرگان و گنبدکاووس دنبال 

می کنیم.
کرد:  خاطرنشان  گلستان  استان  منطقه  مدیرمخابرات 
خوشبختانه دستگاه های اجرایی بسیاری در استان به فیبر 
نوری مجهز هستند و امامزادگان و اماکن مذهبی که ظرفیت 
فرهنگی بزرگی در استان محسوب می شوند از فیبر نوری 

برخوردار خواهند شد.

مدیر کل بهزیستی گلستان:

60 درصد تماس گیرندگان اورژانس اجتماعی گلستان زنان هستند

مدیرمخابرات منطقه گلستان:

بهره مندی 900 روستا استان از اینترنت پرسرعت

 شهردار گرگان گفت: دیپلماسی شهری گرگان از دیگر 
شهرهای کشور عقب تر است.

عبدالرضا دادبود در صحن علنی شورای شهر گرگان 
اظهار کرد: اصل مطلب سفر به چین و خواهرخواندگی 
گرگان با گوانجو، کار خوب و بزرگی است و حواشی که 
ایجاد شده باید در همین مجموعه درونی حل و فصل 
شود. وی افزود: این کار مانند دیگر پروژه های شهری 
است و قطعاً برای ما هزینه خواهد داشت، باید از آن ها 

دعوت کنیم که به گرگان بیایند.
دادبود گفت: دیپلماسی شهری گرگان از دیگر شهرها 
عقب تر است و این سفر کمک خوبی برای شهر خواهد 

بود.
قبلی گرگان  وی در خصوص خواهرخواندگی های 
گفت: تفاهمنامه های قبلی توسط استانداران امضا 
شده و فرصتی ایجاد خواهد شد که شهرداران هم این 

تفاهمنامه را امضاء کنند.

این کار فقط توسط شهرداری  دادبود تصریح کرد: 
پیگیری نمی شود بلکه وزرات خارجه هم پیگیر این امر 

است.
وی تأکید کرد: پیش بینی ما این است که با ۱۰ شهر 

بزرگ در جهان مراودات خوبی داشته باشیم.
دادبود با بیان این که نباید محور توسعه شهر را به دلیل 
مخالفت برخی ها عقب بیندازیم، گفت: این قضیه کار 

ارزشمندی است و نباید آن را به حاشیه ببریم.
و  به کمیسیون گردشگری  اولیه  نامه  وی گفت: در 
رئیس شورا ارسال، اما گفته شد باید مصوبه شورا داشته 

باشد و دو بار برای آن جلسه گذاشته شد.
استاندار  معاون  و  یادآور شد: هزینه شهردار  دادبود 
رایگان بوده و دو نفر همراه فقط هزینه رفت و برگشت را 
باید بدهند ولی چون اصل کار برای آقای یوسفی مهم 
است اعلام کرده که هزینه سفر را خود پرداخت خواهد 

کرد.

واحد   ۱9۶ گفت:  گلستان  بنیادمسکن  مدیرکل 
مسکونی در روستاهای استان برای خانواده های دارای 

2 معلول و بیشتر ساخته می شوند.
محمدتقی زمانی نژاد در جمع خبرنگاران اظهارداشت: 
دارای  خانواده های  برای  مسکونی  واحدهای  ساخت 
2 معلول یا بیشتر از سال گذشته آغاز شد. 94 خانوار 

معرفی  طرح  این  مشمول  بهزیستی  سوی  از  شهری 
شدند که انجمن خیرین مسکن ساز وظیفه ساخت یا 

تأمین مسکن این خانوارها را برعهده دارد.
 ۱۵ مبلغ  مسکن،  تسهیلات  بر  علاوه  افزود:  وی 
میلیون تومان از سوی بنیاد مستضعفان، ۱۰ میلیون 
تومان از سوی بهزیستی و ۵ میلیون تومان نیز از سوی 
خانواده ها  این  به  بلاعوض  صورت  به  بنیادمسکن 

پرداخت می شود.
مدیرکل بنیاد مسکن گلستان ادامه داد: در روستاها 
که  معرفی شد  ما  به  معلول  دارای 2  نیز ۱9۶ خانوار 
بیش از ۸۵  درصد متقاضیان برای دریافت تسهیلات به 

بانک ها معرفی شده اند.
وی گفت: در بخش روستایی نیز 2۵ میلیون تومان 
پرداخت  خانواده ها  این  به  مسکن  ساخت  تسهیلات 

بنیاد  بلاعوض  کمک  از  آنها  براین  افزون  می شود. 
 ۱۸ مبلغ  به  بنیادمسکن  و  بهزیستی  مستضعفان، 

میلیون تومان برخوردار خواهند شد.
زمانی نژاد درباره صدور سند مالکیت روستایی بیان 
داشت: تاکنون بیش از 9۰ هزار جلد سند مالکیت در 
استان صادر شده که ۳ هزار جلد آن در شهرها زیر 2۵ 
هزار نفر از جمله بندرگز، نوکنده، رامیان و گالیکش بوده 

است.
با بیان اینکه حدود ۶۰۰ روستای استان تحت  وی 
پوشش بنیادعلوی است، گفت: برای صدور سند در 
این روستاها تفاهم نامه    ای با این بنیاد به امضا رسیده 
است. برهمین اساس این روستاها نقشه برداری می شود 
تا مقدمات صدور سند مالکیت برای ساکنان آن فراهم 

شود.

شهردار گرگان:

دیپلماسی شهری گرگان عقب تر از دیگر شهرها است

196 خانوار روستایی دارای ۲ معلول گلستانی صاحب خانه می شوند

مدیرعامل هلال احمر گلستان خبر داد:

ویزیت رایگان ۲500 بیمار توسط پزشکان گلستانی در کرمانشاه  

مدیر عامل جمعیت هلال احمر گلستان گفت: در اولین سالگرد زلزله کرمانشاه، به همت 
کاروان سلامت جمعیت هلال احمر گلستان دو هزار و ۵۰۰ بیمار شهرستان ثلاث باباجانی 

کرمانشاه ویزیت رایگان شدند.

محمدعلی هروی اظهار کرد: در اولین سالگرد وقوع زلزله کرمانشاه و در اولین روزهای زلزله 
مجدد شهرستان ثلاث باباجانی در آذر ماه 9۷، جمعیت هلال احمر گلستان با اعزام تیم 
پزشکان فوق تخصص و متخصص خود اقدام به ویزیت رایگان مردم زلزله زده شهرستان ثلاث 

باباجانی کرد.
وی گفت: طی دو روز حدود دو هزار و ۵۰۰ نفر مراجعه کننده توسط ۱۷ پزشک کاروان 

سلامت جمعیت هلال احمر گلستان ویزیت شدند.
هروی ادامه داد: در این حرکت انسان دوستانه و خیرخواهانه با اعزام پنج خودروی امدادی 
و خودروی حمل دارو با استفاده از یک تیم 2۰ نفره شامل تکنسین دارویی و پیراپزشک و 

نیروهای امدادی پشتیبانی، افراد مراجعه کننده از داروی رایگان هم برخوردار شدند.
از جمله فوق تخصص اطفال، فوق تخصص گوارش، فوق  پزشکانی  وی اضافه کرد: 
تخصص زنان و زایمان، فوق تخصص جراحی پلاستیک و ترمیم، متخصص اعصاب و روان، 
متخصص داخلی، متخصص قلب و عروق، متخصص عفونی، متخصص زنان، متخصص 
گوش و حلق و بینی، چشم پزشک، دندانپزشک، پزشک داروساز و پزشک عمومی، در تیم 
کاروان سلامت جمعیت هلال احمر گلستان در ثلاث باباجانی استان کرمانشاه به صورت 

داوطلبانه به مردم زلزله زده خدمات ارائه کردند.
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کشوردر هنگامه تحریم و فشار به وحدت و انسجام نیاز دارد

آسیب دورخیزهای انتخاباتی زودهنگام 

آغاز تحرکات زودهنگام انتخاباتی از سوی برخی جریان های سیاسی و وارد کردن 
کشور به فضای رقابتی غیر ضروری، به وحدت و انسجام ملی به عنوان کلید عبور از 
گردنه چالش های کنونی کشور آسیب می زند. بیش از یک سال به برگزاری انتخابات 
یازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی و بیش از دو سال به سیزدهمین دوره انتخابات 
ریاست جمهوری زمان باقی است. بررسی فضای سیاسی و رسانه ای کشور نشانه های 
روشنی از تحرکات انتخاباتی زودهنگام را در میان برخی تشکل ها و جریان های سیاسی 
به دست می دهد.اظهارنظرهای انتخاباتی، معرفی راهبردهای انتخاباتی از سوی چهره 
های حزبی، راه اندازی تشکل های انتخابات محور، گمانه زنی در مورد نامزدها و مصادیق 
احتمالی، انجام سفرهای استانی با رنگ و بوی سیاسی، راه اندازی دفاتر استانی از سوی 
برخی نهادهای خاص در قالب فعالیت های مذهبی و با دستور کار واقعی جلب حمایت 

سیاسی مردم، و ... از شکل گیری کارزارهای انتخاباتی زودهنگام نشان دارد.
ناظران دور تازه فشارهای فزاینده مخالفان علیه دولت را هم در همین چارچوب 
معنا می کنند. اقدام گروهی نمایندگان مجلس برای کلید زدن و طرح استیضاح های 
متعدد از وزیران کابینه از جمله »محمدجواد ظریف« وزیر امور خارجه، شبهاتی از اغراض 
سیاسی گروه های تندرو با اهداف قدرت طلبانه ایجاد کرده است. همچنین طرح ایده 
های خودساخته و هدفمندی چون »عبور اصلاح طلبان از روحانی« و »عبور روحانی 
از اصلاح طلبان« اقدامی است که از سوی تشکل های خاص برای ایجاد انشقاق میان 
اصلاح طلبان و اعتدال گرایان و ریزش پایگاه مردمی آنها صورت می گیرد. گروه های 
تندرو که منافع ملی را فدای منافع جناحی و قدرت طلبانه خود می کنند، تاکنون بارها 
از اقدامات مشابه خود آسیب دیده اند که نمونه آن را می توان در نتایج انتخابات 1394 
و 1392 مشاهده کرد، با این حال راه دیگری را برای دستیابی به قدرت از دست رفته 
خود انتخاب نمی کنند.البته تحرکات انتخاباتی زودهنگام را نمی توان مختص به جریان 
خاصی دانست. تکاپوهای انتخابات محور با شدت و ضعف متفاوت در میان طیف های 
مختلف هر دو اردوگاه اصولگرایی و اصلاح طلبی مشاهده می شود. اگرچه برخی از جریان 
های سیاسی نه به شیوه ای مخرب و سلبی، بلکه به شیوه ایجابی و راه حل محور تکاپوی 
انتخاباتی خود را پیش می برند.با این حال از دید صاحبنظران، روشن شدن تنور انتخابات 
در شرایط کنونی کشور در راستای منافع ملی نیست. اظهارات »علی لاریجانی« رییس 

مجلس در نشست خبری روز )دوشنبه 13 آذر( ناظر بر همین واقعیت است. 
لاریجانی دامن زدن به تحرکات انتخاباتی را غیر عقلایی و نامتناسب با شرایط کنونی 
کشور دانست و گفت: برخی جریان های سیاسی تحرکاتی را آغاز کرده اند، اخبارش به ما 
رسیده است. این کار نادرستی است. مردم مشکلات متنوعی دارند. امروز باید همه وقت 
خود را برای حل مشکلات مردم صرف کنیم. اگرچه تکاپوهای انتخاباتی سازنده و ایجابی 
در بازه زمانی نزدیک به انتخابات می تواند با ایجاد آگاهی و پویایی، مشارکت سیاسی 
شهروندان را افزایش دهد، ولی وارد کردن زودهنگام کشور به فضای انتخاباتی و رقابتی 

بعضا منفی، حاصلی جز تشدید اختلاف و ایجاد شکاف درونی نخواهد گذاشت.
این در شرایطی است که امروز کشور ما برای غلبه بر جنگ روانی دشمنان و عبور 
از گردنه تحریم ها و فشارهای آمریکایی، بیش از هر زمان دیگری به هم افزایی وحدت 
و انسجام میان گروه های سیاسی و مردم نیاز دارد.اکنون زمان مناسبی برای پیشبرد 
رقابت های انتخاباتی نیست. بهتر است جریان های سیاسی به جای تمرکز بر رقابت های 
سیاسی، توان و ظرفیت های خود را برای هم اندیشی و همکاری برای غلبه بر مشکلات 

کنونی کشور متمرکز کنند و رقابت های انتخاباتی را به زمان مناسب آن موکول کنند.

نماینده زاهدان تشریح  کرد 

دلایل حادثه تروریستی در چابهار 
نماینده زاهدان در مجلس هدف از عملیات تروریستی در چابهار را ناامن سازی این 
منطقه برای سرمایه گذاری دانست و خواستار توجه ویژه به سیستان و بلوچستان به 

منظور رفع محرومیت های خطرآفرین شد. 
علیم یارمحمدی درباره دلایل حادثه تروریستی در چابهار گفت: دولت پاکستان 
منطقه مرزی خود با ایران را رها کرده و توجهی به آن ندارد، این منطقه هم به مامنی 
برای معاندین تبدیل شده است که از برخی محرومیت ها سواستفاده می کنند. این میان 
رسانه های بیگانه هم به صورت مرتب در تلاش هستند رای مردم را با مطرح کردن 
موضوعاتی مانند کاهش مشارکت مردم منطقه در دولت، زیر سوال برند. برای درک دلایل 
حادثه باید این موارد را مورد توجه قرار دهیم. نماینده زاهدان درباره تاثیر حادثه تروریستی 
بر سرمایه گذاری در چابهار گفت: این حادثه دقیقا می خواهد فضا را برای سرمایه گذاران 
داخلی و خارجی در چابهار به عنوان منطقه آزاد اقتصادی که بسیاری از کشورها نیازهای 
خود را از طریق این منطقه تامین می کنند، ناامن جلوه دهند. با هوشیاری و دلالت می 
توان این موضوعات را به صفر رساند. مردمان صبور منطقه هم در مرز آبی و هم خشکی، 
با وجود گرما و خشکی منطقه همچنان آن جا زندگی می کنند و مهاجرت نکرده اند، 
از این صبوری نباید سواستفاده شود بلکه باید به صورت ویژه باید به این مردم رسیدگی 
شود. نماینده زاهدان موضوع بیکاری و افراد بازمانده از تحصیل را از بسترهای سواستفاده 
دشمنان دانست و گفت: در مرکز و جنوب استان سیستان و بلوچستان بالغ بر 120 هزار 
بازمانده از تحصیل وجود دارد. از دیگر سو طبیعت هم عرصه را بر مردم سخت کرده 
است. خشکسالی های 15 سال گذشته موجب پایان کشاورزی و کم آبی در استان 
شده و مشکلات بسیاری برای مردم ایجاد کرده که بنده بارها تذکر داده ام که باید به 
این موضوع به صورت ویژه رسیدگی شده نسخه جدایی برای این منطقه پیچیده شود. 
یارمحمدی با اشاره به توجه ویژه رهبر انقلاب به منطقه چابهار گفت: با توجه به اهمیت 
توسعه سواحل، بالاترین مقام کشور یعنی رهبر انقلاب دو سند توسعه سواحل مکران 
و سواحل شرقی را ابلاغ کردند. سندهایی که مطالعه شده هستند و بر اساس پیشینه 
تاریخی این منطقه تنظیم شده اند. ما با چهارمیلیارد نفر از مردم جهان از طریق همین 
منطقه به ویژه بندر چابهار در ارتباط هستیم.یارمحمدی درباره اقدامات دولت در منطقه 
سیستان و بلوچستان هم تصریح کرد: دولت خوشبختانه در بندر چابهار اقدامات ستودنی 
انجام داده است. میزان مبادلات را از دو و نیم میلیون تن کالا را به هشت و نیم رسانده 
که ظرفیت افزایش هم دارد. مردم این منطقه باید از نظر آموزشی هم مورد توجه ویژه 
قرار بگیرند بیشترین آمار بازمانده از تحصیل همانگونه که گفته شد در این منطقه حضور 
دارند. این آمار هم در کشور و هم در استان نامتوازن است و بودجه های توازن و مناطق 
محروم چندان جدی گرفته نشده استنماینده زاهدان در پایان تاکید کرد: با وجود تمام 
محرومیت ها من به شرف مردمان منطقه سیستان و بلوچستان و چابهار درود می فرستم 
که همواره پای کشور و نظام ایستاده اند. باید به بهترین شکل ممکن پاسخ ایستادگی آن 
ها را داد تا معاندان نتوانند کوچکترین سواستفاده ای انجام دهند. سرپرست فرمانداری 
چابهار گفت: در حمله انتحاری روز پنجشنبه تروریستها به مقر انتظامی این شهرستان 2 
نفر شهید و 40 تن مجروح شدند. رحمدل بامری افزود: تروریست ها یک خودروی حامل 
مواد منفجره را در ورودی ستاد انتظامی این شهرستان  منفجر کردند.وی اظهار داشت: 

در این انفجار 2 نفر شهید شدند.

سخنگوی سپاه: 

عوامل تروریستی چابهار 
به شدت تنبیه می شوند 

سخنگو و مسوول روابط عمومی سپاه پاسداران از رهگیری و تتاکید بر تنبیه شدید 
عوامل حادثه تروریستی امروز در چابهار خبر داد. 

سردار رمضان شریف در حاشیه همایش تبیین تاریخ ورامین انقلابی درباره عملیات 
تروریستی چابهار اظهار داشت: گروهک های تروریستی عمدتا با سرویس های امنیتی 
بیگانه مرتبط هستند و همواره سعی دارند ناامنی هایی را در مناطق مرزی ما ایجاد کنند.

وی با تشریح حادثه امروز در چابهار، اظهار کرد: در این مورد نیز یک خودرو انتحاری 
تلاش کرد خود را به مقر نیروی انتظامی در چابهار وارد و تلفاتی ایجاد کند، اما قبل از 
این که اقدام خاصی انجام دهد به همت ماموران نیروی انتظامی هدف قرار گرفت. در 
اثر انفجار این خودرو تعدادی از پرسنل نیروی انتظامی به شهادت رسیدند و تعدادی نیز 

مجروح شدند.
سردار شریف در ادامه خاطرنشان کرد : این حملات تروریستی پاسخ های کوبنده ای 
در پی دارد و علاوه بر تلفات میدانی که این افراد می دهند رهگیری و گروه های پشتیبان 

کننده آن ها نیز تنبیه می شوند.

نکتـه

معاون اول رییس جمهوری در گفتگو با خبرگزاری »کیودو« 
ژاپن ضمن تاکید بر حفظ استقلال کشورها از طریق ایستادگی 
در مقابل یکجانبه گرایی آمریکا،گفت: برای دفاع از ملت خودمان 
به سمت ساخت موشک رفتیم و این موشک ها صرفاً یک 
سلاح دفاعی و بازدارنده هستند. از هیچ کس نیز برای تعیین 
بُرد موشکهایمان اجازه نمی گیریم، با هر چیزی که احساس 
می کنیم تهدید علیه ما است، مقابله خواهیم کرد و متناسب با نیاز 
دفاعی کشورمان موشک می سازیم. اسحاق جهانگیری با تاکید 
بر اهمیت ایستادگی کشور های جهان در برابر سیاست های آمریکا، 
تصریح کرد: آمریکایی ها اصرار دارند سیاست های یکجانبه خودشان 
را بر همه دولت ها و کمپانی های دنیا اعمال کنند و اصرار دارند که 
این سیاست ها را با تهدید و تحریم دیگران در سطح بین المللی 
تثبیت کنند. ما امیدواریم همه دولت ها از جمله دولت ژاپن در مقابل 
این سیاست ها ایستادگی و از توان خودشان استفاده کنند تا مانع 
یکجانبه گرایی آمریکا شده و بتوانند استقلال خودشان را در دنیا 
حفظ کنند.جهانگیری در پاسخ به سوالی درباره مسایل دو جانبه 
ایران و ژاپن در حوزه فروش نفت و معافیت این کشور از تحریم 
های آمریکا گفت: روابط ایران و ژاپن در طول قرن گذشته بسیار 
خوب بوده و پس از پیروزی انقلاب اسلامی در طول 40 سال اخیر 
نیز روابط ما در بخش های مختلف خوب و رو به پیشرفت بوده است. 
البته در برخی مواقع هم با مشکلاتی روبرو شده که این مشکلات 
هیچ کدام مرتبط با مسائل دو دولت نبوده و معمولاً مسائلی خارج 
از اراده دو دولت بر این موضوع تأثیر گذار بوده اند. معاون اول رییس 
جمهوری افزود: بخش عمده ای از این مسائل، تحت تاثیر فشارهایی 
بوده که معمولاً آمریکایی ها وارد می کردند و این فشارها در مقاطعی 
بر روابط اقتصادی ایران و ژاپن اثر گذاشته اند. ژاپن کشور صنعتی 
بزرگی است که به نفت نیاز دارد ما نیز در منطقة خلیج فارس کشور 
مهم و بزرگی هستیم و یکی از تولید کننده های عمدة نفت به شمار 
می رویم و تاکنون نیز تأمین کنندة بخشی از نفت مورد نیاز ژاپن 
بوده ایم. جهانگیری تاکید کرد: ما به روابط اقتصادی پایدار با ژاپن، 
چه در زمینه فروش نفت و چه در سایر زمینه ها، فکر می کنیم. به 
محاسبات فعلی توجه زیادی نداریم. شرایط آینده دو کشور در دو 
منطقه مهم برای ما بسیار پراهمیت و تعیین کننده است. دولت ژاپن 
معمولاً در چنین موقعیت هایی روش های خاص خود را برای عبور 
از فشارهای آمریکا به کارگرفته است و ما امیدار هستیم که در آینده 
نیز از روش های خاص خود استفاده کند و بتوانند خریدار اصلی 
نفت ایران باشد. ما آمادگی داریم با دولت ژاپن و کمپانی های ژاپنی 
مذاکره کنیم و راه های جدیدی بیابیم که بتوانیم از طریق آن راه ها، 
مبادلات تجاری بین دو کشور را بدون دخالت آمریکا ادامه دهیم. 

* ظرفیت ژاپن در میانجیگری میان ایران و آمریکا
معاون اول رییس جمهوری در پاسخ به سوال خبرنگار کیودو 
درباره تلاش ژاپن به عنوان یک واسطه و ناجی در روابط ایران و آمریکا 
به ویژه در زمینه حفظ برجام گفت: برجام یک توافق بین المللی 
است و به تأیید شورای امنیت سازمان ملل رسیده و شورای امنیت 
قطعنامه ای در ارتباط با آن تصویب کرده است. آمریکایی ها در خروج 
از برجام تنها هستند و در سطح بین المللی فقط رژیم صهیونیستی 
و چند دولت منطقه، آمریکا را حمایت می کنند. جامعه جهانی در 
مقابل آنهاست. این موضوع که آمریکایی ها اصرار دارند، سیاست های 
یکجانبه خودشان را بر همة دولت ها و کمپانی های دنیا اعمال کنند 
و اصرار دارند که این سیاست یکجانبه را با تهدید و تحریم دیگران 
در سطح بین المللی تثبیت کنند، یک اتفاق نامبارک و نگران کننده 
است. جهانگیری افزود: ژاپن بعد از جنگ جهانی دوم نشان داده که 
طرفدار توافقات و به دنبال اجرایی شدن پیمان های بین المللی در 
راستای حمایت از صلح جهانی است. با توجه به این که سیاست های 
رئیس جمهور آمریکا فقط در زمینه برجام نیست و حتی در زمینه 
توافقات آب و هوا، محیط زیست و توافقات دیگر نیز بوده، خواست ما 
این است که دولت ژاپن در راستای اجرای همان سیاست هایی که 
بعد از جنگ جهانی اتخاذ نموده در مقابل این حرکت ها ایستادگی 
و از توان خود استفاده کند تا مانع یکجانبه گرایی آمریکا در دنیا شود. 
اگر ژاپن و سایر متحدین آمریکا چنین اقدامی را انجام دهند، حتماً 
برجام نیز حفظ خواهد شد و ما نیز از این موضوع استقبال می کنیم. 

* ارزیابی روابط دوجانبه ژاپن و آمریکا 
جهانگیری در پاسخ به سوال خبرنگار کیودو درباره کیفیت 
رابطه ژاپن با آمریکا تصریح کرد: رابطه این دو به عنوان یک دولت 
مستقل به خودشان برمی گردد و می توانند هر سیاستی در روابط 
خودشان داشته باشند. ولی ژاپن باید در مقابل یکجانبه گرایی که 
آمریکایی ها به دنبال آن هستند و کشورهای مستقل را تهدید 
می کنند، ایستادگی کند. این یکجانبه گرایی و تهدید، امروز با 
شروع برجام و برخی از موافقتنامه ها بوده و ممکن است در آینده 

به سایر موضوعات و کشورهای دیگر نیز سرایت کند. 
معاون اول دولت درباره راهکارهای ایران برای حفظ شرکت های 
تجاری ژاپن در ایران گفت: به هر حال تهدید آمریکا علیه کشورها 

و کمپانی ها اتفاق نگران کننده ای است و اگر دولت ها در مقابل 
یکجانبه گرایی لجام گسیخته ای که آمریکایی ها در پیش گرفته اند، 
ایستادگی نکنند، ممکن است کمپانی ها و شرکت ها در آینده از 
کشورهای خودشان هم تبعیت نکنند. ما آمادگی داریم که با همه 
کمپانی های ژاپنی که علاقمندند کارشان را در ایران ادامه دهند 
گفتگو کنیم و راهکارهای جدیدی پیدا کنیم که بتوانیم نگرانی آنها 

را کاهش دهیم تا بتوانند به فعالیت خود ادامه دهند.
* دعوت از نخست وزیر ژاپن به قوت خود باقی است

جهانگیری درباره برنامه دیدارهای دوجانبه مقلامات ایران و 
ژاپن و گفتگوهای میان دو کشور به خبرنگار کیودو گفت: گفتگو 
در سطوح مختلف بین مقامات دو کشور جریان دارد. روابط ما 
کاملًا عادی است و هیچ مانعی برای گفتگو نداریم. آقای شینزو آبه 
در نیویورک و در حاشیه اجلاس سالانه مجمع عمومی سازمان 
ملل با آقای روحانی ملاقات داشتند، ما منتظر آقای آبه بودیم که 
از تهران بازدید کنند و گفتگوهایی میان سران دو کشور صورت 
پذیرد. آن دعوت به قوت خود باقی است و هر وقت ایشان اراده 

کنند، تهران آمادگی پذیرایی از ایشان را دارد. 
* وضیعت نفت ایران پس از تحریم های آمریکا

معاون اول رییس جمهوری درباره ارزیابی دولت از حجم نفت 
صادر شده بعد از تحریم ها، گفت: ترامپ اعلام کرد که در 4 نوامبر 
میزان صادرات نفت ایران به صفر می رسد و متوقف می شود. 
هم رئیس جمهور و هم وزیر خارجه و مقامات دیگر آمریکا با 
صراحت این هدف را اعلام کردند، برخی از کشورها در یکی دو 
ماه خرید نفتشان را متوقف کردند، ولی نفت ما به میزانی که نیاز 
داشتیم، صادر شد. ما با کشورهای دوست و شرکای اقتصادی 
خود، به راهکارهای جدیدی رسیده ایم و حتماً این روش ها را 
ادامه می دهیم و امیدواریم که بتوانیم میزان صادرات نفت مان را 
به سطح پیش از ماه آوریل برگردانیم. جهانگیری افزود: تولید ما 
نسبت به آوریل کاهش قابل توجهی نداشته است. آن بخشی که 
نیاز بوده در داخل کشور مصرف کنیم، مصرف کردیم. بخشی از 
پالایشگاه هایمان را که قبل از آوریل ظرفیت کمتری داشتند به 
ظرفیت بالاتری رساندیم. در جاهایی که شرکای اصلی اقتصادی 
ما خرید نفت را کاهش دادند، شرکای جدیدی پیدا کردیم و به 
آنها نفت فروختیم. درآمد 7 ماهه ما از فروش و صادرات نفت به 
خارج از کشور نسبت به هفت ماه سال گذشته بیشتر بوده است. 

* شرکای ایران خرید نفت را ادامه خواهند داد
خبرنگار  سوال  به  پاسخ  در  جمهوری  رییس  اول  معاون 
خبرگزاری کیودو ژاپن درباره محدودیت های آمریکا برای به 
صفر رساندن صادرات نفت ایران، گفت: ما فکر می کنیم شرکای 
اقتصادی ما به میزانی که در گذشته نفت می خریدند، از این پس 
نیز خواهند خرید. اگر بعضی کشورها نیز خریدشان را کاهش 
دهند، این کاهش قابل توجه نیست، ما با روسیه، چین، هند،  سایر 
کشورهای آسیایی، اتحادیه اروپا و شرکای اقتصادی مان در سایر 
نقاط جهان مثل آفریقا و آمریکا در حال مذاکرات جدی هستیم 
که هم بتوانیم نفت بفروشیم و هم بتوانیم از درآمدهای آن استفاده 
کنیم. آمریکایی ها می دانند، مردم و مسئولین دنیا نیز می دانند 
که منطقه خلیج فارس منطقه بسیار حساسی است. جمعیت 
ایران نیز نسبت به کشورهای حوزه خلیج فارس، جمعیت قابل 
توجهی است. این تهدید آمریکایی ها که فروش نفت ایران را به 
صفر برسانند، حرف بسیار خطرناکی است. آمریکایی ها باید بدانند 
که وقتی فروش نفت ایران صفر شود، کار بسیار خطرناکی خواهند 

کرد که ایران در چنین شرایطی، تصمیم لازم را خواهد گرفت. 

جهانگیری درباره اقدام خاصی از سوی ایران گفت: من احتمال 
پیش آمدن چنین ایامی را بسیار ضعیف می دانم. احتمال این که 
موفق شوند فروش نفت ایران را متوقف کنند، بسیار ضعیف است، 
ولی اگر کشور بزرگی مثل ایران از مهمترین منبع درآمد خود 
محروم شود، تحریم طبق تجربیات ما بیشترین فشار را بر بیماران، 

سالمندان، کودکان و اقشار ضعیف جامعه وارد می کند.
* ایران در برابر صفر شدن صادرات نفت خود سکوت 

نمی کند
جهانگیری درباره اقدامات ایران در برابر تهدید به صفر رساندن 
صادرات نفت خود گفت: همانطوری که گفتم، احتمال وقوع چنین 
شرایطی از نظر من بسیار ضعیف است. ما حتماً نفت مان را صادر 
می کنیم. در این چند ماه که برای چنین شرایطی آمادگی نداشتیم، 
اجازه ندادیم صادرات نفت مان متوقف شود. در حال حاضر، آمادگی 
داریم و مذاکراتی که با شرکای اقتصادی خود در دنیا کرده ایم به 
راحتی می توانیم به میزانی که نیاز داریم نفت صادر کنیم. ولی اگر 
صادرات نفت ما متوقف شود دنیا مطمئن باشد که سکوت نخواهیم 
کرد و حتماً  اقدامی مناسب انجام خواهیم داد. وی همچنین درباره 
بستن تنگه هرمز هم به خبرنگار کیودو گفت: ما گزینه های مختلفی 

داریم که بسته به شرایط تصمیم مناسب را خواهیم گرفت. 
* تحریم های آمریکا به اقشار ضعیف ایران فشار وارد 

می کند
جهانگیری درباره فشارهای وارد شده به ایران در اثر تحریم ها 
و شرایط اقتصادی کشور به خبرنگار ژاپنی گفت: قطعاً با کاری که 
آمریکایی ها انجام دادند، فشارهای مختلفی به مردم وارد شده است. 
این فشار هم بیشتر به طبقات ضعیف جامعه ما وارد شده و ما 
در حال برنامه ریزی برای دو موضوع مختلف هستیم. نخست این 
که معیشت مردم را به نحوی مدیریت کنیم که شرایط اقتصادی 
مردم از وضع موجود بدتر نشود و در مرحله دوم از تحریم ها که 
تهدید هستند، برای توسعه کشور فرصت های جدیدی بسازیم. 
می توانیم بسیاری از ساختارهای اقتصادی کشور را در کنار اعمال 
تحریم ها اصلاح کنیم که قبلًا امکان اصلاح برایمان وجود نداشت 
و با برنامه هایی که داریم قطعاً می توانیم اقتصاد کشور را به نحوی 
اداره کنیم که بتوانیم برخی از مشکلات پیش آمده را برطرف کنیم. 
اکنون بعد از چند ماه تا حدی آرامش به اقتصاد کشور برگشته است 

و فکر می کنم در آینده وضعیتمان بهتر شود. 
* اعتراضات صنفی در کشوری که 23 میلیون شاغل 

دارد طبیعی است
معاون اول رییس جمهوری درباره اعتراضات صنفی در کشور 
و تداوم آن در کشور گفت: شما راجع به کشوری صحبت می کنید 
که بیش از 23 میلیون نفر شاغل دارد. تعداد زیادی از این افراد، 
حقوق بگیران دولت هستند که دولت همیشه به موقع حقوق 
آنها را پرداخت کرده است. برخی از بنگاه های خصوصی ما از 
جمله موردی که شما به آن اشاره کردید، به دلایل مختلفی وضع 
درآمدشان به شکلی درآمده که موفق نشدند حقوق کارگران را 
به موقع پرداخت کنند. ما تصمیم نگرفتیم جای مالک خصوصی 

بنشینیم و تصمیم بگیریم که حقوق کارگران را پرداخت کنیم.
جهانگیری افزود: مدیر یکی از این شرکت ها به دلیل تخلفاتش 
در زندان بوده، از زندان آزادش کردند و دولت نیز کمکش کرده 
و شروع به پرداخت حقوق کارگران و ساماندهی بنگاهش کرده 
است. به تظاهرات دی ماه سال گذشته اشاره کردید؛ در مقایسه 
با اتفاقاتی که این روزها در پاریس می افتد، بسیار کمتر و از نظر 
خشونت نیز قابل مقایسه نبود. رسانه های آمریکایی سعی بسیاری 

کردند تا به عنوان پیش نیاز عمل خودشان برای اقدامات بعدی 
که خروج از برجام بود، آن را در سطح جهان برجسته کنند ولی 

ما اینگونه مسائل را مدیریت می کنیم و نگرانی خاصی نداریم.
* احتمال خروج ایران از برجام

جهانگیری در پاسخ به سوالی درباره احتمال خروج ایران از 
برجام گفت: ما وقت زیادی گذاشتیم تا بتوانیم با کشورهای طرف 
گفتگویمان به یک توافق برسیم، و فکر می کنیم که توافق خوبی 
انجام گرفت که هم منافع ملت ایران و هم منافع کشورهای دیگر 
را در نظر گرفت و هم به صلح جهانی کمک زیادی کرد. امروز هم 
از نتایج برجام این است که آمریکایی ها در خروج از برجام تنهای 
تنها هستند. در دنیا به جز اسرائیل و یکی دو کشور در منطقه، 
تمام جهان از ملت و دولت ایران و برجام حمایت می کنند، 
ما منتظریم ببینیم نتیجه اقدامات اتحادیه اروپا که به دنبال 
راهکارهایی هستند تا بتوانند به تعهدات خودشان در برجام عمل 
کنند، به کجا می انجامد. به هر حال یک توافق حتماً برای طرفین 
تعهدات و منافعی داشته است. ما به هر حال منتظر هستیم که 
طرف های برجام به تعهدات خودشان عمل کنند، همانطور که 
ایران طبق گزارش های آژانس بین المللی انرژی اتمی به تمام 
تعهدات خود عمل کرده است.معاون اول دولت تصریح کرد: 
ما احساس می کنیم که اروپایی ها اراده جدی دارند و به دنبال 
راهکارهای جدیدی برای تداوم همکاری با ما هستند. امیدوارم 
که این کار سریعتر انجام گیرد تا اعتماد مردم ایران نسبت به 
اتحادیه اروپا از بین نرود و آن روزی که مطمئن شویم که آنها 
دیگر نمی توانند کاری کنند، حتماً اقدامات خود را انجام می دهیم. 
*  متناسب با نیاز دفاعی کشورمان موشک می سازیم

معاون اول دولت در پاسخ به سوال خبرنگار خبرگزاری کیودو 
درباره برنامه موشکی ایران و اتهامات آمریکا تبیین کرد: ملت ایران 
تجربه تلخی از جنگ هشت ساله  با صدام دارد. در آن جنگ اکثر 
شهرها از جمله تهران پایتخت ما، مرتب با موشک هایی که از 
طرف رژیم عراق شلیک می شد، مورد حمله قرار می گرفت و ما 
به هر جای دنیا مراجعه می کردیم که بتوانیم حتی یک موشک 
بگیریم تا مقابله یا حداقل تهدید به مقابله کنیم، هیچ کس به ما 
موشک نمی داد. بنابراین ما برای دفاع از ملت خودمان به سمت 
ساخت موشک رفتیم و این موشک ها صرفاً یک سلاح دفاعی و 
بازدارنده هستند. از هیچ کس نیز برای تعیین بُرد موشکهایمان 
اجازه نمی گیریم، با هر چیزی که احساس می کنیم تهدید علیه 
ما است، مقابله خواهیم کرد و متناسب با نیاز دفاعی کشورمان 
موشک می سازیم. آمریکایی ها نیز در این مورد مثل همیشه با 
خبرسازی و شانتاژ خبری در مورد سلاح های دفاعی ایران اتهام 

زنی کردند. این ذات آمریکایی هاست. 
* مسائل انسانی در رابطه آمریکا و عربستان قربانی 

شده است
جهانگیری درباره رابطه ایران با عربستان و نیز ابعاد قتل جمال 
خاشقجی روزنامه نگار سعودی در کنسولگری عربستان در ترکیه 
تشریح کرد: ما با عربستان رابطه بسیار خوبی داشتیم. خصوصاً با 
وجود دو شهر و دو پایگاه مهم اسلامی در عربستان یعنی مکه 
و مدینه، هر سال تعداد قابل توجهی از مردم ایران برای زیارت 
به آن کشور سفر می کنند. تا زمان ملک عبدالله رابطه ما بسیار 
خوب بود. هم ملک عبدالله به تهران آمد و هم رئیس جمهور ما 
به عربستان سفر کرد. متأسفانه در دوره جدید خصوصاً با روی 
کار آمدن محمد بن سلمان، تحریکاتی در منطقه اتفاق افتاد که به 
روابط دو کشور آسیب زد. یکی از بدترین تحریکات، حمایت های 
فکری و مالی سعودی ها از داعش بود. ما اطلاعات و آمار دقیقی 
از حمایت سعودی ها از داعش داریم. موضوع تأسف برانگیز دیگر، 
حمله عربستان و متحدانش به یمن بود. مردم بیگناه و مظلوم 
یمن، بیمارستان ها، مدارس و اجتماعات مردمی مکرراً هدف 
بمباران هواپیماهای سعودی قرار می گیرند. جهانگیری تاکید 
کرد: ما همواره آمادگی داریم تا مسائل بین دو کشور را حل کنیم 
و این مسائل باید میان دو کشور حل شود. اکنون دو سال است 
که حجاج ایرانی مجدداً سفر به مکه را آغاز کرده اند و حج شان 
را به جا می آورند.معاون اول رییس جمهوری افزود: قتل خبرنگار 
سعودی، اتفاق عجیبی بود. این که گفته شود بدون اطلاع مقامات 
مافوق صورت گرفته، اصلًا قابل پذیرش نیست. احضار و انتقال هر 
فردی به داخل کنسولگری یک کشور حتماً به اجازه مقام مافوق 
نیاز دارد. مگر می شود کنسولگری یک کشور بدون اجازه بگذارد 
چنین اتفاقی بیفتد؟ اگر این جنایت در هر کشور دیگری اتفاق 
افتاده بود آمریکایی ها تا سالها موضوع را رها نمی کردند. متأسفانه 
به خاطر منافع اقتصادی و مالی که بین آمریکا و سعودی ها وجود 
دارد، مسائل انسانی قربانی می شود. خاشقجی درباره اقداماتی 
که سعودی ها در منطقه انجام دادند، اطلاعات زیادی داشته که 
بخشی از آنها در برخی از روزنامه های اروپایی منتشر شد. به هر 

حال از این اتفاق ابراز تأسف می کنیم.

معاون اول رییس جمهوری در گفتگو با خبرگزاری کیودو ژاپن: 

برایتعیینبُردموشکهایمانازهیچکساجازهنمیگیریم

عبداللـه ناصـری عضـو شـورای مشـورتی اصلاح طلبـان با 
سـعید حجاریان درباره مشـارکت این جریـان در انتخابات هم 
نظـر اسـت امـا تاکیـد می کنـد که منظـور حجاریـان تحریم 
انتخابـات نیسـت. بـه گفتـه او اصـلاح طلبان باید متناسـب با 
تحـولات و انتظـارات جـدی جامعـه مدنـی، رابطـه خـود را با 

موضـوع انتخابات روشـن کنند.
اصـلاح طلبـان از صنـدوق رای قهـر نمی کنند. ایـن را می 
تـوان از واکنش فعالان سیاسـی اصلاح طلب بـه اظهارات اخیر 
سـعید حجاریان دریافت. او انتخابات به شـکل فعلی را گدایی 
قـدرت مـی دانـد و اصـرار دارد کـه بـه اگـر پول خریـد کالای 
سیاسـی مرغوب را نداریم اساسـا بهتر اسـت که به بازار نرویم. 
سیاسـیون در این ارودگاه اما به دو دسـته تقسـیم می شـوند. 
گروهـی همچون اسـماعیل گرامی مقـدم صراحتا ایـن ایده را 
غلـط مـی خواننـد و تاکید می کننـد که جریـان اصلاح طلب 
راهـی غیـر از حضـور هرچنـد حداقلی در قـدرت نـدارد. گروه 
دیگـر امـا با رعایـت این ملاحظه که اظهـارات حجاریـان را رد 
نکننـد، در لفافـه مـی گوینـد که مادامـی که تاثیـری هرچند 

حداقـل بـر قـدرت داشـته باشـند از کانـال صنـدوق رای وارد 
عمل می شـوند.عبدالله ناصری عضو شـورای مشـورتی اصلاح 
طلبـان در گـروه دوم قـرار داد. او در گفـت و گو بـا »نامه نیوز« 
گفـت: » مـن بـا این نظـر آقـای حجاریـان گرایـش دارم. او نه 
امـروز و در ایـن ایـام بلکـه بعـد از 88 و خصوصا بعـد از 92 که 
دوره ای برای بازگشـایی تنفس سیاسـی اصـلاح طلبان پیش 
آمـد بـه ایـن جمع بنـدی  به نظـر من قابـل تامل رسـید که 
اصـلاح طلبـان باید جامعه مدنـی را خیلی جـدی بگیرند و به 
صـرف شـرکت در انتخابات و صنـدوق رای ، گرایش و سـمت 
و سـوی جامعـه مدنـی را نادیـده نگیرنـد.«وی افـزود:» اصلاح 
طلبـان تاکنـون هیـچ وقـت صحبـت از خـروج از حاکمیت یا 
تحریـم انتخابـات نکرده انـد به رغم اینکـه جریـان اقتدارگرا و 
رادیکالیسـم بارهـا تـلاش کـرده کـه اصـلاح طلبـان را به قهر 
بکشـاند و از حاکمیت خـارج کند اما اصـلاح طلبان به تحریم 
انتخابـات یا خـروج از حاکمیت فکر نمی کنند.«ناصـری ادامه 
داد: » بـه نظـر مـن منظـور آقـای حجاریـان از اظهـارات اخیر 
این اسـت که جامعه مدنی یعنی عامه و نخبگان و کنشـگران 

حـوزه مدنـی بعد از چهل سـال به این جمع بندی رسـیده اند 
که اگر حاکمیت نگرش گذشـته خود را نسـبت به نقش مردم 
و جامعـه مدنی تغییر ندهد و به عبـارت صریح تر محل جدی 
تـر برای جامعـه مدنی باز نکنـد، اصلاح طلبـان در اینکه برای 
رونـق گرفتـن صنـدوق ها هزینـه شـوند، تامل کننـد. این به 
معنی تحریم انتخابات نیسـت.«وی با تاکیـد بر اینکه »تحریم 
انتخابـات اصـلا در گفتمان اصـلاح طلبان جای نـدارد.« گفت: 
»اصـلاح طلبان حتی بعـد از 88 که رهبـران و نیروهای عادی 
ایـن جریان سـنگین ترین هزینـه را پرداخـت کردند هم هیچ 
وقـت وارد گفتمـان تحریم انتخابات نشـدند. امـا اینکه بالاخره 
با چه شـرایطی، چه گزینـه ای و چه موقعیتی در امر انتخابات 
شـرکت کننـد باید مورد تامـل جدی قرار بگیرد. برداشـت من 
از سـخنان آقـای حجاریـان ایـن اسـت کـه مـا باید متناسـب 
بـا تحـولات و انتظارات جـدی جامعه مدنـی، رابطه خـود را با 
موضوع انتخابات روشـن کنیم.«این فعال سیاسی اصلاح طلب 
افـزود: »منظـورم تحریم انتخابات نیسـت اما مسـلم اسـت که 
بایـد رابطـه گذشـته خـود بـا صنـدوق رای را تغییـر دهیـم و 

اگـر مـی توانیـم شـرایطی را بـه حاکمیت تحمیل کنیـم. اگر 
تـوان ایـن کار نداریـم نیز باید صریح تر و روشـن تـر با جامعه 
مدنـی سـخن بگوییم.«وی در پاسـخ بـه رابطه اصـلاح طلبان 
و صنـدون در صـورت ادامـه رونـد نارضایتـی و ناامیدی جامعه 
چگونه خواهد بود، گفت: » شـرایط نیز همیشـه یکسـان نمی 
ماند. مثلا در سـال 90 انتقادات شـدیدی نسـبت به مشـارکت 
اصـلاح طلبـان و رهبـران این جریـان در انتخابات مطـرح بود 
امـا همـان وقـت نیـز این طـور تحلیل می شـد که مشـارکت 
در آن انتخابـات شـرایط اصـلاح طلبـان را بهبـود می بخشـد. 
در سـال 92 دیدیـم کـه شـرایط مطلـوب تر شـده و در سـال 
96 نیـز همیـن طـور. اکنون نیـز نیاز بـه ارزیابی دقیـق داریم. 
بالاخـره اصـلاح طلبـان یـک راهبرد دارنـد و آن این اسـت که 
مـردم را به صندوق فراخوانند. صندوق و رای که بتواند هرچند 
ناچیـز ، موثـر باشـد. اگر خـدای نکـرده به این نتیجه برسـند 
کـه صندوق و فراخـوان رای هیچ تاثیری در پیشـبرد گفتمان 
اصلاح طلبی که گفتمان نجات کشـور اسـت، ندارد حتما باید 
تاکتیـک دیگری را متناسـب با شـرایط موجود اتخـاذ کنند«.

عبدالله ناصری:

اصلاحطلبانهیچوقتازتحریمانتخاباتحرفنزدهاند

اخبــار

استیضاح وزیر علوم، تحقیقات و فناری به نظر می رسد در 
فرصت یک ساله فعالیت منصورغلامی نتیجه گیری زودهنگامی 
از سوی برخی نمایندگان مجلس است به نحوی که این شائبه را 
ایجاد می کند مقاصد سیاسی در پشت پرده این استیضاح وجود 
دارد. طرح استیضاح منصور غلامی وزیر علوم، تحقیقات و فناوری 
که روز سه شنبه هفته با 80 امضا تقدیم هیات رییسه مجلس 
شد، پنجمین استیضاح در نوع خود طی هفته جاری است.نبود 
برنامه و سیاست های کلان پژوهشی و فناوری در چهارچوب اسناد 
بالادستی و اقتصاد مقاومتی و عدم اجرای پژوهش های کلان 
کشوری تحت نظارت شورای عتف، بی توجهی به آموزش در 
دانشگاه ها و عدم توسعه رشته های میان رشته ای در دانشگاه های 
کشور و عدم به روز رسانی رشته های دانشگاهی ازجمله محورهای 

این طرح استیضاح است.
* به جای استیضاح وزیر علوم راهکار ارائه دهیم

»معصومه آقاپور« نماینده مردم شبستر در مجلس شورای 
اسلامی در گفت وگو با خبرنگار ایرنا در این خصوص ضمن مخالفت 
با استیضاح »منصور غلامی« می گوید که نمایندگان به جای 
استیضاح و نقد وزیر علوم، تحقیقات و فناوری به وی راهکار مناسب 
ارائه دهند.وی معتقد است که اکنون فرصت این گونه کارها نیست، 

ما نباید خود را صرف استیضاح، سوال و اینگونه کارها کنیم. در حال 
حاضر مجلس باید در راستای تسهیل قوانین و در جلسات غیرعلنی 
برای خروج از بحران ها گام بردارد.نماینده مردم شبستر در مجلس با 
تاکید بر این که باید به وزیر علوم فرصت داد که گام های مناسب را 
بردارد، یادآوری می کند که ممکن است دکتر غلامی نتوانسته همه 
انتظارت را برطرف کند ولی باید به وی فرصت بدهیم و به جای این 

همه نقد به او راهکار ارائه دهیم.
* باید به وزیر علوم فرصت اقدامات کاربردی داد

حجت الاسلام و المسلمین »مصطفی ذوالقدر« نماینده مردم 
بندرعباس در مجلس شورای اسلامی نیز در پاسخ به سوالی در 
خصوص عملکرد وزیر علوم، آن را مثبت ارزیابی می کند و می گوید 
که دکتر غلامی تاکنون اقدامات خوبی را در این وزارتخانه انجام داده 
است و مخالف استیضاح وی هستیم.وی در عین حال استیضاح 
وزیر علوم در شرایط کنونی را به مصلحت و به نفع کشور نمی داند 
و تاکید می کند که باید به وزیر علوم فرصت برای اقدامات کاربردی 
را داد.نماینده مردم بندرعباس در مجلس یادآور می شود که این به 

صلاح نیست که ما هر روز یک نماینده را استیضاح کنیم.
* استیضاح وزیر علوم به مصلحت آموزش عالی نیست

»رسول خضری« نماینده مردم پیرانشهر در مجلس هم در گفت 

و گو با خبرنگار ایرنا می گوید استیضاح منصور غلامی وزیر علوم، 
تحقیقات و فناوری در شرایط کنونی به هیچ وجه به مصلحت نظام 
آموزش عالی کشور نیست.وی ضمن مخالفت با استیضاح وزیر علوم 
و تحقیقات و فناوری تاکید می کند که این استیضاح را به صلاح 
کشور نمی دانم و امروز باید به جای این گونه اقدامات به مسائل مهم 
پرداخت.نماینده مردم پیرانشهر به ابرچالشی مانند بیکاری اشاره می 
کند و می گوید که 42 درصد فارغ التحصیلان دانشگاهی بیکار 

هستند که باید فکری برای آنها کرد.
* وزیر علوم با آرامش در حال حرکت در مسیر حل 

مشکلات است
»بهروز بنیادی« نماینده کاشمر در مجلس نیز با اشاره به این 
که هر استیضاحی باید بر اساس مباحث علمی و فنی باشد نه نگاه 
سیاسی یا جناحی، می گوید که وزیر علوم تلاش بسیاری برای 
رفع این مشکلات انجام داد و با آرامش در حال طی کردن مسیر 
و رسیدن به نقطه مطلوب است.وی معتقد است که رسیدگی به 
امور وزارتخانه ای همچون علوم و در کنار آن دانشگاه ها کار کلان 
و سنگینی است.نماینده مردم کاشمر در مجلس شورای اسلامی 
بر درایت و پیگیری وزیر علوم تاکید می کند و یادآور می شود که 
بخشی از مشکلات حل شده است و بخش دیگر در حال پیگیری 

است و در حال حاضر دانشگاه ها از آرامش نسبی برخوردار هستند.
بنیادی به تلاش وزیر علوم برای سامان بخشیدن به دانشگاه ها 
اشاره می کند و می گوید که رسیدگی به این موارد زمان بر است.

عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس ابراز امیدواری می 
کند که استیضاح وزیر علوم بر اساس مباحث علمی و فنی باشد نه 
نگاه سیاسی یا جناحی زیرا معتقد است این نگاه باعث آسیب بیشتر 

به کشور می شود.
منصور غلامی که طی چهار دهه پس از انقلاب در مسئولیت 
های متفاوت و در استان های مختلف کشور مشغول به فعالیت بوده 
است از آبان 96 بعنوان وزیر علوم، تحقیقات و فناوری از مجلس 

رای اعتماد گرفت.
به نظر می رسد یک سال فعالیت در وزارتخانه ای گسترده مانند 
علوم فرصتی محدود برای ایجاد تغییر یا تحول در ساختار اداری و 

دانشگاهی و نتیجه گیری برای چنین وزیری است.
در عین حال اگرچه موضوع استیضاح به عنوان یک ابراز نظارتی 
شیوه ای در خور توجه برای نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
است اما استیضاح های پی در پی وزیران در هفته های جاری به 
شائبه سیاسی بودن آن ها و ایجاد چالش برای دولت قوت می 

بخشد.

نتیجه گیری زودهنگام ازفعالیت یکساله غلامی 

استیضاحوزیرعلوم،اقدامینظارتییاسیاسی
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در ارجمندى، دانش همين بس كه كسى هم كه آن را نيك دانا 
نيست دم از داشتن آن مى زند و هرگاه نسبت علم و دانايى به او 
داده شود، خوشحال مى گردد و در نكوهندگى نادانى همين بس، 

كه حتى آدم نادان و بى بهره از دانش، از آن بيزارى مى جويد.

شنبه - 17 آذر 1397- سال بیست و یکم - شماره  4702

معاون توسعه و منابع انسانی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در حال حاضر پنج 
بیمارستان با یک هزار و 786 تخت در این استان در حال احداث است که بر اساس 

جدول زمانبندی تا سال 1400 به بهره برداری خواهد رسید. 
علی اصغر اکرمی افزود: با تکمیل و بهره برداری از بیمارستان های امیرالمومنین)ع(، 
امجدی، قلب، مادر و یک هزار تختخوابی، تعداد تخت های بیمارستانی دولتی، خصوصی 
و خیریه در قم به سه هزار و 600 تخت می رسد.وی به طرح های در دست اقدام اشاره 
و بیان کرد: بیمارستان زنان و زایمان امجدی که در محوطه بیمارستان شهید بهشتی می 
باشد، خیرساز است و در حال حاضر 25 درصد پیشرفت فیزیکی دارد.وی افزود: بر اساس 
زمانبندی انجام شده این بیمارستان در حال حاضر باید 70 درصد پیشرفت فیزیکی 

داشته باشد، ولی منابع مالی طرح تامین نشده و احداث بیمارستان از برنامه زمانبندی 
عقب می باشد.اکرمی ادامه داد: این بیمارستان دارای 110 تخت و در هفت طبقه احداث 

و در آن خدماتی در بخش زنان به صورت جامع و تخصصی ارائه می شود.
وی اضافه کرد: با تکمیل این بیمارستان حلقه خدمات درمانی و آموزشی در بیمارستان 
شهید بهشتی کامل می شود و بیمارستان های شهید بهشتی، امیرالمومنین)ع( و امجدی 

تمام تخصص ها را دربرخواهد گرفت.
معاون دانشگاه علوم پزشکی قم در ادامه گفت: بیمارستان خیریه امیرالمومنین)ع( که 
در محوطه بیمارستان شهید بهشتی قم احداث شده است، دارای 231 تخت بیمارستانی 

است و برای احداث آن حدود 700 میلیارد ریال هزینه شده است.

ابزار زنی در صنایع سنگ، به عنوان کاری ظریف و لوکس به شمار می رود که با 
هنر قرابت داشته و به تبع انجام درست آن به فوق، علاقه و تبحر و مهارت نیاز دارد از 
این رو شمار اندکی از فعالان صنایع سنگ در این بخش فعالیت می کنند و اکثریت 

دست اندرکاران این صنعت در زمینه سنگ بری اشتغال دارند.
علی ظفرشفاهی مدیر واحد ابزار زنی ولیعصر از معدود فعالان ماهر و مجرب این 
حوزه محسوب می شود که از اتباع کشور افغانستان بوده و سال ها قبل به ایران 

مهاجرت و در قم سکنی گزیده است.
وی در مصاحبه اختصاصی با خبرنگارما گفت: حدود 18 سال قبل به دلیل جنگ و 
ناآرامی های افغانستان، همراه با خانواده ام به ایران مهاجرت کردم و در بدو ورود فعالیت 

خود را در صنعت سنگ بری کلید زدم.
علی ظفرشفاهی افزود: در آن سال ها فقط 17 سال سن داشتم که طی دو 
سال در دو کارخانه مختلف سنگ بری به عنوان شاگرد مشغول به کار شدم که 
یکسال در زمینه برش سنگ و یکسال هم در عرصه ی ابزار زنی فعالیت و کسب 

تجربه کردم.
وی ادامه داد: استادکار ابزار زن که کار را از او آموختم آقای محمدی بوده و من 
حدود یکسال نزد او فعالیت کرده و با فنون ابزار زنی آشنا شده و به لحاظ علاقه و 

پشتکاری که داشتم، خیلی زود در این عرصه تبحر پیدا کردم.
مدیر واحد ابزار زنی ولیعصر )عج( آنگاه با اشاره به اینکه واحد تحت مدیریت وی در  
جاده کوه سفید مستقر و فعال است؛ اظهار کرد: مکان این کارگاه استیجاری و وسعت 
آن 900 متر مربع است که برای تجهیز و راه اندازی این مجموعه افزون بر 30 میلیون 

تومان در همان سال اولیه تأسیس، سرمایه گذاری و هزینه شده است.
وی در خصوص میزان اشتغالزایی در واحد تحت مدیریت خود گفت: با توجه به 
حجم و تراکم کاری و سفارش های دریافتی تعداد افراد مشغول به کار در این مجموعه 
بین 10 تا 15 نفر متغیر است. البته چند تن به صورت ثابت در این کارگاه ابزار زنی 
مشغول فعالیت هستند و از جمله یکی از برادران ایرانی مسوولیت امور دفتری مجموعه 

را بر عهده دارد.

* بیش از 70 پروژه ساختمانی در سطح استان قم اجرا کرده ایم 
علی ظفر شفاهی در ادامه با بیان اینکه تاکنون بیش از 70 پروژه ساختمانی در 
سطح استان قم اجرا کرده ایم؛ افزود: پروژه  هتل که در دست احداث است، دو مجتمع 
بزرگ ساختمانی در شهرک قدس، و چندین پروژه آقای خلیفه ای بخشی از پروژه 

های مهمی به شمار می رود که در اجرای آنها مشارکت فعال داریم.
وی افزود: مشتریان ما  طرح و عکسی که ارایه کنند. دقیقاً همان را طراحی و اجرا 

می کنیم.
مدیر واحد ابزار زنی ولیعصر )ع( با اشاره به اینکه این حرفه ) ابزار زنی ( کاری شیک 
و لوکس به شمار می رود؛ افزود: کسانی که نسبت به این حرفه علاقه و استعداد داشته 
باشد با تلاش و پشتکار می توانند به ابزار زنی ماهر و توانمند تبدیل شوند؛ البته باید از 
ذوق و قریحه ی هنری هم برخوردار باشند و بتوانند خلاقیت هایی در این حوزه از خود 

نشان دهند.چرا که ابزار زنی نوعی صنعت - هنر محسوب می شود.
علی ظفرشفاهی آنگاه با اشاره به اینکه سازمان ها و ادارات ذیربط از قبیل مرکز 
بهداشت و اداره کار به صورت دوره ای از این واحد بازدید می کنند. ادامه داد: در جریان 

این بازدیدها توصیه ها و رهنمودهایی به منظور ارتقاء کیفی خدمات و بهداشت محیط 
و وضعیت پرسنلی به ما ارایه می شود که بسیار مفید و سازنده است و ما این توصیه ها 

و رهنمودها را مشتاقانه به کار بسته و از آنها بهره فراوان می گیریم.
این فعال صنایع سنگ و ابزار زن ماهر و کارآمد همچنین با اشاره به مشکلات و 
موانعی که پیش روی فعالیت های مجموعه تحت مدیریت وی قرار دارد؛ تصریح کرد: 
به طور کلی کار صنایع سنگ سخت و دشوار است. اما علاوه بر ماهیت دشوار این کار، 
با برخی مشکلات از قبیل اجاره ماهانه سنگین؛ نداشتن سقف کارگاه، تأمین حقوق 
10 تا 15 پرسنل در هر ماه و... دست و پنجه نرم می کنیم. همچنین گرانی متریال 
مصرفی از جمله ریزینگی که روی سنگ مورد استفاده قرار می دهیم و دیگر اقلام از 

مشکلات اساسی ما به شمار می رود.
وی سپس با اشاره به دستگاه ها و تجهیزات کارگاهی واحد ابزار زنی ولیعصر 
اظهار کرد: دو دستگاه CNC برای این مجموعه تهیه و نصب کرده ایم که در سرعت 

بخشیدن به روند اجرای کارها نقش تعیین کننده دارند.
علی ظفرشفاهی در پاسخ به سوال خبرنگارما که از میزان در خواست مشتریان 
برای کار با ماشین یا به وسیله ی دست را جویا شد؛ گفت: تعدادی متقاضی انجام کار 
با دستگاه CNC را تقاضا می کنند به مراتب بیشتر از تعداد متقاضیان کار به وسیله 
دست هستند. بدون شک کار با دستگاه به روند اجرا سرعت بخشیده و هزینه ها را 

نیز کاهش می دهد.

* 5 نصاب کارآزموده و مجرب با این مجموعه همکاری می کنند 
مدیر واحد ابزارزنی ولیعصر با اشاره به اینکه در حال حاضر  5 نصاب کارآزموده و 

مجرب با این مجموعه همکاری می کنند افزود : اکنون 6پروژه در دست اجرا داریم.
وی دقت  وظرفت در کارو اجرا ، کیفیت بالای خدمات و ایمنی را از ویژگی های 
شاخص پروژه های خود برشمرد و افزود: این ویژگی ها، رضایتمندی مشتریان عزیز را 

در مقیاس وسیع به دنبال داشته است.
علی ظفرشفاهی در ادامه خاطرنشان کرد: چنانچه از برخی حمایت ها بهره مند 
شویم و مشکلات موجود مرتفع و یا تعدیل شود می توانیم خدمات خود را توسعه داده 

و 40 تا 50 نفر را جذب کار کنیم.
وی سپس نبود گاز  را در کارگاه تحت مدیریت خود مورد اشاره قرار داد و از 
مسوولان ذیربط تقاضا کرد. در این زمینه  همکاری و مساعدت لازم را با واحد ابزار زنی 

ولیعصر )ع( به عمل آورند.
علی ظفر شفاهی در پاسخ به سوال دیگر خبرنگار ما که از مشکلات  افاغنه  در ایران 
جویا شد، گفت: خوشبختانه در بدو ورود به ایران از مهمان نوازی و لطف مسوولان 
جمهوری اسلامی و مردم شریف ایران برخوردار شده ایم و اکنون فقط انتظار داریم 
مسوولان مدارکی برای ما صادر نمایند که فقط محدود به سطح استان نباشد و بتوانیم 
به مناطق دیگر تردد کنیم. همچنین نیاز شدید به وسایل نقلیه داریم که تقاضای ما از 
مسوولان ذیربط مساعدت در صدور گواهینامه برای اتباع افغانی است. در رابطه با سیم 
کارت موبایل هم مشکلاتی داریم چرا که ثبت مالکیت سیم کارت مستلزم داشتن کد 

ملی است که ما از آن برخوردار نیستیم.
علی ظفرشفاهی در پایان از زحمات و تلاش های پدر و مادر و دیگر اعضای خانواده 

خود تشکر و قدردانی کرد.

معاون توسعه و منابع انسانی دانشگاه علوم پزشکی قم:

1786 تخت به ظرفیت بیمارستان های قم اضافه می شود 

نیم نگاه

نامحـرمانه

اخبــار

زنگنه: تسلیم خواسته های آمریکا نمی شویم
وزیر نفت ایران در گفت وگو با CNBC با انتقاد از حضور برایان هوک نماینده وزیر امور خارجه 
آمریکا در این اجلاس و دیدار با برخی وزرای نفت کشورها گفت: این اقدام کاملًا غیرحرفه ای است. وی 
همچنین با اشاره به توئیت ترامپ برای اوپکی ها که اعلام کرده بود »اوپک نباید قیمت نفت را افزایش 
دهد«، گفت: ترامپ می خواهد به اوپک یاد بدهد که چگونه کار کنید یعنی آنها را تحت فشار قرار می دهد 
و این خیلی بد است. ترامپ به اوپک دستورالعمل دیکته می کند. زنگنه تأکید کرد: بیشتر اعضای اوپک 
هیچ وقت تسلیم خواسته های آمریکا نخواهند شد. خالد الفالح وزیر انرژی عربستان هم به خبرنگار 
CNBC، گفت: ما در تصمیم گیری خود منافع خودمان و البته مصرف کنندگان نفت را که آمریکا هم 

شامل آن می شود در نظر می گیریم.

تکذیب شایعات درباره سردار عبداللهی 
در پی انتشار برخی شایعات و فضاسازی های رسانه های معاند در خصوص فرمانده سابق قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیا)ص( ،سردار سرتیپ دوم پاسدار رمضان شریف سخنگو و مسئول روابط عمومی 
کل سپاه در گفتگویی اظهار کرد: پس از انجام تغییرات مدیریتی در مجموعه قرارگاه سازندگی خاتم 
الانبیا)ص( ،با تدبیر سرلشکر جعفری، سردار سرتیپ پاسدار عبادالله عبداللهی در سمت »مشاور فرمانده 
کل در امور سازندگی« در حال انتقال تجارب ارزنده در مسیر سازندگی است.سردار شریف با تاکید بر 
اینکه فضا سازی و عملیات روانی و رسانه ای دشمن با هدف تخریب چهره سپاه و خدمتگزاران انقلاب و 
نظام، تضعیف روحیه مردم و القای ناامیدی و یاس در آنان صورت می پذیرد ،گفت:  اینگونه فضاسازی ها 
محکوم به شکست و تلاشی نخ نما شده بوده و تاثیری بر عزم و اراده راسخ فرماندهان و آحاد پاسداران 
انقلاب اسلامی در روند امنیت آفرینی و خدمت رسانی به هموطنان عزیز به ویژه در عرصه سازندگی 

و محرومیت زدایی ندارد.

افشای پیشنهاد نتانیاهو به سلطان قابوس 
یک مقام فلسطینی عالی رتبه جزئیاتی را درباره دیدار بنیامین نتانیاهو و سلطان قابوس در جریان 
سفر ماه اکتبر نتانیاهو به مسقط فاش کرد.به گزارش ایسنا، عزام الاحمد، مسؤول عالی رتبه در سازمان 
آزادیبخش فلسطین )ساف( گفت، بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر اسرائیل به سلطان قابوس بن سعید، 
پادشاه عمان گفته بود که آماده چشم پوشی از اراضی بدون واگذاری کنترل امنیتی به فلسطینی هاست.

به نوشته روزنامه اسرائیلی تایمز آو اسرائیل، نتانیاهو اواخر اکتبر به منظور دیدار با قابوس به مسقط رفت و 
بعد از بیش از دو دهه اولین نخست وزیر اسرائیلی بود که به کشورهای عرب حوزه خلیج فارس می رفت.

بن علوی، وزیر خارجه عمان نیز در اقدامی کم سابقه اواخر اکتبر در رام الله با محمود عباس رئیس 
تشکیلات خودگردان فلسطین دیدار کرد.

مصرف سالانه سیگار در ایران: 70 میلیارد نخ 
عضو هیات مدیره و معاون بازاریابی و فروش شرکت دخانیات ایران گفت: مصرف سالانه سیگار 
در کشور بین 65 تا 70 میلیارد نخ است که نسبت به 10 سال گذشته افزایش نشان می دهد.ابراهیم 
نصراللهی در حاشیه آیین تکریم و معارفه رئیس اداره دخانیات استان بوشهر درگفت وگو با ایرنا افزود: 
میزان مصرف سیگار درسال 1387درکشور 52 میلیارد نخ بود که امروز 18 میلیارد نخ افزایش یافته 
است.وی اظهارداشت: این میزان افزایش مصرف سیگار در کشور بیانگر این است که نهادهای متولی 
کاهش مصرف دخانیات دراین بخش موفق نبوده اند.نصراللهی در باره مصرف تنباکو در کشور بیان کرد: 
براساس آمارها در 10 سال گذشته میزان مصرف تنباکوی میوه ای در کشور 2 هزار تن بود این درحالی 

است که امروز این آمار به 15 هزار تن رسیده است.

قیمت بنزین سال آینده تغییر نمی کند
محمدباقر نوبخت در جمع خبرنگاران گفت: قیمت حامل های انرژی همان قیمت قبلی خواهد 
بود و برای بنزین هم لیتری هزارتومان خواهد بود. اگر قرار باشد تغییری حاصل شود به عهده سازمان 
هدف مندی یارانه ها خواهد بود. دولت از اثر سو افزایش قیمت سوخت و تاثیر آن بر افزایش سطح 
عمومی قیمت ها نگران است و به همین دلیل آن را افزایش نمی دهد. متاسفانه نرخ ارز و بنزین در 
کشور بر قیمت همه چیز اثر می گذارد. دستگاه های مذهبی_فرهنگی بدون ضابطه بودجه ای دریافت 
نمی کنند. برخی می گویند چرا حوزه علمیه بودجه می گیرد، حوزه هم یک نهاد دانشگاهی است و باید 

بودجه دریافت کند.

نماینده تهران: جامعه ما شاد نیست 
یک عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی، گفت: تحلیل هایی که به جامعه 
داده می شود در کنار این که باید صحیح باشد باید ایجاد امید هم کند.داود محمدی در خصوص لزوم 
اهتمام به بحث ایجاد امید در جامعه اظهار کرد: ایجاد شادی در جامعه امری یک بعدی نیست و ابعاد 
مختلف دارد و در این خصوص ابعادی همچون روانشناختی، روانشناسی، اقتصادی یا سیاسی را می توان 
مورد توجه قرار داد.وی ادامه داد: ما باید بحث امید را در این ابعاد بررسی کنیم تا بتوانیم به این مهم در 
سطح جامعه دست پیدا کنیم. البته جامعه ما متاسفانه شادی لازم را ندارد و ما باید در این حوزه یک 

آسیب شناسی داشته باشیم و مشخص شود چه عواملی موجب شده شادی در جامعه

آیت الله سعیدی در خطبه های نماز جمعه قم:

پروژه های نیمه تمام قم تکمیل شود
امام جمعه با انتقاد از تکمیل نشدن پروژه ها در قم گفت: مسئولان فکری برای پروژه نیمه تمامی که 
در رودخانه اجرا شده بکنند و نباید سرمایه مردم به هدر رود.آیت الله سید محمد سعیدی در خطبه های 
این هفته نماز جمعه قم که در مصلی قدس برگزار شد، اظهار داشت: تا کی باید شاهد پروژه های نیمه 
تمام و رها شده در استان قم باشیم و پروژه نیمه تمامی که در رودخانه اجرا کردند باید فکری به حال 
آنان کرد و نباید سرمایه مردم به هدر رود.وی افزود: وجهه قم مذهبی است و جاذبه های گردشگری 
مذهبی را باید افزایش داد و کسانی که به قم مشرف می شوند توقع دارند مردم و مسئولان جهت اهل 
بیتی قم را رعایت کنند.آیت الله سعیدی ادامه داد: نباید نسخه ای که برای همه شهرها می نویسند در قم 
هم همان اجرایی شود و ترویج موسیقی شایسته قم نیست و مردم قم انتظار دارند حرم اهل بیت، حرم 
اهل بیت)ع( بماند.آیت الله سعیدی ابراز داشت: صبح روز گذشته یکی از عوامل مزدور قصد داشت با 
خودروی خود به سمت مقر نیروی انتظامی در شهر چابهار حمله کند که دو تن از جان برکفان نیروی 
انتظامی مانع از این کار شدند و به شهادت رسیدند.وی عنوان کرد: مردم با جان و مال خود 40 سال 
است که پای انقلاب اسلامی ایستاده اند و درس فراموش نشدنی به دشمنان خواهد داد.امام جمعه قم با 
بیان اینکه امنیت جمهوری اسلامی خط قرمز ما است، تأکید کرد: دشمنان بدانند با این ترورهای کور 
آرزوی برهم زدن امنیت در ایران را به گور خواهند برد.وی تصریح کرد: اسلام ستیزان و کسانی که با 
ملت ایران در ستیز هستند بدانند که با آنان برخورد جدی خواهد شد.آیت الله سعیدی همچنین بیان 
داشت: ما انسان ها در زندگی خود موظفیم که با اخلاق اسلامی با هم برخورد کنیم و هر انسان دو وجه 
دارد که ممکن است تحت تأثیر وسوسه های شیطانی قرار گیرد و انسان مسلمان باید تلاش کند تا روی 
دیگر مردم را بالا نیاورند و پیامبر اسلام در مواجه با مردمی که رفتار خوبی نداشتند با متانت و تدبیر با آنها 
برخورد می کردند.وی تأکید کرد: باید رفتار ما به گونه ای باشد که افراد را به مسیر حق راهنمایی کند و 
مسئولان در استان و شهر قم توجه داشتند باشند که قم شهر ویژه ای است که عاشقان اهل بیت)ع( به 

این حرم اهل بیت)ع( توجه دارند و خدمت گذاران در استان باید به این موضوع توجه کنند.

مدیرعامل مخابرات قم :

فناوری اطلاعات میدان فرصت های
 اقتصادی را جابجا کرده است

مدیرعامل مخابرات قم با بیان این مطلب گفت: موضوع فناوری اطلاعات فرصت های بسیاری را برای 
اشتغال ایجاد کرده است و میدان فرصتهای اقتصادی را جابجا کرده است.سیداسدا...دهناددرهمایش 
توانمندسازی زنان در حوزه فناوری اطلاعات  اظهارداشت :امروزه اگر بخواهیم راز توسعه یافتگی و یا عدم 
توسعه یافتگی را بررسی کنیم بدون شک هر دو موضوع ارتباط مستقیم با استفاده و یا عدم استفاده از 
فرصتهای فناوری اطلاعات دارد.وی افزود: یکی از فرصتهای بزرگ در این زمینه بهره گیری از ظرفیتهای 
فناوری اطلاعات در توسعه پایدار روستایی است که باید متولیان امر زمینه های بهره گیری از آن را 
فراهم کند.مدیر مخابرات قم با اشاره به اینکه خوشبختانه در استان قم زیرساختهای بسیار مناسبی ایجاد 
شده است گفت: میتوان از این فرصت استفاده کرد و مشکلات بیکاری قشر زیادی از جامعه را حل کرد.

سیداسدا...دهناد افزود: فناوری اطلاعات جنس بازار را تغییر داده و از حالت فیزیک و ساختمان و مراکز 
تجاری به اپلیکیشن تبدیل کرده است.همایش فضای مجازی و خانواده و توانمندسازی زنان در حوزه 
فناوری و اطلاعات با حضور زنان سرپرست خانوار روستاهای بخش کهک در محل سالن آمفی تئاتر 
بخشداری برگزار شد و در این همایش یکی از اساتید دانشگاه روشهای استفاده صحیح از فضای مجازی 

در انجام امور روزانه و کسب و کارهای اینترنتی را به حاضران آموزش داد.

پول دو خانه بده، یک قوطی کبریت ببر!  کاریکاتور

بهروز فيروزى

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم:

شهرداری با تمام توان 
در صدد حفظ باغ سالاریه است

مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با اشاره 
به اقدامات صورت پذیرفته در جهت حفظ باغ سالاریه گفت: تمام توان 
مجموعه مدیرت شهری درجهت حفظ باغ سالاریه بوده است و همانطور که 
قبلا گفته ایم اجازه تغییر کاربری باغ را نخواهیم داد.پیام جوادیان با اشاره به 
اقدامات صورت پذیرفته در جهت حفظ باغ سالاریه گفت: در اواخر سال 96 
و بعد از گذشت 20 سال به کارشناسان فضای سبز سازمان و منطقه اجازه 
ورود به عرصه باغ داده شده و در این محدوده زمانی تا امروز اقدامات مناسبی 
برای حفظ، نگهداری و حراست از باقی مانده درختان صورت پذیرفته است. 
وی ادامه داد: با تعریف یک پروژه و پس از تامین اعتبارات لازم در کمترین 
زمان اقدامات بهینه ای از قبیل، حذف علف های هرز، سم پاشی، هرس 
،مبارزه با آفات و بیماری ها و... در قالب 800 نفر روز کارگر صورت پذیرفته 
و پس ار آن نیز کارگران و باغبانان به صورت مستمر  و هفتگی در محل 
حضور داشته و اقدام به امور نگهداری می کردند. جوادیان افزود: در بحث 
آبیاری نیز تاکنون بیشتر از 10 تانکر آب به ویژه در اواخر بهار و در طول 
فصل تابستان و در مجموع به میزان 100.000 لیتر درختان مجموعه را 
آبیاری کرده اند.مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با 
اشاره به بازدید تیم های تخصصی گیاه پزشکی در چند نوبت و بررسی 
شرایط درختان مجموعه گفت: با توجه به محدودیت های قانونی حضور 
شهرداری در محدوده باغ با این وجود در بررسی های بعمل آمده در بازدید 
تیم گیاه پزشکی مشخص شده با توجه به عدم رسیدگی و آبیاری مناسب، 
نگهداری بهینه درختان و مبارزه با آفات و بیماری ها در سالهای گذشته، 
مشکلات و آفات گیاهی برای درختان ایجاد شده و  تعداد دو اصله درخت 
کاج تهران دچار آفت پوست خوار شده بودند که علاوه بر امکان سقوط و 
آسیب به سایر درختان، امکان سرایت این بیماری به مابقی درختان و حتی 
فضای سبز  موجود در معابر اطراف به ویژه میدان سالاریه نیز وجود داشت. 
وی با بیان اینکه از بروز بیماری و آفات در این درختان اطمینان حاصل شد 
گفت: بر این اساس پس از هماهنگی لازم و اطمینان از این موضوع اجازه 
حذف این درختان و خروج فوری تنه های آلوده  به مجموعه داده شد تا به 
سایر درختان مجاور آسیبی نرسد. جوادیان با اشاره به این موضوع که عزم 
مدیران استان و مجموعه شهرداری بر حفظ این باغ است افزود: پس از ورود 
مستقیم شهرداری به موضوع باغ سالاریه هیچ درخت سالمی از مجموعه 
حذف نشده است.شهرداری با تمام توان در صدد حفظ باغ سالاریه بوده و 
با احترام به حقوق و مالکین مجموعه آمادگی دارد ضمن توافق زمینی را در 

بلوار پیامبر اعظم )ص( معاوضه نماید.

فرمانده انتظامی استان قم خبر داد؛

افزایش 80 درصدی کشف جرائم 
حوزه فضای مجازی 

 فرمانده انتظامی استان قم گفت: کشفیات جرائم در حوزه فضای 
مجازی 80 درصد نسبت به سال 96 در قم افزایش داشته و بیشترین جرم 

به وقوع پیوسته نیز مباحث اقتصادی بوده است.
سردار عبدالرضا آقاخانی در نشست تخصصی پلیس فتا و قوه قضائیه 
با موضوع پی جویی مؤثر و کارآمد جرائم سایبری در حوزه بانکداری 
الکترونیک که در محل سرپرستی امور شعب بانک ملی استان و با حضور 
مدیرکل و معاونان دادگستری استان، مدیران و روسای بانک های استان قم 
و همچنین معاونان، فرماندهان و روسای پلیس های تخصصی فرماندهی 
انتظامی استان قم برگزار شد، با بیان این که حساسیت فضای مجازی بر 
کسی پوشیده نیست، نسبت به استمرار برگزاری کارگاه های آموزشی در این 
حوزه تاکید کرد.وی با بیان این که عمده تهدیدات فضای مجازی در حوزه 
اقتصادی است، تصریح کرد: امروز جنگ فیزیکی وجود نداشته و دشمن از 
طریق فضای مجازی قصد دارد به خواسته خود برسد.فرمانده انتظامی استان 
قم با طرح این سؤال که امروز چقدر در حوزه جنگ سایبری آمادگی داریم 
به بیان فرمایشات مقام معظم رهبری )مدظله العالی( در باب اهمیت فضای 
مجازی اشاره کرد.سردار آقاخانی با بیان این که همه افراد تخصص شناسایی 
دشمن در فضای مجازی را ندارند، افزود: نباید فضا به گونه ای باشد که با یک 
کلیک دشمن در فضای سایبر، اقتصاد کشور زیر سؤال برود، مبارزه سختی 
پیش رو داشته و حرکت در این حوزه نیز بایستی جهاد گونه باشد.فرمانده 
انتظامی استان قم در بخش دیگری از سخنان خود به کشفیات جرائم در 
حوزه فضای مجازی نیز اشاره کرد و گفت: کشفیات جرائم در حوزه فضای 
مجازی 80 درصد نسبت به سال 96 در قم افزایش داشته و بیشترین جرم 

بوقوع پیوسته نیز مباحث اقتصادی بوده است.

رئیس پلیس آگاهی استان قم  خبرداد

دستگیری مأمور قلابی در قم
رئیس پلیس آگاهی استان قم با اشاره به دستگیری یک مأمور قلابی 
در قم، گفت: وی با پوشش لباس پلیس از شهروندان کلاهبرداری می کرد 

که در عملیاتی توسط پلیس آگاهی استان قم شناسایی و دستگیر شد.
سرهنگ احمد کرمی اظهار داشت: متهم پس از تهیه و پوشیدن لباس 
پلیس تصاویری از خود در فضای مجازی منتشر و با ایجاد رابطه دوستی، 
از افراد کلاهبرداری می کرد.وی تصریح کرد: با طرح شکایت در پلیس 
آگاهی استان قم به دلیل حساسیت موضوع تیم زبده ای از مأموران این 
پلیس برای شناسایی و دستگیری وی وارد عمل شدند.رئیس پلیس آگاهی 
استان قم گفت: در ادامه کارآگاهان ضمن هماهنگی با مقام قضائی استان 
با بررسی جغرافیای جرم و انجام اقدامات پلیسی موفق شدند در عملیاتی 
متهم را شناسایی و دستگیر کنند.سرهنگ کرمی با اشاره به اینکه از نامبرده 
تجهیزات نظامی نیز کشف شده است، افزود: مالباختگان در صورت شکایت 

می توانند به پلیس آگاهی استان مراجعه کنند.
* دستگیری سارق آهن آلات پروژه های آب و فاضلاب شهری

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم  در بخش دیگری 
از سخنان خود از دستگیری سارق آهن آلات پروژه های آب و فاضلاب 
شهری و ساختمان های نیمه کاره در قم خبر داد.کرمی اظهار داشت: در پی 
وقوع چندین فقره سرقت آهن آلات و ادوات از پروژه های آب و فاضلاب 
شهری و ساختمان های نیمه کاره، موضوع در دستور کار کاراگاهان پایگاه 
یکم پلیس آگاهی استان قرار گرفت.وی گفت: با بررسی جغرافیای جرم و 
انجام اقدامات پلیسی مشخص شد کلیهٔ سرقت ها توسط فردی جوان با یک 
دستگاه خودرو وانت انجام می شود.وی ادامه داد: با دستگیری متهم سابقه 
دار، وی که در تحقیقات منکر هرگونه سرقت بود در مواجهه با ادله انکار 
ناپذیر به سرقت آهن آلات پروژه های آب و فاضلاب شهری و ساختمان های 
نیمه کاره در قم اعتراف کرد.سرهنگ کرمی همچنین به دستگیری 3 نفر 
مالخر در این رابطه اشاره کرد و گفت: نهایتاً متهمان به همراه پرونده متشکله 

برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.
* توقیف بیش از یک میلیارد ریال ظروف و ابزار خانگی قاچاق 

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم در بخش دیگری از 
سخنان خود از کشف محموله یک میلیارد و 680 میلیون ریال ظروف و ابزار 
خانگی قاچاق در استان خبر داد.سرهنگ کرمی گفت: در پی اخبار واصله 
مبنی بر اینکه راننده یک دستگاه کامیون کشنده قصد دارد محموله ظروف 
و ابزار خانگی قاچاق را از یک استان جنوبی و با عبور از محور مواصلاتی 
استان قم به تهران منتقل کند، بلافاصله موضوع در دستور کار مأموران 
آگاهی استان قرار گرفت.وی افزود: با هماهنگی مقام قضائی، کارآگاهان به 
محل های مورد نظر اعزام و پس از کنترل تردد خودروهای عبوری، کامیون 
مورد نظر را شناسایی و متوقف کردند.رئیس پلیس آگاهی فرماندهی 
انتظامی استان قم افزود: راننده کامیون اذعان داشت خودرو حامل ظروف 
آشپزخانه بوده که از گمرک به مقصد تهران در حرکت است بر همین 
اساس وی، یک فقره بارنامه انواع ظروف و ابزار خانگی، یک برگ تصویر 
پروانه حمل کالا و تصویر یک برگ توزین را به کارآگاهان ارائه کرد.کرمی 
خاطرنشان کرد: با راهنمایی راننده صاحب کالا شناسایی و با حضور وی 
کانتینر تخلیه شده و سپس با شمارش کالاها و ارسال نمونه به گمرک قم، 
کارشناسان اعلام کردند بخشی از کالا حدود یک میلیارد و 680 میلیون 
ریال با اسناد ابرازی مطابقت ندارد.رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی 
استان قم گفت: سرانجام متهمان به همراه پرونده متشکله تحویل مرجع 

قضائی استان شدند.

اخبــار

معاون عمرانی استانداری قم  گفت 
پیروزی  سالگرد  چهلمین  با  :همزمان 
طرح   23 اسلامی  انقلاب  شکوهمند 
عمرانی با استفاده از اعتبارات دولتی در 
محسن  رسد.  می  برداری  بهره  به  قم 
بهشتی روز پنجشنبه در جلسه ستاد 
سیاستگذاری و راهبری چهلمین سالگرد 
جواد)ع(  امام  تالار  در  انقلاب  پیروزی 
تعداد  این  داشت:  اظهار  قم  استانداری 
و 608 طرحی  یکهزار  از  طرح بخشی 
منابع  های  محدودیت  برغم  که  است، 
مالی با اعتبار 107 هزار میلیارد تومان در 
کل کشور آماده بهره برداری شده است.

بهشتی با اشاره به بهره برداری از 40 طرح 
ملی و راهبردی توسط قرارگاه سازندگی 
خاتم الانبیا )ص( به ارزش یکهزار و 180 
میلیارد ریال در دهه فجر افزود: در هر 
یک از 31 استان های کشور 10 طرح که 
بیشترین میزان سرمایه گذاری و اشتغال 
شاخص  های  طرح  عنوان  به  دارند،  را 
افتتاح خواهند شد، از این رو 13 طرح از 
مجموع طرح های قم نیز جز طرح های با 
حجم سرمایه گذاری بالا و تعداد اشتغال 
قابل توجه به شمار می آیند.وی همچنین 
با اشاره به اینکه افتتاح برخی طرح های 
عمرانی در این استان مشروط به تامین 

های  دستگاه  گفت:  باشد،  می  اعتبار 
اجرایی برای اتمام پروژه هایی که پیشرفت 
فیزیکی بالایی دارند  همت و تلاش لازم را 
داشته باشند.رئیس سازمان برنامه و بودجه 
قم نیز در این جلسه تصریح کرد: از آنجا 
که قم در دوران رژیم گذشته مغضوب 
حاکمیت وقت قرار داشت، از بسیاری از 
امکانات محروم بود، ولی در چهار دهه 
گذشته کارهای عمرانی و خدماتی قابل 
توجهی در این استان انجام شده که قابل 
ذکر و تامل است.سید حسن رضوی بیان 
کرد: برای تبیین دقیق این خدمات واحد 
آمار سازمان برنامه و بودجه استان تغییر 

شاخص های ایجاد شده بین سال 56 تا 
96 را احصا نموده و تلاش می کنیم آن 
را در چهلمین فجر انقلاب به عنوان یک 
سند افتخار آمیز برای نظام ارائه نماییم.

سید موسی حسینی کاشانی مدیرکل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی قم نیز در این 
کارگروه  برنامه های  به  اشاره  با  جلسه 
اندازی  ،راه  ستاد  این  هنری  فرهنگی 
هشتگ پیروزی انقلاب اسلامی در فضای 
مجازی و همچنین معرفی شخصیت ها 
و رویش های فرهنگی نظام که عمدتا از 
نسل بعد از انقلاب هستند، را به عنوان 

شاخص ترین این اقدامات دانست.

 معاون عمرانی استانداری قم  :

23طرح عمرانی دهه فجر در قم به بهره برداری می رسد 

 در گفت و گو با مدیر واحد ابزار زنی ولیعصر ) عج ( مطرح شد

جلوه عینی  تلفیق هنر و صنعت 
در پروژه های ابزار زنی ولیعصر )عج ( 


